

နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးက ဥပဒေကဲ့သို့ အာဏာတည်သော အမိန့်တစ်ရပ်ထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးက ဥပဒေကဲ့သို့ အာဏာတည်သောအမိန့် အမိန့်အမှတ် (၁/၂၀၂၁) ကို ယနေ့ ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အမိန့်အပြည့်အစုံမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည် -

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး

ဥပဒေကဲ့သို့ အာဏာတည်သောအမိန့်

အမိန့်အမှတ်(၁/၂၀၂၁)

၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၅ ရက်

(၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်)

၁။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ(၈)ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် အခြေခံအသုံးပြုခဲ့သော မဲစာရင်းများမှာ ကြီးမားစွာ ကွာခြားမှုများရှိနေသဖြင့် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ဖျက်ကွက်ခဲ့ပါသည်။

၂။ နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာသည် ပြည်သူ့ထံမှ ဆင်းသက်ရမည်ဖြစ်သော်လည်း ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် ဆိုးဝါးစွာလွှဲမှားနေသည့် မဲစာရင်းများဖြစ်ခဲ့သဖြင့် ဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ပြည်သူ့ထံမှ အချုပ်အခြာအာဏာ ဆင်းသက်ရမည်ဆိုသည့်အချက်နှင့် ဆန့်ကျင်နေပါသည်။

၃။ မဲစာရင်းပြဿနာများကို ဖြေရှင်းရန်ငြင်းပယ်ခြင်း၊ အရေးယူဆောင်ရွက်မှုမပြုခြင်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော် အစည်းအဝေးများကို ရွှေ့ဆိုင်းပေးရန် တောင်းဆိုမှုအပေါ် ရွှေ့ဆိုင်းပေးခြင်းမရှိသည့်အပြင် ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစည်းအဝေးအစီအစဉ်များ ထုတ်ပြန်ကာ အစီအစဉ်အတိုင်း ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့သည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပုဒ်မ ၄၁၇ ပါ နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို အဓမ္မနည်းဖြင့် ရယူရန်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ဖျက်ပြားစေပါသည်။ ၎င်းကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်မှုများကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ မြို့/ဒေသအသီးသီးတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို မယုံကြည်သဖြင့် ဆန္ဒပြမှုများ များစွာဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပြီး အခြားပါတီအဖွဲ့အစည်း လူပုဂ္ဂိုလ်များကလည်း ထောက်ခံပွဲ အလံ လွှင့်ထူခြင်းများအပါအဝင် လှုံ့ဆော်မှုမျိုးစုံ ပြုလုပ်နေကြောင်းတွေ့ရသဖြင့် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်မှုကို များစွာ ထိခိုက်စေလျက်ရှိသည်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ □

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

“ အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီ ” အစည်းအဝေးကျင်းပပြုလုပ်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် “ အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီ ” အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော် သမ္မတအိမ်ထောင်၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည်။

အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော် ယာယီသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ဒုတိယ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ □



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် “ အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီ ” အစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။
ဓာတ်ပုံ-တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး

မြန်မာနိုင်ငံသူ ၊ နိုင်ငံသားများအားလုံး COVID-19 ကပ်ရောဂါဘေးမှ အမြန်ဆုံးလွတ်ကင်းပါစေကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့ သအပ်ပါသည်...
ထွန်းရွှေဝါတိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး

ကာကွယ်ဆေးနှင့် နယူးနော်မယ်

ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအပါအဝင် ဦးစားပေးအုပ်စုများကို စတင်ထိုးနှံပေးနေသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးကို ပြည်သူ့လူထုအတွင်း၌လည်း မကြာမီဦးစားပေး အုပ်စုအလိုက် ဆက်လက်ထိုးနှံပေးသွားတော့မည်ဖြစ်သည်။ တစ်ဖက်တွင်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါသည် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ အသီးသီးတို့၌ ဆက်လက်ကူးစက် ပျံ့နှံ့နေဆဲဖြစ်သည့်အပြင် ဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စ်မျိုးကွဲများ ပေါ်ပေါက်လာခြင်း၊ အဆိုပါ ဗီဇပြောင်းပိုင်းရပ်စ်များ၏ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုက မိမိတို့နိုင်ငံနှင့် နယ်နိမိတ်ချင်းဆက်စပ်နေသည့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများသို့ပင် ကူးစက်ဝင်ရောက်လျက်ရှိခြင်းတို့ကြောင့် မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် လည်း မျက်ခြည်မပြတ် အထူးဂရုစိုက်ရမည့် အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိလာသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ အိမ်နီးချင်း မိတ်ဆွေနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံဖြစ်သည့် အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ထောက်ပံ့ပေးအပ်မှုဖြင့် COVISHIELD အမည်ရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးကို စောစီးစွာလက်ခံရရှိခဲ့ပြီး မရှေး မနှောင်းမှာပင် ကာကွယ်ဆေးများကို ထိုးနှံခွင့်ရရှိခြင်းက ကုသိုလ်ထူးတစ်ရပ်ဟုပင်ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် သမိုင်း တစ်လျှောက်တွင် အလျင်မြန်ဆုံးနှုန်းဖြင့် သုတေသနပြုရှာဖွေ ဖော်စပ် ထုတ်လုပ်ခဲ့ရသည့် ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေးများမှာ နောက်ထပ်အချိန်ယူလုပ်ရဦးမည့် စမ်းသပ်မှုများ ကျန်ရှိနေဆဲ မှာပင် အရေးပေါ်သုံးစွဲရန်ခွင့်ပြုခဲ့ခြင်းနှင့်အတူ ယင်းကာကွယ် ဆေးများအပေါ် ရာနှုန်းပြည့် ယုံကြည်စိတ်ချမှုလည်း လျော့နည်း ခဲ့ရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လက်ရှိတရားဝင်ခွင့်ပြုထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးမှာ COVISHIELD ဖြစ်ပြီး ရောဂါပိုးကို ကာကွယ် နိုင်သည့် ကိုယ်ခံစွမ်းအားရရှိနိုင်ရန်အတွက် ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီး နောက်ရက်သတ္တပတ် (၄) ပတ်အကြာတွင် ဒုတိယအကြိမ် ထပ်မံ ထိုးနှံကြရမည်ဖြစ်သည်။ ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးနောက် ခံစား ရဖွယ်ရှိသည့် လက္ခဏာများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စိုးရိမ်ပူပန်မှုတို့ ဖြစ်ပေါ်နေခြင်းဖြစ်ရာ လက်ရှိအချိန်တွင် ကာကွယ်ဆေး ပထမ အကြိမ်ထိုးနှံပြီးသူများထံမှ တုံ့ပြန်ချက်များအရ သာမန်လက္ခဏာ အချို့သာ ခံစားကြကြောင်းနှင့် ဆိုးဆိုးရွားရွားမဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကာကွယ်ဆေးထိုးခံမည့်သူကို ဆေးမထိုးမီတွင် လိုအပ်သော စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည့်အပြင် ကာကွယ် ဆေးထိုးပြီးပါကလည်း ချက်ချင်းထပြန်သွားရမည် မဟုတ်ဘဲ ဓာတ်မတည့်မှု ရှိ မရှိ၊ ပြင်းထန်သည့် ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးများ ဖြစ်ပေါ်လာခြင်း ရှိ မရှိတို့ကို မိနစ် ၃၀ ခန့် စောင့်ဆိုင်းကြည့်ရှုပြီး မှသာ ပြန်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ အထူးပြုမှတ်သားရမည့်အချက် တစ်ချက်မှာ ကိုဗစ်ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးသည့်နောက် လုံခြုံပြီး ယူဆကာ ပေါ့ဆသွားကြဖို့ပင် ဖြစ်သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါပိုးသည် မိမိတို့၏ပတ်ဝန်းကျင်တွင် အချိန် တော်တော်ကြာအောင် တည်ရှိနေဦးမည်ဖြစ်ကြောင်း သုတေသီ များက မှန်းဆထားကြပြီး ရောဂါကူးစက်မှုမခံရရေးအတွက် နယူးနော်မယ် အမူအကျင့်များကို ဆက်လက်စွဲကိုင်ကာ အပြင် ထွက်မည့်အခါတိုင်း ပါးစပ်နာခေါင်းစည်း အကာအကွယ်တပ်ဆင် ခြင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခြောက်ပေအကွာအဝေးမှ ပြောဆိုဆက်ဆံ ခြင်း၊ လက်ကိုဆပ်ပြာဖြင့် မကြာခဏစနစ်တကျ ဆေးကြောခြင်း၊ လူစုလူဝေးနေရာများကို ရှောင်ရှားခြင်းနည်းလမ်းတို့ဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုအန္တရာယ်မှ ကင်းဝေးနိုင်ကြပါစေကြောင်း။ ။

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ (၇၄) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ “(၂၁) ရာစုပင်လုံ” မှသည် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင်သည်အထိ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၂) တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး။
- (၃) ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနှင့် လျော်ညီသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတစ်ရပ် ပေါ်ပေါက်ရေး။
- (၄) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာ အာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့ကို တိုင်းရင်းသားအားလုံး ထိန်းသိမ်းကာကွယ် စောင့်ရှောက်ရေး။
- (၅) အရည်အချင်းမြင့်မား၍ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ခိုင်မာသော မျိုးဆက်သစ်များ ပြုစု ပျိုးထောင်ရေး။

အများအားဖြင့် သာယာမည်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ အများအားဖြင့်သာယာမည်။ နောက် နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်း ချက်မှာ တစ်ပြည်လုံးတွင် အများ အားဖြင့် သာယာမည်။
မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် အခြေ အနေမှာ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်း တစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ် ပြင်တို့တွင် ငါးပေမှ ရှစ်ပေခန့် ရှိနိုင် သည်။
မိုး/လေ



မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း မြို့နယ်အဆင့် သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲနှင့် စံပြုမြစ်မ်းရောင်စီမံကိန်းကျေးရွာ ရွေးချယ်ခြင်းအခမ်းအနားကျင်းပ

ချောင်းဆုံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁
မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်ခရိုင် ချောင်းဆုံမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနရုံးတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာ စီမံကိန်း မြို့နယ်အဆင့်သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲနှင့် စံပြုမြစ်မ်းရောင် စီမံကိန်းကျေးရွာ ရွေးချယ်ခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပသည်။
ဆွေးနွေးပွဲတွင် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေး နှစ်အထိ ကျေးရွာ (၁၁)ရွာမှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော လမ်း၊ တံတား၊ ရေပေးဝေရေး စသည့်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် စီမံကိန်း ဆောင်ရွက်နေမှုများအပေါ် အားနည်းချက်/အားသာချက်များဆွေးနွေးကြသည်။ ယင်းနောက် ဆွေးနွေးချက်ရလဒ်များကို အဖွဲ့လိုက်ဆွေးနွေးတင်ပြကာ အကြံပြု

ချက်များကို မြို့နယ်မြစ်မ်းရောင် ကျေးရွာစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီများက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အထိ ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြသည့် မြစ်မ်းရောင် ကျေးရွာစီမံကိန်းများအနက် စီမံကိန်းအကောင်းဆုံး ဆောင်ရွက်နိုင်မှု စံပြုပထမဆု မှုနိုင်းကျေးရွာနှင့် ဒုတိယဆုရရှိသည့် ကော့ကခဲ ကျေးရွာတို့ကို တာဝန်ရှိသူများက ဆုချီးမြှင့်ပေးသည်။
အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုးသိုက်ထွန်းက အမှာစကား ပြောကြားပြီး မြို့နယ်မြစ်မ်းရောင် ကျေးရွာစီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များ၊ ကျေးရွာမြစ်မ်းရောင် ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်မှုကော်မတီ ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

အသီးတစ်ရာ အညှာတစ်ခု
ဒို့ညီနောင်ထု ပြည်ထောင်စု။

ဒို့ညီနောင်ထု တည်ထောင်ပြု
ပြည်ထောင်စုနေ့ ဒို့မမေ။

○ ရှေ့ဖွဲ့မှ

အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်သည်။

အစည်းအဝေးတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က နိုင်ငံတော်၏ ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်ပြီး တင်ပြရာတွင် မြန်မာ့တပ်မတော်သည် ပြည်သူနှင့် ပတ်သက်လာလျှင် “ပြည်သူသာအဓိ၊ ပြည်သူသာအဖ” ဟူသော ဆောင်ပုဒ်ကို ခေတ်အဆက်ဆက် ဦးထိပ်ထားဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြည်သူတို့လိုလားတောင်းဆိုသော “ ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီစနစ် ” ကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခြင်းနည်းလမ်းများ၊ ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအရ ဆောင်ရွက်ခြင်းနည်းလမ်းတည်းဟူသော နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုများဖြင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းစွာ အသွင်ကူးပြောင်းပေးခဲ့ပါကြောင်း ဦးစွာ ပြောကြားသည်။

ပြဋ္ဌာန်းထား

ထို့နောက် ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲနှင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတို့ကို အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပေးခဲ့ပါကြောင်း၊

၎င်းရွေးကောက်ပွဲများ၌ ကြီးမားသည့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အငြင်းပွားမှုများ မရှိခဲ့ဘဲ သာမန်အငြင်းပွားမှုများကိုသာ တွေ့ရှိခဲ့ရပြီး အဆိုပါ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အငြင်းပွားမှုများကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဥပဒေနှင့်အညီ ဖြေရှင်းပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ကျင့်သုံးရာတွင် လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲသည် ၎င်းစနစ်၏ အသက်ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်မှသာလျှင် ပြည်သူ့ဆန္ဒ အစစ်အမှန်ကို ထင်ဟပ်ပေါ်လွင်စေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပုဒ်မ ၄ အရ “နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာသည် နိုင်ငံသားများထံမှ ဆင်းသက်ပြီး နိုင်ငံတော်တစ်ဝန်းလုံး၌တည်သည်” ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို ကိုင်တွယ်ကျင့်သုံးမည့် အစိုးရအဖွဲ့၊ သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်အသီးသီး၊ ပြည်ထောင်စုနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အဆင့် အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးတို့ကို ရွေးကောက်ပွဲဖြင့် တိုက်ရိုက်၍ သော်လည်းကောင်း၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးဌာနမှ သွယ်ဝိုက်၍ သော်လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့ရွေးချယ်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၎င်းရွေးကောက်ပွဲသည် လွတ်လပ်၊ သန့်ရှင်း၊ တရားမျှတမှုသာ ပြည့်စုံသော အစစ်အမှန်ကို ထင်ဟပ်ပေါ်လွင်လျက် အချုပ်အခြာအာဏာသည် ပြည်သူ/ နိုင်ငံသားများထံမှ စစ်မှန်သည့် ဆင်းသက်ခြင်းမျိုး ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခုကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင်မူ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ တရားဝင်ထုတ်ပြန်ခဲ့သော မဲစာရင်းအပေါ် စိစစ်ချက်များအရ မဲမသမာမှုပြုနိုင်သည့် မဲစာရင်းပေါင်း ၁၀၄၈၂၁၁၆ (တစ်ဆယ်သန်းလေးသိန်းကျော်)



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် “ အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီ ” အစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး

ရုံးခွဲပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ တရားဝင်ထုတ်ပြန်ချက်အရ မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဦးရေ ၃၈ သန်း ရှိပြီး ၎င်းအနက် ၁၀ သန်းကျော် မဲမသမာမှုဖြစ်နိုင်ကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိချက်မှာ မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ (၂၅ % ကျော်) မဲမသမာမှုဖြစ်နိုင်နေခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၎င်းကိစ္စသည် သာမန်မှားယွင်းမှု၊ သာမန်အငြင်းပွားမှုနှင့် မဟုတ်ဘဲ ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး တွေ့မြင်နိုင်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ တွေ့မြင်နိုင်အောင်လည်း တပ်မတော်အနေဖြင့် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ စိစစ်တွေ့ရှိချက် စာရင်းဇယားများ ထုတ်ပြန်ခြင်း ၃၀ ကြိမ်၊ သဘောထား ထုတ်ပြန်ချက်များ ထုတ်ပြန်ခြင်းအား ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ ၂ ကြိမ်၊ ရွေးကောက်ပွဲအပြီး ၄ ကြိမ်၊ စုစုပေါင်း ၆ ကြိမ်၊ တရားဝင်ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်သတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲများ၌လည်း ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမီဒီယာ ၅၀ ကျော် ရှေ့တွင် သက်သေအထောက်အထား ခိုင်ခိုင်လုံလုံဖြင့် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ရှင်းလင်းပြသခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်အနေဖြင့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်၏ အုတ်မြစ်ဖြစ်သော ရွေးကောက်ပွဲအား လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲ ဖြစ်စေရေး၊ ရိုးသားသည့်နိုင်ငံရေးဖြစ်စေရေး ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီကပင် အကြိမ်ကြိမ် ပြောကြားခဲ့ပါကြောင်း၊ “ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသောရွေးကောက်ပွဲ ” ဖြစ်ခဲ့ခြင်း ရှိ/ မရှိကို ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်ရက် ၁ ရက်တည်း ကြည့်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ မဲဆွယ်စည်းရုံးရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးကာလ၊ ရွေးကောက်ပွဲရက်ကာလ၊ ရွေးကောက်ပွဲအပြီးကာလ အနည်းဆုံး ကာလ ၃ ခု၌ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတမှု ရှိ/ မရှိ၊ သံသယကင်းကင်း၊ အသီးသီးအား လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်စေရေး

စိစစ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ၎င်းအချိန်ကာလ ၃ ခုလုံး၌ လွတ်လပ်မှု၊ တရားမျှတမှု၊ သန့်ရှင်းမှုများအပေါ် အငြင်းပွားဖွယ် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့်လည်း ယနေ့အထိ ရွေးကောက်ပွဲနှင့် ပတ်သက်၍ နိုင်ငံရေးပါတီ ၂၀ ပါတီမှ ကြေညာချက် ၂၆ စောင် ထုတ်ပြန်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ မဲမသမာမှုပြုနိုင်သည့် စာရင်းများကို ရှင်းလင်းပြီးစီးမှု မပြီးမချင်း တတိယအကြိမ် လွှတ်တော်ကို ဆိုင်းငံ့ထားရန် တောင်းဆိုခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် ပတ်သက်၍လည်း ၁၀.၁၁.၂၀၂၀ ရက်နေ့မှ ၂၉.၁၂.၂၀၂၀ ရက်နေ့အထိ မြို့နယ် ၉၉ မြို့နယ်၌ ဆန္ဒမေးထုတ်မှု ၁၄၄ ကြိမ် ပြုလုပ်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာ တပ်မတော် အနေဖြင့်လည်း ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများကို လေးစားလိုက်နာလျက် “ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲ ” ဖြစ်စေရေး ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များကို မကျော်လွန်စေဘဲ ၂၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအကြိုကာလ၌ ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေများ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က တည်ဆဲဥပဒေများကို ကျော်လွန်၍ ညွှန်ကြားချက်အမျိုးမျိုး ထုတ်နေမှုများ၊ ကြိုတင်မဲပေးချိန်၌ ကြိုတွေ့နေရသည့် ဥပဒေနှင့်မညီညွတ်မှုများအား ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့နှင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် တို့အား သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်း၊ ၂၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးအား လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်စေရေး

အတွက် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများအား ခြိမ်းခြောက်မှုမပြုစေရေးနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ မဲဆွယ်စည်းရုံးလှုပ်ရှားခွင့်ရရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန် သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်း၊ ၃၀-၁၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ပွဲအငြင်းပွားမှုများ ဖြေရှင်းနိုင်ရန်နှင့် လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲအဖြစ် အများပြည်သူ သံသယကင်းရှင်းစွာ အသိအမှတ်ပြုနိုင်ရေး သက်သေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၇၄ နှင့် ၇၆ တို့အရ စာရွက်စာတမ်းများ ကူးယူခွင့် တောင်းခံသည့် သဘောထားထုတ်ပြန်ချက် ထုတ်ပြန်ခြင်း၊ ၁၀-၁၂-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ စာရွက်စာတမ်း ကူးယူခွင့်များကို ခွင့်မပြုသဖြင့် ၎င်းစာရွက်စာတမ်း နိုင်ငံသားတစ်ဦး၏ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးနှင့် ကန့်ကွက်ပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးတို့အရ တောင်းခံခြင်း ဖြစ်သည့်အတွက် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် တိုက်တွန်းသည့် သဘောထားထုတ်ပြန်ခြင်း၊ ၁၄-၁၂-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်သားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၂၀၃ ဦး တို့က ၁၁-၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့၌ အခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အထူးအစည်းအဝေးခေါ်ယူရန် တင်ပြချက်အား ငြင်းဆန်မှုအပေါ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် ဆန့်ကျင်ခြင်း ရှိ/ မရှိ ပြန်လည်ဆန်းစစ်ပေးရန် သဘောထား ထုတ်ပြန်ခြင်း၊ ၂၀-၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်၏ ရွေးကောက်ပွဲအပေါ် စိစစ်တွေ့ရှိချက်များ၊ မဲမသမာမှု ဖြစ်စေနိုင်သည့် စာရင်းများ ထုတ်ပြန်နေခြင်းမှာ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတပြီး ပွင့်လင်းမြင်သာသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကို သံသယကင်းရှင်းစွာ အသိအမှတ်ပြုလိုခြင်းကြောင့်ဖြစ်ပြီး ပြည်ထောင်စု

ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ဖြေရှင်းပေးရန်နှင့် လွတ်လပ်၍ တရားမျှတပြီး ပွင့်လင်းမြင်သာသည့် ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြသနိုင်မည်ဆိုလျှင် ပြည်သူ့ ဆန္ဒအစစ်အမှန်ကို ထင်ဟပ်မည်ဖြစ်၍ တပ်မတော်နှင့် အခြားသော နိုင်ငံရေးပါတီများ အနေဖြင့် ပြည်သူ့ဆန္ဒနှင့်အညီ လက်ခံသွားမည်ဖြစ်၍ နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးစီးပွားကို ကျိုးစွဲ၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က သော်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်က သော်လည်းကောင်း နည်းလမ်းရှာ ဖြေရှင်းပေးပါရန် သဘောထား ထုတ်ပြန်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် ၎င်းထုတ်ပြန်ချက်များအား ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့်အပြင် အစိုးရအဖွဲ့ထံ အထက်ပါကိစ္စများကို ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရေးအတွက် အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီ အစည်းအဝေးအား ခေါ်ယူပေးပါရန် တင်ပြခဲ့ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက် ပြောကြားရာတွင် တပ်မတော်အနေဖြင့် ကြေညာချက်များ ထုတ်ပြန်၍ ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအတိုင်း ရွေးကောက်ပွဲနှင့် တိုက်ရိုက်သက်ဆိုင်သည့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အား ဖြေရှင်းပေးရန် ပထမအဆင့် ပြောကြားခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ဖြေရှင်းပေးရန် ငြင်းဆန်သည့်အခါ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ဖြေရှင်းပေးနိုင်ပါရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အနေဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ တောင်းဆိုသည့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အထူးအစည်းအဝေးခေါ်ယူပေးရန် ငြင်းဆန်သည့်အခါ လက်ရှိကြုံတွေ့နေရသော အခြေအနေများကို နိုင်ငံတော်အစိုးရ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တစ်ခုခုက

နည်းလမ်းရှာ ဖြေရှင်းပေးပါရန် တောင်းဆိုခဲ့ပါကြောင်း၊ ၎င်းအဆင့်အားလုံး ငြင်းပယ်ခံရသည့်အခါ အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီတွင် အဓိကတာဝန်ရှိသော သမ္မတဦးစီးသည့် အရပ်ဘက်၊ စစ်ဘက်အားလုံးကို ကိုယ်စားပြုသော “အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီ” အစည်းအဝေးခေါ်ယူ၍ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြရန် တင်ပြခဲ့ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် ဤသို့ လုပ်ထုံး၊ လုပ်နည်း၊ ဥပဒေများနှင့်အညီ အဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။

လိုက်နာဆောင်ရွက်

တပ်မတော်အနေဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပုဒ်မ ၄ အရ “ နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာသည် နိုင်ငံသားများထံမှ ဆင်းသက်ပြီး နိုင်ငံတော်တစ်ဝန်းလုံး၌ တည်စေရန် ” ကိုလည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၆ (ဃ) နှင့် ပုဒ်မ ၇ တို့အရ “စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ထွန်းကားရေး” ကိုလည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၆ (စ) အရ “ နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားနိုင်ငံရေးဦးဆောင်မှု အခန်းကဏ္ဍတွင် တပ်မတော်က ပါဝင်ထမ်းဆောင်နိုင်ရေးတို့ကို အစဉ်တစိုက်ဦးတည်သည်” ကိုလည်းကောင်း၊ လိုက်နာဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ၌ ဖြစ်ပွားခဲ့သော မဲမသမာမှုဖြစ်နိုင်သည့်စာရင်း ၁၀၄၈၂၁၁၆ (တစ်ဆယ်သန်းလေးသိန်းကျော်) အား တာဝန်ရှိသူအဆင့်ဆင့်က ဖြေရှင်းပေးမှုမရှိဘဲ လွှတ်တော်အသီးသီးအား ခေါ်ယူခြင်း၊ အစိုးရဖွဲ့ရန် ကြိုးစားခြင်းတို့သည် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပုဒ်မ ၄၀ (ဂ) နှင့် ပုဒ်မ ၄၁ ဂ ပါ “ နိုင်ငံတော်အာဏာကို အဓမ္မနည်းဖြင့် ရယူရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း ” ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

၄။ အဆိုပါပြဿနာကို မှန်ကန်စွာဖြေရှင်းခြင်းမပြုပါက နိုင်ငံတော်၏ ဒီမိုကရေစီလျှောက်လှမ်းမှုတွင် အခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်လာစေမည်ဖြစ်၍ ဥပဒေနှင့်အညီ ဖြေရှင်းရန် လိုအပ်ပါသည်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပုဒ်မ ၄၁၇ အရ နိုင်ငံတော်အား အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြေညာလိုက်သည်။

၅။ မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးအတည်ပြုခြင်းအပါအဝင် လိုအပ်သည့် အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပုဒ်မ ၄၁၈ ပုဒ်မခွဲ(က) အရ နိုင်ငံတော်၏ ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် တရားစီရင်ရေးအာဏာတို့အား တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ထံသို့ လွှဲအပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည်။

၆။ အရေးပေါ်အခြေအနေ အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိသည့် နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် အရေးပေါ်အခြေအနေအား ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၇ အရ ဤအမိန့်ထုတ်ပြန်သည့်နေ့မှစ၍ တစ်နှစ်သတ်မှတ်လိုက်သည်။

(ပုံ) မြင့်ဆွေ
ယာယီသမ္မတ
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

စာမျက်နှာ ၃ မှ

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်ယာယီ သမ္မတက တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်၏ တင်ပြချက်အား သုံးသပ် ဆွေးနွေးပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပုဒ်မ ၄၁၇ အရ နိုင်ငံတော်အား အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြေညာပြီး ပုဒ်မ ၄၁၈၊ ပုဒ်မခွဲ(က) အရ နိုင်ငံတော်၏ ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် တရားစီရင်ရေး ဦးစီးချုပ်ထံ လွှဲအပ်တာဝန်ပေး လိုက်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်က ဆက်လက်တင်ပြ ဆွေးနွေးရာတွင် တပ်မတော်အနေ ပါတီဝင်များကို တရား မျှတမှုအပြည့်ဖြင့် တည်ဆောက်သွား မည်ဖြစ်ပြီး အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက် ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်၍ တရားမျှတ သော အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အား ကျင်းပပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရ နိုင်ရေး ပါတီအား နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို လွှဲပြောင်းပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြင့် တင်ပြဆွေးနွေး ပြောကြားခဲ့ ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက် အရ သိရှိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ် ထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးက ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ချက် တစ်ရပ်ကို ယနေ့ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ထုတ်ပြန်ချက်အပြည့်အစုံမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည် -

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး

ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ချက်

(၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၅ ရက်)

(၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်)

၁။ တပ်မတော်အနေဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲပြီး ခိုင်မာသည့်ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များမှအပ စစ်ရေးဆိုင်ရာလှုပ်ရှားမှုများ ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်မှ ၂၈ ရက်နေ့အထိ ရပ်ဆိုင်းပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် တပ်မတော်မှစစ်ရေး ဆိုင်ရာလှုပ်ရှားမှုများ တိုးမြှင့်ရပ်စဲပေးထားသည့်ကာလများကို ယခင်ကထက် ပိုမိုထိရောက်အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြု၍ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ်ထုတ်ပြန်၍ တိုက်တွန်း ထားရှိပြီးဖြစ်သည်။

၂။ ထို့ပြင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအား ထိရောက်စွာဆွေးနွေး ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး တပ်မတော်၏ ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှုကော်မတီကိုလည်း ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၉ ရက်တွင် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့် ဦးစီး အဖွဲ့ဝင် ၄ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားရှိပြီးဖြစ်သည်။

၃။ နိုင်ငံတော်အတွက် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအောင်မြင်ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆောင်ရွက်ရန်မှာ မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်သည့်အတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးသော လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ၊ လက်မှတ်ရေးထိုးရန်ကျန်ရှိသည့် ဆက်လက်ဆွေးနွေးဆဲဖြစ်သော တိုင်းရင်းသား လက်နက် ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအား အမြန်ဆုံး ဆက်လက်ဆွေးနွေးနိုင်ရေးအတွက် တပ်မတော်၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ကော်မတီကို အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များဖြင့် ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ဖွဲ့စည်းလိုက်သည်-

(က) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်	ဥက္ကဋ္ဌ
(ခ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိန်ဝင်း	အဖွဲ့ဝင်
(ဂ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင်	အဖွဲ့ဝင်
(ဃ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်မောင်ဝင်း	အဖွဲ့ဝင်
(င) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မင်းနောင်	အဖွဲ့ဝင်
(စ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အေးဝင်း	အဖွဲ့ဝင်
(ဆ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်လင်းခွေး	အတွင်းရေးမှူး

၄။ အဆိုပါ တပ်မတော်၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုကော်မတီသည် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) လမ်းကြောင်းအတိုင်း (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ပိုမိုခိုင်မာအောင် ဆက်လက်ဆွေးနွေးခြင်း၊ (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးရသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအား (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်သည်အထိ ဆက်လက်ဆွေးနွေးခြင်းနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး အောင်မြင်ပြီးဆုံးသည်အထိ လိုအပ်သည်များအား ဆက်လက်ဆွေးနွေးသွားရန်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး

ဘဏ်များ ပိတ်ထားခြင်းမရှိဘဲ ဘဏ်လုပ်ငန်းများ ပုံမှန်လည်ပတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ဘဏ်များ ပိတ်ထားခြင်းမရှိဘဲ ဘဏ်လုပ်ငန်းများ ပုံမှန်လည်ပတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း တပ်မတော် သတင်းမှန်ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့၏ ယနေ့သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

အဆိုပါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်၌ လူမှုကွန်ရက်တွင် ဘဏ်များပိတ်ထားပြီး ဘဏ်လုပ်ငန်းများ ရပ်တန့် လျက်ရှိသည်ဟု ကောလာဟလ သတင်းအချို့ဖော်ပြနေကြောင်း၊ ဖြစ်စဉ်အမှန်မှာ ဘဏ်များ ပိတ်ထားမှုမရှိဘဲ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းအချိန်တွင် အင်တာနက်လိုင်းနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဖုန်းလိုင်း ပြတ်တောက်မှုများကြောင့်သာ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှုများ ဝေ့စွာနှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ အင်တာနက်လိုင်းများ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာပြီဖြစ်သဖြင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းများ အဆင်ပြေစွာဖြင့် ပုံမှန်ပြန်လည်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

သတင်းစဉ်

ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် လာနီညာအခြေအနေ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်နေ့တွင် မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်သည့် “၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် လာနီညာအခြေအနေတွင် အိန္ဒိယအနီးရှိ အပူပိုင်း ပစိဖိတ် သမုဒ္ဒရာ (Tropical Pacific Ocean) ၏ ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင်အပူချိန်နှင့် လေထုဖိတ်စဉ်များ အရ လက်ရှိတွင် အားအသင့်အတင့်ရှိသော လာနီညာ အခြေအနေတွင် ရှိနေပါသည်။ နိုင်ငံတကာ မိုးလေဝသ ဌာနများ၏ သင်္ချာ ပုံစံပြမော်ဒယ်များ ခန့်မှန်းချက်အရ ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း အားအနည်းငယ်မှ အသင့်အတင့် ရှိသော လာနီညာအဆင့်တွင် ရှိနိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းရ ပါသည်။

လာနီညာဖြစ်စဉ်သည် ပစိဖိတ်သမုဒ္ဒရာတွင် ဖြစ်ပေါ်သည့် ဖြစ်စဉ်ဖြစ်သော်လည်း အဆိုပါ လာနီညာ ဖြစ်စဉ်ကြောင့် အကျိုးသက်ရောက်မှုမှာ ယေဘုယျအား ဖြင့် အရှေ့-မြောက် မုတ်သုံလေအားကောင်းမှုကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ညအပူချိန်များ လျော့နည်းခြင်း၊ အအေး ပိုခြင်း၊ အရှေ့ဘက်မှလေပွလှိုင်းများ တိုက်ခတ်ခြင်း၊ အချိန်အခါမဟုတ် မိုးရွာသွန်းမှုဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်ခြင်း စသည့် ရာသီဥတုဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိပါသည်။

လာနီညာဖြစ်ပေါ်မှုနှင့် ပတ်သက်သည့် အခြေအနေ များအား အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆက်လက်ထုတ်ပြန် ပေးပို့တင်ပြသွားမည် ဖြစ်သည်။

မိုး/ဇလ

အပူပိုင်းဇုန်အတွင်း ကျရောက်လျက်ရှိသော ခရိုင်လေးခုရှိ မြို့နယ် ၁၀ မြို့နယ်တွင် ပျိုးပင်ပေါင်း ၂၅၀၀၀ ဖြင့် စိုက်ခင်းများ တည်ထောင်မည်

မုံရွာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် မိုးရာသီ၌ အပူပိုင်းဇုန်အတွင်း ကျရောက်လျက်ရှိသော မြို့နယ် ၁၀ မြို့နယ်တွင် သစ်တောများ ပြန်လည်စိမ်းလန်းစေရေး ပျိုးပင် ၂၅၀၀၀ ဖြင့် တစ်အုပ်တစ်စုစိုက်ခင်းများ တည်ထောင်စိုက်ပျိုးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အပူပိုင်းဒေသ စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးဦးစီးဌာန မှ သိရသည်။

အပူပိုင်းဒေသအတွင်း သစ်တောများတည်ထောင်စိုက်ပျိုးခြင်း သစ်တော များ ပြန်လည်စိမ်းလန်းစေရန်၊ ဒေသတွင်းအပူရှိန်ကို လျော့ချပေးနိုင်ရန်နှင့် ပြည်သူများအနေဖြင့် သစ်တောသစ်ပင်များကို ချစ်မြတ်နိုးစေရန်အတွက် သဘာဝတောကျန်စေရိယာအတွင်း သစ်ပင်ပေါက်ရောက်မှုနည်းပါးသည့် နေရာ

များတွင် တစ်အုပ်တစ်စုစိုက်ခင်းများကို တည်ထောင်စိုက်ပျိုးပေးခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

“ တစ်အုပ်တစ်စုစိုက်ခင်းမှာ စိုက်ပျိုးပေးမယ့် ပျိုးပင်တွေက အမြင့်ပေ အနည်းဆုံး ၁၈ လက်မကနေ အမြင့်ဆုံး သုံးပေအထိရှိတဲ့ ပျိုးပင်တွေကို စိုက်ပျိုးပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ အခုဘဏ္ဍာနှစ်မှာလည်း မြို့နယ် ၁၀ မြို့နယ်မှာ စိုက်ပျိုးပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ အခုသစ်ပင်ကျင်းတူးတာ၊ မြေဆွေးချာဖွေ စုဆောင်းတာတွေ၊ ပျိုးပင်တွေစုဆောင်းတာတွေ လုပ်နေပါပြီ။ မိုးဦးကျတာနဲ့ စိုက်ပျိုးနိုင်ဖို့ ပြင်ဆင်မှုတွေ လုပ်ဆောင်နေပါပြီ ” ဟု စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အပူပိုင်းဒေသ စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူစဦးက ပြောကြား သည်။

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် မိုးရာသီတွင် စိုက်ပျိုးမည့် တစ်အုပ်တစ်စု စိုက်ခင်းများကို စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးရှိ အပူပိုင်းဇုန်အတွင်း ကျရောက် လျက်ရှိသော စစ်ကိုင်းခရိုင်အတွင်းရှိ စစ်ကိုင်း၊ မြင်းမူနှင့် မြောက်မြို့နယ်အတွင်း ပျိုးပင် ၁၃၅၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ မုံရွာခရိုင်အတွင်းရှိ ချောင်းဦး၊ ဘုတလင် နှင့် အရာတော်မြို့နယ်တို့တွင် ပျိုးပင် ၅၅၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ရွှေဘိုခရိုင် အတွင်းရှိဝက်လက်နှင့် ဒီပဲယင်း မြို့နယ်အတွင်း ပျိုးပင် ၃၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ယင်းမာပင်ခရိုင်အတွင်းရှိ ယင်းမာပင်နှင့် ပုလဲမြို့နယ်များတွင် ပျိုးပင် ၃၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း စိုက်ပျိုးပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းဦး
(ဇေယျာတိုင်း)

ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီးများ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး အမိန့်အမှတ် (၁ / ၂၀၂၁) ၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၅ ရက် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်

ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီးများ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ အပ်နှင်းထားသော အာဏာကို ကျင့်သုံးလျက် ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်တရားသူကြီးများအား မိမိတို့၏တာဝန်များကို ဆက်လက်ထမ်းဆောင်ရန် တာဝန်ပေးအပ်လိုက်သည်။

(ပုံ) မင်းအောင်လှိုင်
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်

တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်များနှင့် တရားသူကြီးများ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး အမိန့်အမှတ် (၂ / ၂၀၂၁) ၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၅ ရက် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်

တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်များနှင့် တရားသူကြီးများ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ အပ်နှင်းထားသော အာဏာကို ကျင့်သုံးလျက် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်တရားသူကြီးချုပ်များနှင့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးများအား မိမိတို့၏ တာဝန်များကို ဆက်လက်ထမ်းဆောင်ရန် တာဝန်ပေးအပ်လိုက်သည်။

(ပုံ) မင်းအောင်လှိုင်
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး အမိန့်အမှတ် (၃ / ၂၀၂၁) ၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၅ ရက် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ အပ်နှင်းထားသော အာဏာကို ကျင့်သုံးလျက် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များအား မိမိတို့၏ တာဝန်များကို ဆက်လက် ထမ်းဆောင်ရန် တာဝန်ပေးအပ်လိုက်သည်။

(ပုံ) မင်းအောင်လှိုင်
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်

ဒုတိယဝန်ကြီးများ တာဝန်မှရပ်စဲခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး အမိန့်အမှတ် (၅ / ၂၀၂၁) ၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၅ ရက် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်

ဒုတိယဝန်ကြီးများ တာဝန်မှရပ်စဲခြင်း

အောက်ဖော်ပြပါအမည်နှင့် ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန အသီးသီးမှ ဒုတိယဝန်ကြီး များအား ယနေ့မှစ၍ တာဝန်မှရပ်စဲလိုက်သည် -

- (၁) ဦးခင်မောင်တင် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန
- (၂) ဦးမင်းလွင် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန
- (၃) ဦးတင်မြင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန
- (၄) ဦးမောင်မောင်ဝင်း စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်စက်မှုဝန်ကြီးဌာန
- (၅) ဦးဆက်အောင် စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်စက်မှုဝန်ကြီးဌာန
- (၆) ဒေါက်တာမင်းရဲပိုင်ဟိန်း စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်စက်မှုဝန်ကြီးဌာန
- (၇) ဦးဗရက်ဆင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၈) ဦးဟောက်ဒိုဆွမ်း အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၉) ဦးအောင်လှထွန်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၁၀) ဦးကြည်မင်း သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန
- (၁၁) ဦးလှကျော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန
- (၁၂) ဦးကျော်မျိုး ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၁၃) ဦးသာဦး ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၁၄) ဒေါက်တာရဲမြင့်ဆွေ သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၁၅) ဒေါက်တာထွန်းနိုင် လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန
- (၁၆) ဦးခင်မောင်ဝင်း လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန
- (၁၇) ဦးအောင်ထူး စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၁၈) ဦးမြင့်ကြိုင် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန
- (၁၉) ဦးဝင်းမော်ထွန်း ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၂၀) ဒေါက်တာမြလေးစိန် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန
- (၂၁) ဦးကျော်လင်း ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၂၂) ဦးစိုးအောင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၂၃) ဦးတင်လတ် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၂၄) ဦးလှမော်ဦး တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန

(ပုံ) မင်းအောင်လှိုင်
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်

မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး အမိန့်အမှတ် (၄ / ၂၀၂၁) ၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၅ ရက် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်

မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ အပ်နှင်းထားသော အာဏာကို ကျင့်သုံးလျက် မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များအား မိမိတို့၏ တာဝန်များကို ဆက်လက်ထမ်းဆောင်ရန် တာဝန်ပေးအပ်လိုက်သည်။

(ပုံ) မင်းအောင်လှိုင်
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး
အမိန့်အမှတ် (၆ / ၂၀၂၁)
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၅ ရက်
၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ အပ်နှင်းထားသော အာဏာကို ကျင့်သုံးလျက် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များအား ယှဉ်တွဲပါဝန်ကြီးဌာန အသီးသီးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်လိုက်သည် -

- (၁) ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၂) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွဋ် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးဌာန
- (၃) ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမြထွန်းဦး ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၄) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန
- (၅) ဦးဝင်းရှိန် စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်စက်မှုဝန်ကြီးဌာန
- (၆) ဦးအောင်နိုင်ဦး ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၇) ဦးကိုကိုလှိုင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဝန်ကြီးဌာန
- (၈) ဦးချစ်နိုင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန
- (၉) ဦးကိုကို သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန
- (၁၀) ဦးမြင့်ကြိုင် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာန
- (၁၁) ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

(ပုံ) မင်းအောင်လှိုင်
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး
အမိန့်အမှတ် (၈ / ၂၀၂၁)
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၅ ရက်
၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်

ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ အပ်နှင်းထားသော အာဏာကို ကျင့်သုံးလျက် ဦးသန်းဆွအား ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးလိုက်သည်။

(ပုံ) မင်းအောင်လှိုင်
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်

တာဝန်မှ ရပ်စဲခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး
အမိန့်အမှတ် (၇ / ၂၀၂၁)
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၅ ရက်
၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်

တာဝန်မှ ရပ်စဲခြင်း

အောက်ဖော်ပြပါ ပုဂ္ဂိုလ်များအား ယနေ့မှစ၍ တာဝန်မှ ရပ်စဲလိုက်သည် -
(၁) နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊
(၂) ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ။

(ပုံ) မင်းအောင်လှိုင်
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်

ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်ရှိ ဂဲမိုးအိုင်နှင့် မြောက်ကျောက်အိုးသို့ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

ကျောက်ပန်းတောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် ကန်ပတ်လည် အုပ်စု လဲဝကျေးရွာနှင့် လက်ပံအိုင် အုပ်စု လက်ပံအိုင်ကျေးရွာကြားရှိ ဂဲမိုးအိုင်နှင့် မြောက်ကျောက်အိုး နေရာများသို့ ကိုစစ်-၁၉ ကူးစက် ရောဂါ ကာလအလွန် ခရီးစဉ်ဒေသ သစ်ဖော်ဆောင်နိုင်ရေး၊ ဒေသခံများ အလုပ်အကိုင်နှင့် အခွင့်အလမ်းသစ် များပေါ်ထွန်းစေရေး ရည်ရွယ်လျက် ဇန်နဝါရီနေ့ကန်ဆုံးပတ်က ညောင်ဦး ခရိုင် ခရီးစဉ်ဒေသ စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီ အတွင်းရေးမှူးနှင့် တာဝန် ရှိသူများက ကွင်းဆင်းသွားရောက် ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ညောင်ဦးခရိုင် ကျောက်ပန်း တောင်း မြို့နယ်အတွင်း ခရီးစဉ်ဒေသ သစ် ဖော်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် လဲဝကျေးရွာနှင့် လက်ပံအိုင်ကျေးရွာ အနီးရှိ ဂဲမိုးအိုင်၊ မြောက်ကျောက်အိုး နေရာများ ခရီးစဉ်ဒေသ ဖြစ်ပေါ်လာ စေရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး ဒေသ ဆိုင်ရာ ခရီးသွားစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ မှ တာဝန်ရှိသူများသည် လဲဝကျေးရွာ မြောက်ကျောင်းတိုက်တွင် ဒေသခံ ပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ရပ်ရွာ အခြေပြု ခရီးစဉ်ဖော်ဆောင်ခဲ့သည့် ဒေသများ၊ ဖော်ဆောင်ဆဲနေရာများ ညောင်ဦးခရိုင်အတွင်း ခရီးစဉ်ဒေသ သစ် ဖော်ဆောင်ထားဆဲနေရာများ အကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဒေသ ဆိုင်ရာ ခရီးသွားစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၊ အတွင်းရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ သည် ဂဲမိုးအိုင်နှင့် မြောက်ကျောက်အိုး နေရာများကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုကာ တောတောင်၊ ရေ၊ မြေ၊ ပတ်ဝန်းကျင် သဘာဝအလှအပများ မပျက်စီးစေရေး နှင့် ဂဲမိုးအိုင်လျှိုမြေမြင်တစ်လျှောက် မောင်မောင်ထိန် (ကျောက်ပန်းတောင်း) အဆိုပါ ခရီးစဉ်ဒေသသစ် ဖော်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် ကွင်းဆင်း ကြည့်ရှုကြရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီး ဒေသဆိုင်ရာ ခရီးသွားစီမံခန့်ခွဲ မှုကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးဇော် မျိုးလတ် (ညွှန်ကြားရေးမှူး) နှင့် အတူ ညောင်ဦးခရိုင် ခရီးစဉ်ဒေသ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးဝင်းအောင် (ဒုတိယညွှန်ကြားရေး မှူး) နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ Bagan Plastic Campaign ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတွင်းရေးမှူး၊ ပုဂံ-ညောင်ဦး ဟိုတယ်လုပ်ငန်းရှင် ဆိုင် လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့သည် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာန၏ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ဟောပြောဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရ သည်။

ငါးမွေးမြူရေးဆိုင်ရာ အသိပေးနှိုးဆော်သည့် ပို့စတာစိုက်ထူ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ သဘာဝ ငါးသယ်ဇာတများကို မထိခိုက်စေနိုင်သော ဒေသရင်းမဟုတ်သည့် ငါးမျိုးများ မွေးမြူခြင်းဆိုင်ရာ အသိပေးတားမြစ်ချက်ကို နှိုးဆော်သည့် ဗီဒီယိုပို့စတာ စိုက်ထူခြင်းကို ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်က ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း ခရိုင် အင်းစိန်မြို့နယ် ဘုရင့်နေောင်လမ်းမရှိ တိုင်းငါး လုပ်ငန်းဦးစီးဌာနရုံးရှေ့၌ စိုက်ထူခဲ့ကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း သဘာဝ ငါးသယ်ဇာတများကို ထိခိုက်စေပြီး တိုင်းရင်းမျိုးငါးမဟုတ်သော ဒေသတိုင်းရင်း ငါးများကို ထိခိုက်ပျက်စီးစေသည့် ပြည်ပမှ ပြည်တွင်းသို့ တရားမဝင်တင်သွင်းလာသော အာဖရိကငါးခူး ပြည်ပ ငါးရုံ၊ ပြည်ပမျိုးစိတ် အလှမွေး (ပီးကော့) စုပ်ခွက်ငါး များကို ပြည်ပမှ ပြည်တွင်းသို့ တင်သွင်းခြင်း၊ ပြည်တွင်း၌ သားဖောက်ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ မွေးမြူခြင်း၊ ပြန်ပွားစေခြင်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်း၊ သို့လျှောက်ရောင်းဝယ်ခြင်းနှင့် သဘာဝရေပြင်များဖြစ်သည့် (မြစ်ချောင်းအင်းအိုင်)များသို့ စေလွှတ်ခြင်း စသည်များကို မပြုလုပ်ကြရန် နယ်မြေ ဒေသခံပြည်သူအများ သိရှိလိုက်နာကြစေရေးအတွက် အသိပညာပေး နှိုးဆော်ဗီဒီယိုပို့စတာ စိုက်ထူခြင်းနှင့် အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခြင်း တို့ကို အင်းစိန်မြို့နယ်ရှိ တိုင်းငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၌ ဆောင်ရွက်ကြောင်း သိရသည်။ မျိုးမင်းသိန်း (မရမ်းကုန်း)

ဝန်းသိုမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာ ၂၂ ရွာ၌ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး စီမံကိန်းဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မည်

ဝန်းသို ဖေဖော်ဝါရီ ၁ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်းသိုမြို့နယ်တွင် ပြည်သူ့ဗဟိုပြု ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် ကျေးရွာလူထုကိုယ်တိုင် ဆောင်ရွက်စေသော ကျေးရွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း (VDP)ကို ကျေးရွာပေါင်း ၂၂ ရွာတွင် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် စီမံကိန်းအကြောင်း

မိတ်ဆက်ရှင်းလင်းခြင်း၊ ကော်မတီဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းများရွေးချယ်ရာတွင် အကြံပြုဆွေးနွေးခြင်းများကို ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှစတင်၍ တာဝန် ရှိသူများက ကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ ကျေးရွာပေါင်း ကိုးရွာတွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး ဌာနမှူး ဦးမြတ်မျိုးထွန်းထံမှ သိရသည်။

ကျေးရွာပေါင်း ၂၂ ရွာတွင် စီမံကိန်းအကြောင်း မိတ်ဆက် ရှင်းလင်းခြင်း၊ ကော်မတီဖွဲ့စည်းခြင်း၊ လုပ်ငန်းများ ရွေးချယ်ပြီး မြို့နယ် TPIC ကော်မတီ

အတည်ပြုရွေးချယ်၍ အထက်အဆင့်ဆင့် သို့တင်ပြု၍ လုပ်ငန်း အတည်ပြုချက် ရယူခြင်း၊ ယင်းနောက် ကျေးရွာလူထု ကိုယ်တိုင် ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် လုပ်ငန်း အပ်နှံခြင်း၊ သဘောတူစာချုပ် ချုပ်ဆိုခြင်း၊ စာရင်း အစစ်ဆေးခံခြင်း၊ ပြီးစီး ကြောင်း အစီရင်ခံစာတင်ပြခြင်း စသည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်နိုင် စေရန်အတွက် တာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

အဆိုပါ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းအတွက် ကျေးလက် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကျေးရွာတစ်ရွာလျှင် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ နှုန်းဖြင့် ကျေးရွာပေါင်း ၂၂ ရွာအတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၂၂၀၀ ထောက်ပံ့ကာ လုပ်ငန်းများကို ကျေးရွာလူထုကိုယ်တိုင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်မြိုင် (ပြန်/ဆက်)

စေ့စပ်ဆွေးနွေးခြင်းကသာ

□ သူရ(ပန်းဇရာ)၊ ဝဏ္ဏ(တောင်ကြီး)

“တပ်မတော်ကတော့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) နဲ့ တည်ဆဲဥပဒေတွေကို လေးစားလိုက်နာမယ်၊ ဒါ့အပြင် ရွေးကောက်ပွဲကိုလည်း လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတတဲ့ရွေးကောက်ပွဲ ဖြစ်စေဖို့အတွက် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်တွေကို အများပြည်သူသိရှိအောင် ထုတ်ပြန်ပေးခဲ့တယ်ကွ။ သူတို့ရဲ့ ထုတ်ပြန်ချက်တွေကိုလည်း မြန်မာ၊ အင်္ဂလိပ် နှစ်ဘာသာနဲ့ သတင်းစာ၊ ရုပ်မြင်သံကြား၊ တပ်မတော်သတင်းမှန် ပြန်ကြားရေး Website နဲ့ လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာတွေမှာလည်း တရားဝင်ထုတ်ပြန်ပေးနေတာတွေ တွေ့ရတယ်”

မနေ့က နံနက်ခင်းတွင် မမျှော်လင့်သော ငယ်ပေါင်းသူငယ်ချင်းနဲ့ လမ်းလျှောက်ရင်း စကားစမြည် ပြောဖြစ်ကြသည်။

သက်ရှည် ။ သူငယ်ချင်း မတွေ့ဖြစ်တာကြာပြီနော်။

စွမ်းရည် ။ ဟုတ်ပဲ၊ သူငယ်ချင်း။

သက်ရှည် ။ အလုပ်ကနားတော့ မြေးထိန်းပေါ့ကွာ။

စွမ်းရည် ။ ဟုတ်ပဲ၊ ဟုတ်ပဲ။ ရောဂါကတစ်မျိုး၊ ကောလာဟလကတစ်မျိုးနဲ့ ဘာကိုယုံရမလဲ မသိကွာ။

သက်ရှည် ။ သူငယ်ချင်းကလည်း ကောလာဟလဆိုတာကလည်း မှန်တဲ့ သတင်း အခြေအမြစ်ပေါ်မှာ မမှန်ကန်တဲ့ သတင်းအချက်အလက်တွေနဲ့ လုပ်ကြံဖန်တီးယူပြီး ကိုယ်လိုချင်တာ၊ ပြောချင်တာတွေကို ဝါဒဖြန့် ပြောတာမျိုးပဲ မဟုတ်လား သူငယ်ချင်းရာ။

စွမ်းရည် ။ လတ်တလောဖြစ်နေတဲ့ မောင်ရင်အမြင်ကို ပြောပါဦးကွ။ ဘာတွေ ဖြစ်ပျက်နေတာလဲ။ သူငယ်ချင်းက နှစ်စပ်တော့ မသိတာတွေ သိအောင်တော့ ပြောပြပေးပါကွာ။

သက်ရှည် ။ ကောင်းပါပြီ သူငယ်ချင်း၊ လာ ရှေ့ခုံတန်းမှာ ထိုင်စကား ပြောရအောင်။

စွမ်းရည် ။ အေး အေး။ လတ်တလောကွာ ဒီမိုကရေစီနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အဖြစ်အပျက်တွေ၊ Attention တွေနဲ့ သူငယ်ချင်းရဲ့အမြင်ကို ပထမဆုံး သိချင်တယ်ကွ။

သက်ရှည် ။ အေး သူငယ်ချင်း သည်အကြောင်းတွေ မပြောခင် မြန်မာ့ တပ်မတော်အကြောင်းကို ပြောချင်တယ်ဟေ့။ တပ်မတော် အနေနဲ့ ခေတ်အဆက်ဆက်မှာ ပြည်သူ့အရေးနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူ့အာဇာနည်၊ ပြည်သူ့အဖွဲ့ ဆိုတာကို လက်ကိုင်ထားတာကွ။ ပြည်သူတွေ လိုလား တောင့်တတဲ့ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကိုလည်း တပ်မတော်အစိုးရကပဲ ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းခြင်း နည်းလမ်းတွေ၊ ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွေအရ ဆောင်ရွက် ခြင်း နည်းလမ်းတွေအတိုင်း နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှုအပြည့်နဲ့ တည်တည်ငြိမ်ငြိမ်၊ အေးအေးချမ်းချမ်း အသွင်ကူးပြောင်းပေးခဲ့တာ အားလုံးအသိပဲလေ။

စွမ်းရည် ။ အေး သူငယ်ချင်းပြောမှ သတိထားမိတယ်ဟေ့။ ဆက်ပါဦးကွ။

သက်ရှည် ။ ဒီနိုင်ငံမှာ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းပြီး ကြားဖြတ် ရွေးကောက်ပွဲ အပါအဝင် ရွေးကောက်ပွဲလုပ်တာ ၄ ကြိမ် ရှိပြီလေ။ သည် ရွေးကောက်ပွဲတွေကိုလည်း အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့တာ အများအသိပဲလေ။

စွမ်းရည် ။ ဟုတ်တယ်လေ သူငယ်ချင်းရာ။ ရွေးကောက်ပွဲတိုင်း အငြင်း ပွားမှု ရှိနေတာပဲ။ ခုကရောကွ။

သက်ရှည် ။ မတူဘူး သူငယ်ချင်းရဲ့။ ပြီးခဲ့တဲ့ အငြင်းပွားမှုတွေက သာမန် အငြင်းပွားဖွယ်ရာအဆင့်တွေ။ အငြင်းပွားမှုတွေ၊ ကန့်ကွက် မှုတွေကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နဲ့ တာဝန်ရှိသူတွေက ဥပဒေနဲ့အညီ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာနဲ့ ဖြေရှင်းပေးခဲ့တယ်ကွ။ အဲဒီလို ဖြေရှင်းပေး ခဲ့လို့လည်း တိုင်ကြားတဲ့သူရော၊ စောဒကတက်တဲ့သူ၊ ကျေနပ်လက်ခံခဲ့ကြ တယ်လေ။

စွမ်းရည် ။ အခု တိုနိုင်ငံက သွားနေတဲ့ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်မှာ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတတဲ့ရွေးကောက်ပွဲဟာ ဒီစနစ်ရဲ့ အသက်ပဲ မဟုတ်လားကွ။

သက်ရှည် ။ သိပ်မှန်တာပေါ့ သူငယ်ချင်းရာ။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတ တဲ့ ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်မှသာ ပြည်သူတွေရဲ့ ဆန္ဒအစစ်အမှန် ကို ထင်ဟပ်ပေါ်လွင်မှာပေါ့ကွာ။ ဒီနိုင်ငံရဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပုဒ်မ ၄ မှာလည်း နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာဟာ နိုင်ငံသားများ ထံမှ ဆင်းသက်ပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး၌ တည်သည်လို့ ပြဋ္ဌာန်းထားတယ် မဟုတ်လား။

စွမ်းရည် ။ အခု ကျင်းပပြီးစီးခဲ့တဲ့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက် ပွဲမှာရော လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတမှုရှိတယ် မဟုတ်ဘူးလား သူငယ်ချင်း။

သက်ရှည် ။ သူငယ်ချင်း ငါပြောပြမယ်။ ရွေးကောက်ပွဲပြီးလို့ ရရှိတဲ့ မဲစာရင်းတွေကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က မဲစာရင်းတွေ ထုတ်ပြန်ကြေညာတယ်။ အဲဒီလိုကြေညာတဲ့ မဲစာရင်းတွေကို တပ်မတော်က တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးကြတဲ့အခါမှာ နိုင်ငံမှာ မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ ၃၈ သန်းရှိတဲ့အထဲမှာ ၁၀ သန်း ၄ သိန်းကျော် မဲပေးတဲ့ လူဦးရေအားဖြင့် ဆိုရင်တော့ ၄ ပုံ ၁ ပုံ ရာခိုင်နှုန်းနဲ့ ဆိုရင် ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော်လောက်ထိ ကို မဲမသမာမှု ဖြစ်နိုင်တယ်လို့ တပ်မတော်ကပြောနေတာ တွေ့ရတယ် သူငယ်ချင်း။

စွမ်းရည် ။ ဟာ သူငယ်ချင်းရဲ့ မဲစာရင်း မသမာမှုအရေအတွက်က အဲဒီ လောက်အထိတောင် မှားရလားကွ။

သက်ရှည် ။ အေးကွ။ အဲဒါကြောင့်မို့လို့လည်း တပ်မတော်ဘက်က ဒီလို မှားယွင်းမှုဟာ သာမန်မဖြစ်နိုင်ဘူးလို့ ပြောနေတာပေါ့။

စွမ်းရည် ။ ဒီလောက်ပမာဏဆိုရင်တော့ တပ်က ပြောနေတာဟာ မှန်တာပေါ့ သူငယ်ချင်းရယ်။ အဲဒီလောက်အထိ အရေ အတွက်ရှိမှတော့ သာမန် မှားတာတော့ ဘယ်ဟုတ်ပါ့မလဲကွ။ ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ လုပ်သလိုကို ဖြစ်နေပြီဟေ့။

သက်ရှည် ။ အေးကွ။ ဒါကြောင့်လည်း တပ်မတော်က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲနဲ့ပတ်သက်ပြီး ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်တွေကို ရွေးကောက်ပွဲမကျင်းပမီမှာ ၂ ကြိမ်ထုတ်ပြန်ခဲ့သလို ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ ပြီးချိန်မှာလည်း ၄ ကြိမ်နဲ့ စုစုပေါင်း ၆ ကြိမ်အထိ တရားဝင်ထုတ်ပြန်ခဲ့တာ ပေါ့။ ရွေးကောက်ပွဲအပြီးမှာလည်း မဲစာရင်းနဲ့ ပတ်သက်လို့ သူတို့ရဲ့ စစ်ဆေး တွေ့ရှိချက်တွေကို စာရင်းဇယားတွေနဲ့ အကြိမ် ၃၀ အထိ အကြိမ်ကြိမ်အလီလီ ထုတ်ပြန်ခဲ့တာ သူငယ်ချင်း သတိထားမိဘူးလားကွ။

စွမ်းရည် ။ သူငယ်ချင်းအပြောအရဆိုရင်တော့ တပ်မတော်က သူ့မှာ အထောက်အထား အခိုင်အလုံတွေရှိလို့ ထုတ်ပြန်နေတာ တော့ သေချာတာအမှန်ပဲလို့ ဆိုနိုင်ပါရဲ့ကွာ။

သက်ရှည် ။ ဒါတင်ဘယ်ကမလည်း သူငယ်ချင်းရယ်။ မကြာသေးခင်ကမှ လုပ်ခဲ့တဲ့ တပ်မတော် သတင်းမှန်ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့ သတင်းစာရင်းလင်းပွဲမှာလည်း စာအုပ်စာတမ်းပေါင်း ၃၃၄၁ အုပ်၊ မဲစာရင်း စစ်ဆေးခဲ့တဲ့ ကွန်ပျူတာစနစ် စတာတွေကို ပြည်တွင်းမီဒီယာတွေသာမက၊ ပြည်ပမီဒီယာ ၅၀ ကျော်ရဲ့ ရှေ့မှောက်မှာ အထောက်အထားတွေနဲ့ ပွင့်လင်း မြင်သာစွာ ချပြရှင်းလင်းခဲ့တာ သူငယ်ချင်းလည်း မြင်ရတာပဲမဟုတ်လား။

စွမ်းရည် ။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲ ဖြစ်/မဖြစ် ဆိုတာ ဘယ်အချက်တွေ၊ ဘာတွေနဲ့ကြည့်ရင် သိနိုင်မလဲ သူငယ်ချင်းရဲ့။

သက်ရှည် ။ သူငယ်ချင်းပြောသလို လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲ ဖြစ်/မဖြစ်ဆိုတာ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပတဲ့ ရက်တစ်ရက်တည်းကိုကြည့်ရုံနဲ့ ဘယ်သိနိုင်မှာလဲကွာ။ ရွေးကောက်ပွဲအကြို လှုပ်ရှားမှုကာလ၊ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပပြီးတဲ့ကာလတွေမှာလည်း လွတ်လပ် ပြီး တရားမျှတမှုတွေရှိ/မရှိ၊ သံသယကင်းစွာနဲ့ သန့်ရှင်းမှုရှိ/မရှိတွေကို သုံးသပ်ကြည့်ရှုနိုင်မှပဲ သိနိုင်မှာပေါ့ကွာ။

စွမ်းရည် ။ မဲမသမာမှုတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံရေးပါတီတွေဘက် ကလည်း ထုတ်ပြန်မှုတွေမရှိဘူးလား။ ဒါသူတို့နဲ့ ဆိုင်တာ လေ မဟုတ်ဘူးလား။

သက်ရှည် ။ ရှိတာပေါ့ သူငယ်ချင်းရဲ့။ နိုင်ငံရေးပါတီ ၂၀ က ကြေညာ ချက် ၂၆ စောင် ထုတ်ပြန်ပြီးတော့ ခုလို မဲမသမာမှုဖြစ်နေတဲ့ စာရင်းတွေကို မရှင်းလင်းနိုင်သေးတဲ့ကာလမှာ တတိယအကြိမ် လွှတ်တော် ကျင်းပရေးကို ဆိုင်းငံ့ထားပေးဖို့ တောင်းဆိုခဲ့ကြတယ်လေ။

စွမ်းရည် ။ ဩော် အဲဒီလိုလား။ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရဲ့ မဲရလဒ်တွေ အပေါ်မှာ မဲပေးတဲ့ပြည်သူတွေကရော မတုံ့ပြန်ကြဘူးလား သူငယ်ချင်း။

သက်ရှည် ။ ရှိတာပေါ့ သူငယ်ချင်းရဲ့။ ရွေးကောက်ပွဲအပြီး ၁၀-၁၁-၂၀၂၀ ရက်ကနေ ၂၈-၁-၂၀၂၁ ရက်အထိ မြန်မာနိုင်ငံ တစ်ဝန်းမှာရှိတဲ့ မြို့နယ် ၉၇ မြို့နယ်မှာ ဆန္ဒဖော်ထုတ်မှု ၁၁၇ ကြိမ် ပြုလုပ် ခဲ့ကြတာကို တွေ့ရတယ်ကွ။

စွမ်းရည် ။ ဩော် အဲဒီလောက်တောင်လား။ သေချာတောင် သတိထား

မိပါဘူးကွာ။ မဲစာရင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး တပ်မတော်ရဲ့ ထုတ်ပြန်ချက်တွေအပေါ် သူငယ်ချင်း ဘယ်လိုယူဆသလဲ။

သက်ရှည် ။ တပ်မတော်ကတော့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) နဲ့ တည်ဆဲဥပဒေတွေကို လေးစားလိုက်နာမယ်၊ ဒါ့အပြင် ရွေးကောက်ပွဲကိုလည်း လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတတဲ့ရွေးကောက်ပွဲ ဖြစ်စေဖို့ အတွက် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်တွေကို အများပြည်သူသိရှိအောင် ထုတ်ပြန် ပေးခဲ့တယ်ကွ။ သူတို့ရဲ့ ထုတ်ပြန်ချက်တွေကိုလည်း မြန်မာ၊ အင်္ဂလိပ် နှစ်ဘာသာနဲ့ သတင်းစာ၊ ရုပ်မြင်သံကြား၊ တပ်မတော် သတင်းမှန် ပြန်ကြားရေး Website နဲ့ လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာတွေမှာလည်း တရားဝင် ထုတ်ပြန်ပေးနေတာတွေ တွေ့ရတယ်။

စွမ်းရည် ။ မီဒီယာတွေကရော အခုလိုကာလမှာ ထုတ်ပြန်ချက်တွေ မလုပ်ကြဘူးလားကွ။

သက်ရှည် ။ ထုတ်ပြန်ချက်တွေတော့ လုပ်တာပေါ့ကွာ။ ဒါပေမယ့် သူတို့က သူတို့လိုရာဆွဲပြီး သတင်းရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ အချက်အလက် အများတွေကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြတာတွေ ရတယ်ကွ။ VOA သတင်းဌာနဆိုရင် တပ်မတော်အနေနဲ့ ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်တွေ ပြောင်းသွားစေဖို့အတွက် အင်အားသုံးမခြိမ်းခြောက်ဖို့ အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြောခွင့် ရသူက ပြောတယ်ဆိုပြီး ဖော်ပြထားပေမယ့် အမှန်တကယ် ပြောကြားခဲ့ခြင်း မရှိတဲ့ မမှန်သတင်းကို ထုတ်လွှင့်ခဲ့သေးတယ်လေ။

စွမ်းရည် ။ တပ်မတော်ရဲ့ ထုတ်ပြန်ချက်တွေထဲမှာ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းတွေအတွက် သဘောထားရော ပါရဲ့လား သူငယ်ချင်း။

သက်ရှည် ။ ပါတာပေါ့ သူငယ်ချင်း။ တပ်မတော်ရဲ့ ပထမဆုံး Statement ကို ရွေးကောက်ပွဲမကျင်းပမီ ၂-၁၁-၂၀၂၀ ရက်မှာ ထုတ်ပြန်ခဲ့တယ်။ အဲဒီ ထုတ်ပြန်ချက်မှာ ရွေးကောက်ပွဲအကြိုကာလ မှာဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ အခြေအနေတွေ၊ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က တည်ဆဲဥပဒေ တွေကိုကျော်လွန်ပြီး ညွှန်ကြားချက်အမျိုးမျိုး ထုတ်ပြန်ဆောင်ရွက်နေမှု တွေ၊ ကြိုတင်မဲပေးတဲ့အချိန်မှာ ကြုံတွေ့ရတဲ့ ဥပဒေနဲ့ မညီညွတ်မှုတွေ တွေ့ရလို့ ဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီး UEC နဲ့ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ကို သဘောထား ထုတ်ပြန်ခဲ့တယ်။ အဲဒီနေ့မှာပဲ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း တွေကိုလည်း သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်တစ်စောင်ထုတ်ပြန်ခဲ့သေးတယ် ကွ။ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တွေ အနေနဲ့ကတော့ ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ပြည်သူတွေအပေါ် မခြိမ်းခြောက်ဖို့ သူတို့နဲ့ Inline မဖြစ်တဲ့ပုံစံ၊ သဘောထား မတိုက်ဆိုင်တဲ့ နိုင်ငံရေးပါတီတွေကို သူတို့နယ်မြေအတွင်း ဝင်ရောက် မဲဆွယ်စည်းရုံး လှုပ်ရှားခွင့်ရရှိရေး ဆောင်ရွက်ပေးဖို့အတွက် သဘောထား ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့တာ တွေ့ရတယ် သူငယ်ချင်း။

စွမ်းရည် ။ တပ်မတော်က ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ဘာအကြောင်း ကြောင့် မဲစာရင်းကူးယူခွင့် တောင်းခံတာလဲကို သိလား သူငယ်ချင်း၊ ပြောပါဦးဟာ။

သက်ရှည် ။ အဓိက ပြည်သူတွေအတွက် ရှေးရှုတယ်လို့ပြောရမယ်ကွ။ မဲစာရင်း ကူးယူခွင့်တောင်းတာကလည်း သက်သေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၇၄ နဲ့ ၇၆ အရ မဲစာရင်းစာရွက်စာတမ်းတွေ ကူးယူခွင့်ကိုပဲ တောင်းခံခဲ့ တာပဲ။ တပ်မတော်သားတွေဟာ ပြည်သူတစ်ယောက်အနေနဲ့ ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ရဲ့ ညွှန်ကြားချက်ကိုတိကျစွာ လိုက်နာပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲမှာ တပ်တွင်း မဲရဲ့တွေမထားဘဲ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ရဲ့

စာမျက်နှာ ၈ မှ

ညွှန်ကြားချက်အတိုင်း တပ်ပြင်ပမှာရှိတဲ့ မဲရုံတွေမှာပဲ မဲပေးခဲ့ကြတယ်လေ။ ဒါကြောင့်လည်း နိုင်ငံသားတစ်ဦးရဲ့ရပိုင်ခွင့်ကို ဥပဒေနဲ့အညီ တောင်းခံခဲ့တယ်လို့ တပ်မတော်ကပြောခဲ့တာ။ အဲဒီလို တောင်းခံတဲ့ စာရွက်စာတမ်းတွေဟာ လျှို့ဝှက်စွာသိမ်းဆည်းထားရမယ့် စာရွက်စာတမ်းမဟုတ်ဘူး သူငယ်ချင်း။ သက်ဆိုင်ရာ မဲရုံအလိုက် ကြော်ငြာသင်ပုန်းတွေမှာ အများပြည်သူသိရှိအောင် ကပ်ထားရတဲ့ စာရွက်စာတမ်းတွေကွ။ ထူးပြီးတောင်းခံတာ မဟုတ်ပါဘူး သူငယ်ချင်းရာ။

စွမ်းရည် ။ သူငယ်ချင်းအပေါ်မှာပြောခဲ့သလို တတိယအကြိမ်လွှတ်တော် ကျင်းပဖို့ခေါ်ယူတာကို ခေတ္တဆိုင်းငံ့ထားဖို့ တင်ပြခဲ့သလို ဒုတိယအကြိမ်ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အထူးအစည်းအဝေး ခေါ်ယူပေးဖို့ အတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေကလည်း တင်ပြခဲ့တယ်လို့ ကြားမိ သေးတယ်ကွ။

သက်ရှည် ။ မှန်တယ် သူငယ်ချင်း။ တပ်မတော်သားလွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်တွေအပါအဝင် နိုင်ငံရေးပါတီတွေက လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် စုစုပေါင်း ၂၀၃ ဦးတို့ဟာ အခြေခံဥပဒေနဲ့အညီ ၁၁-၁-၂၀၂၁ ရက်မှာ ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရဲ့ အထူးအစည်းအဝေးကို ခေါ်ယူပေးဖို့တင်ပြခဲ့ကြတယ်။ အဲလိုတောင်းဆိုတာဟာ အခြေခံဥပဒေပြဋ္ဌာန်း ချက်နဲ့အညီ လွှတ်တော်အမတ် ၄ ပုံ ၁ ပုံက တောင်းဆိုလာပါက ကျင်းပပေး ရမည် (Must Be)လို့ပြဋ္ဌာန်းထားတာကို တောင်းဆိုခဲ့တာပဲ သူငယ်ချင်းရဲ့။

စွမ်းရည် ။ တပ်မတော်သားတွေနဲ့ မှီခိုသူမိသားစုဝင်တွေ ဘယ်လိုမဲပေး ခဲ့ကြတယ်ဆိုတာကို ရှင်းပြပါဦး သူငယ်ချင်း။

သက်ရှည် ။ ဒီနေရာမှာ တပ်မတော်သားတွေနဲ့ မှီခိုသူမိသားစုဝင်တွေဟာ ၂၀၁၀ ရွေးကောက်ပွဲနဲ့ ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲတွေမှာ တပ်တွင်း မဲရုံတွေမှာပဲ လွတ်လပ်တရားမျှတစွာ မဲပေးခဲ့ကြပေမယ့်၊ ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲကျတော့ တပ်တွင်းမဲရုံတွေကို တပ်ပြင်ပထုတ်ပေးရမယ်ဆိုတဲ့ UEC ရဲ့ တောင်းဆိုချက်အတိုင်း တပ်မတော်သားတွေနဲ့ မှီခိုသူမိသားစုဝင် တွေဟာ တပ်ပြင်ပမဲရုံတွေမှာ ပြည်သူတွေနဲ့အတူ လွတ်လပ်လပ်လပ် မဲပေးခဲ့ကြတယ် သူငယ်ချင်း။

စွမ်းရည် ။ မဲစာရင်းတောင်းခံတာနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဆက်ရှင်းပြပါဦး သူငယ်ချင်း။

သက်ရှည် ။ ဒီလိုကွ။ သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေ ပုဒ်မ-၁၅ အရဆိုရင် မဲပေးခဲ့တဲ့ မည်သူမဆို မဲစာရင်းကူးယူ ခွင့်အား တစ်စောင်လျှင် ၂၅ ကျပ် နှုန်းဖြင့် ကူးယူခွင့်ပြုရမည်ဆိုပြီး အရင် ကတည်းက ပြဋ္ဌာန်းထားတာရှိတယ်ကွ။ အဲဒါကြောင့် မဲစာရင်းကူးယူခွင့် တောင်းဆိုတာဟာ တပ်မတော်သားတစ်ဦးအနေနဲ့ရော၊ မဲဆန္ဒရှင်တစ်ဦး အနေနဲ့ပါ ဥပဒေနဲ့အညီ တောင်းဆိုတာ ဖြစ်တယ်လို့ ပြောတာပေါ့။

စွမ်းရည် ။ သူငယ်ချင်း အခုလိုရှင်းပြမှပဲ သဘောပေါက်တော့တယ်။ ဒါနဲ့ တပ်မတော်ရဲ့ နောက်ဆုံးထုတ်ပြန်ချက်မှာပါတဲ့ ဖော်ပြ ချက်တွေကိုလည်း ထပ်ရှင်းပြပါဦး သူငယ်ချင်းရဲ့။

သက်ရှည် ။ ဒီ နောက်ဆုံးထုတ်ပြန်ချက်ကတော့ အရေးအကြီးဆုံး ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ခုလို့ ငါထင်တယ် သူငယ်ချင်း။ ဘာ ကြောင့်လဲဆိုတော့ အဲဒီထုတ်ပြန်ချက်မှာ ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်စဉ်တစ်ခုလုံးကို ပြန်သုံးသပ်ထားတဲ့ တပ်မတော်ရဲ့ သဘောထားကို ကွက်ကွက်ကွင်းကွင်း သိမြင်နိုင်လို့ပဲ။ အဲဒီသဘောထားထုတ်ပြန်ချက်မှာ အချက် ၄ ချက်ရှိတယ်လို့ ငါတော့ထင်တယ်။ ပထမဆုံးအချက်ကတော့ တပ်မတော်ရဲ့ရွေးကောက်ပွဲ အပေါ် စိစစ်တွေ့ရှိမှုတွေအရ မဲမသမာမှု ဖြစ်နိုင်တဲ့ စာရင်းတွေထုတ်ပြန် ရခြင်းဟာ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတတဲ့၊ ပွင့်လင်းမြင်သာတဲ့ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကို သံသယကင်းရှင်းစွာ အသိအမှတ်ပြုလိုတဲ့အတွက် ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အနေနဲ့ ဖြေရှင်းပေးဖို့ဆိုတာရယ်။ ဒုတိယအချက်အနေနဲ့ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတ ပွင့်လင်းမြင်သာတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ဖြစ်တယ်ဆိုတာကို ထုတ်ဖော်ပြသပေးနိုင်မယ်ဆိုရင်

“တပ်မတော်အနေနဲ့ ဘာဆက်လုပ်သွားမယ်ဆိုတာကို သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲမှာ ရှင်းရှင်း လင်းလင်းပြောထားပြီးဖြစ်သလို တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်အနေနဲ့လည်း ပြောထားခဲ့ပြီးသားကွ။ တပ်မတော်အနေနဲ့ အခြေခံဥပဒေအပါအဝင် အခြေခံဥပဒေနဲ့ မဆန့်ကျင်တဲ့ တည်ဆဲဥပဒေတွေကို လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားမယ်လို့ အတိအလင်း ပြောကြားထားတယ် သူငယ်ချင်း”

ပြည်သူ့ဆန္ဒ အစစ်အမှန်ကို ထင်ဟပ်စေမှာဖြစ်တဲ့အတွက် တပ်မတော်နဲ့ အခြားနိုင်ငံရေးပါတီတွေကလည်း ပြည်သူ့ဆန္ဒနဲ့အညီ လက်ခံသွားမယ် ဆိုတာရယ်။ တတိယအချက်အနေနဲ့ တပ်မတော်ဟာ နိုင်ငံတော်နဲ့ နိုင်ငံသား တွေရဲ့ အကျိုးစီးပွားကိုရှေးရှုပြီး ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒါမှမဟုတ် နိုင်ငံတော်အစိုးရ ဒါမှမဟုတ် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က နည်းလမ်းရှာ ဖြေရှင်းပေးဖို့ သဘောထားထုတ်ပြန်တာဖြစ်တယ် ဆိုတာရယ်။ စတုတ္ထအချက်အနေနဲ့ကတော့ တပ်မတော်က နိုင်ငံရေးယဉ်ကျေးမှု ဥပဒေ နဲ့အညီ ဥပဒေဘောင်ကို တစ်ခုမှ မကျော်လွန်ဘဲ ဥပဒေဘောင်အတွင်းကပဲ တောင်းဆိုနေခြင်းဖြစ်တာကို နားလည်သဘောပေါက်ပေးစေလိုတယ် ဆိုတာရယ်ပဲကွ။ တောင်းဆိုချက်တွေကိုလည်း Public မှာ အများပြည်သူ သိရှိအောင် တရားဝင် ထုတ်ပြန်ခဲ့တယ်လေ။

စွမ်းရည် ။ ဒါဆိုရင် သူငယ်ချင်းရဲ့အပြောအရ တရားဝင်ထုတ်ပြန်ချက် တွေတင်မကဘဲ အခြားနည်းလမ်းတွေနဲ့လည်း ဆောင်ရွက် ခဲ့တာတွေလည်း ရှိတယ်ဆိုတဲ့သဘောလား သက်ရှည်ရဲ့။

သက်ရှည် ။ အမှန်တကယ်ရှိတာပေါ့ သူငယ်ချင်းရာ။ အဲဒီထုတ်ပြန်ချက် တွေ ထုတ်ပြန်ပြီး ရက်ပိုင်းအတွင်းမှာပဲ နိုင်ငံတော်အဆင့် တာဝန်ရှိတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေဆိုတော့ တပ်မတော်ကအရာရှိကြီး ၂ ဦး စေလွှတ်ပြီး ဖြစ်ပျက်နေတဲ့အခြေအနေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဖြေရှင်းပေးဖို့ ထပ်မံတင်ပြပြောဆို ခဲ့တယ်။ အဓိကကတော့ကွာ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တို့က ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရင် အခြေခံ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်တွေနဲ့အညီ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီ အစည်းအဝေးခေါ်ယူပေးဖို့ တောင်းဆိုခဲ့တယ်လို့သိရတယ်ကွ။ ဒါကိုလည်း ငြင်းပယ်ခံခဲ့ရတယ်လို့သိရတယ်။ ဒါကတော့ ဖြစ်စဉ် အကျဉ်းချုပ်ဆိုရတာ ပေါ့။ ဒီလောက်ဆိုရင် သူငယ်ချင်းအနေနဲ့ တပ်မတော်ရဲ့ ထုတ်ပြန်ချက် ငါ ခုမှာပါတဲ့ အကြောင်းအရာတွေနဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်း သိလောက်ပြီလို့ ထင်ပါတယ်။

စွမ်းရည် ။ တပ်မတော်အနေနဲ့ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေး ကောင်စီ အစည်းအဝေးခေါ်ပေးဖို့ တောင်းဆိုချက်ကို ငြင်းဆန်ခံခဲ့ရတော့ နောက်ထပ်ဘယ်လိုဆက်လုပ်သွားမယ်ဆိုတာကို သိချင် သေးတယ် သူငယ်ချင်း။

သက်ရှည် ။ တပ်မတော်အနေနဲ့ ဘာဆက်လုပ်သွားမယ်ဆိုတာကို သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲမှာ ရှင်းရှင်းလင်းလင်းပြောထားပြီး ဖြစ်သလို တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်အနေနဲ့လည်း ပြောထားခဲ့ပြီး သားကွ။ တပ်မတော်အနေနဲ့ အခြေခံဥပဒေအပါအဝင် အခြေခံဥပဒေနဲ့ မဆန့်ကျင်တဲ့ တည်ဆဲဥပဒေတွေကို လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားမယ်လို့ အတိအလင်း ပြောကြားထားတယ် သူငယ်ချင်း။

စွမ်းရည် ။ အခုလိုအချိန်ပေးပြီးတော့ တစ်ချက်ချင်း ရှင်းပြပေးတဲ့ သူငယ်ချင်းကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ နောက်ပြီးတော့ တချို့ပြောဆိုမှုတွေမှာပေါ့ အခြေခံဥပဒေကို ဖျက်သိမ်းဖို့ ပြောဆိုနေတဲ့ အတွက် စိုးရိမ်ပူပန်စရာတွေ ဖြစ်နေတယ်လို့ ကြားသိရတယ် သူငယ်ချင်း။

သက်ရှည် ။ ဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်

ရဲ့ပြောကြားချက်ကို မီဒီယာတွေအနေနဲ့ လိုရာဆိုပြီး ရေးသားကြလို့ စိုးရိမ် ပူပန်ကြတာပါကွ။ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ပြောကြားချက်က အခြေခံဥပဒေကို ဖျက်သိမ်းမယ်လို့ ဆိုလိုတာမဟုတ် ဘူးကွ။ တပ်မတော်ဟာ အခြေခံဥပဒေကိုလိုက်နာပြီး ပြည်သူ့ကိုရေးရှုတဲ့ တင်ပြတောင်းဆိုချက်တွေ ကို ဥပဒေနဲ့အညီလုပ်ဆောင်နေတာဖြစ်တယ်။ ဒီအချက်အပေါ်မှာ တစ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းတွေအနေနဲ့ အခြေခံဥပဒေကို လျစ်လျူရှုပြီး အဓိပ္ပာယ်ကို လိုသလို ဖွင့်ဆိုနေကြတဲ့အတွက် ဥပဒေအတိုင်း လိုက်နာလုပ်ဆောင်နိုင် ခြင်းမရှိရင် အဲဒီဥပဒေကို ဘာလုပ်ဖို့လို့မလဲ။ ဖျက်ပစ်ဖို့ပဲရှိတော့တာပေါ့လို့ သင်တန်းသားအရာရှိကြီးတွေကို ဥပဒေရဲ့အရေးကြီးပုံနဲ့ ဆက်စပ်ပြီး ရှင်းလင်း ပြောကြားခဲ့တာကွ။

စွမ်းရည် ။ ငါတို့ကတော့ကွာ သတင်းမီဒီယာတွေရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေ ကိုမတ်ပြီး တပ်မတော်ရဲ့သဘောထားကို ခန့်မှန်းနေရ တာဟေ့။ အခုတော့ သူငယ်ချင်းရှင်းပြလို့ တော်တော်လေး ရှင်းသွားပါပြီ။

သက်ရှည် ။ ကောင်းပါပြီ သူငယ်ချင်း။ တစ်လက်စတည်း ပြောပြီးသား အချက် နှစ်ချက်ကိုပဲ ထပ်ဖြည့်ပြီး ပြောချင်သေးတယ်ကွ။

ပထမအချက်ကတော့ တပ်မတော်ရဲ့ထုတ်ပြန်ချက်တွေမှာ မြဲမဲခြောက်ထား တဲ့ စကားလုံးတစ်ခုမှ မပါရှိဘူး။ ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်ကို ပြောင်းလဲသွားအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရမယ်လို့ တောင်းဆိုထားတာလည်းမရှိဘူး။ ဒါအပြင် လွတ်လပ် ပြီး တရားမျှတတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်တယ်ဆိုတာကိုပဲ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ပွင့်လင်းမြင်သာစွာနဲ့ဖြေရှင်းပေးဖို့ကိုပဲ ဦးတည် တောင်းဆိုထားတာ တွေ့ရတယ်ကွ။ ဒုတိယအချက်က တပ်မတော်အနေနဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)နဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ကျော်လွန် ခြင်းမရှိတဲ့ တည်ဆဲဥပဒေတွေကို ဆက်လက်လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားမယ်၊ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တပ်မတော်ကပဲ စတင်လမ်းခင်းပေးခဲ့တာ ဖြစ်တယ်။ လက်ရှိဆောင်ရွက်နေမှုတွေဟာ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် မယ်မီးယိုင် စေဖို့ ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်တယ် ဆိုတာရယ်။ တတိယအချက်အနေနဲ့ မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ ၃၈ သန်းထဲမှာ ၁၀ သန်းကျော်အထိ အမှားအယွင်းဖြစ်နေ တာတွေဟာ နိုင်ငံတကာနဲ့ ကမ္ဘာမှာပါ ရွေးကောက်ပွဲရဲ့ပုံရိပ်ကို လွန်စွာ ထိခိုက်စေတဲ့အတွက် တပ်မတော်အနေနဲ့ဆောင်ရွက်နေရတာဖြစ်တယ်လို့ ပြောထားတာကွ။

စွမ်းရည် ။ ဟုတ်ပါပြီ သူငယ်ချင်းရာ။ အခုလို ထိလွယ်ရှလွယ် အခြေ အနေတစ်ခုမှာ အကောင်းဆုံးအဖြေရလဒ်ကို ရှာဖွေနိုင်တဲ့ အထိ လမ်းကြောင်းမှန်နဲ့ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ဖို့မျှော်လင့်သလို အငြင်းပွားမှု တွေဖြစ်လာခဲ့ရင်လည်း ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပါ ဥပဒေတွေအတိုင်း အေးအေးချမ်းချမ်း ဖြေရှင်းနိုင်ဖို့ မျှော်လင့်မိပါတယ် သူငယ်ချင်း။ အခုလိုအချိန် ပေးပြီး ရှင်းပြပေးတဲ့အတွက်လည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ အချိန်လည်း တော်တော်လင့်နေပြီဆိုတော့ ပြန်ကြဦးဖို့ သူငယ်ချင်း။

သက်ရှည် ။ ဟုတ်ပါပြီ သူငယ်ချင်း။ အခုလိုအချိန်ပေးပြီး နားထောင်ပေး တဲ့အတွက်လည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ နောင်လည်း အခွင့်ကြုံလျှင်ကြုံသလို ဆွေးနွေးကြတာပေါ့ သူငယ်ချင်းရာ။ ။



ဆမီးမြို့သို့ သောက်သုံးရေပေးဝေမည့် အမြင့်ရေတင်စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီး

ဆမီး ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝမြို့နယ် ဆမီးမြို့ပေါ်သို့ သောက်သုံးရေ ပေးဝေမည့် အမြင့်ရေတင်စီမံကိန်း လုပ်ငန်းများကို ချင်းပြည်နယ် စည်ပင် သာယာရေးအဖွဲ့၏ ငွေလုံးငွေရင်း ခွင့်ပြုငွေများဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ စီမံကိန်းလုပ်ငန်း နှစ်ခုလုံး ရာနှုန်းပြည့်ပြီးပြီ ဖြစ်သည်။ (ဝဲပုံ) အဆိုပါ အမြင့်ရေတင်စီမံကိန်း လုပ်ငန်းများကို ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာ နှစ် ချင်းပြည်နယ် ငွေလုံးငွေရင်း

ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၃၃၂ သိန်းဖြင့် ဆမီးမြို့ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာ ၁ ရက်က စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်တွင် လုပ်ငန်း အားလုံး အပြီးသတ်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ “ကျွန်တော်တို့ ဆမီးမြို့ အမှတ် (၂)ရပ်ကွက် တိုက်နယ်ဆေးရုံ အသစ်ရဲ့ ရေကန်ထဲကို အမြင့် ရေတင်တာရယ်၊ နောက်ပြီးတော့ နှစ် ချင်းပြည်နယ် ငွေလုံးငွေရင်း

လွဲလှဲခိုင်(ပြန်/ဆက်)

အာဆီယံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ တုံ့ပြန်ခြင်းဆိုင်ရာ အစီအမံများ

သီဟဟိန်း

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် တစ်နှစ်ပတ်လုံးကို ပြန်ကြည့်ပါက ကမ္ဘာကြီးဟာ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ တုံ့ပြန်ရေး အစီအစဉ်များနဲ့ ပုံမှန်ထက်ပိုအလုပ်ရှုပ်နေခဲ့တာ အားလုံးအသိပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်မှာ အာဆီယံ-တရုတ် ကျန်းမာရေး အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ ကွန်ရက်ကတစ်ဆင့် ကိုဗစ်-၁၉ တပ်လှန်ချက်ကို လက်ခံရရှိခဲ့ပြီး ဇန်နဝါရီလ ၅ ရက်တွင် စောင့်ကြည့်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက စတင်ခဲ့ပါတယ်။

ဒေသဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်တဲ့ အာဆီယံအနေနဲ့လည်း ကျန်းမာရေးကဏ္ဍအပေါ်အခြေခံသက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ယန္တရားအသီးသီးဟာ ကိုဗစ်-၁၉ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ အလွန် ဆောင်ရွက်ရမဲ့ ကိစ္စရပ်တွေအတွက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း အင်တိုက်အားတိုက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါတယ်။

ဒီဆောင်ရွက်ချက်တွေအနက် ကျွန်တော်မှတ်သားထားမိတဲ့ ဆောင်ရွက်ချက်အချို့ကို မှတ်တမ်းတင် ဖော်ပြလိုက်ပါတယ်။

ထိပ်သီးအစည်းအဝေး(Summit) ပြီးရင် အာဆီယံမှာ ဒုတိယအမြင့်ဆုံး ယန္တရားဖြစ်တဲ့ အာဆီယံ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကောင်စီ (ASEAN Coordinating Council-ACC) (ဝန်ကြီးအဆင့်အစည်းအဝေး)ရဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ အထူးအစည်းအဝေးကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်က လာအိုနိုင်ငံ၊ ဗီယင်ကျွန်းမြို့မှာ ကျင်းပခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရဲ့ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်တဲ့ ခြိမ်းခြောက်မှုများ၊ စိန်ခေါ်မှုများကို တုံ့ပြန်နိုင်ဖို့အတွက် အာဆီယံရဲ့စုပေါင်းစွမ်းအား ပိုမိုခိုင်မာစေရန်နဲ့ ပေါင်းစပ်တုံ့ပြန်မှု ပိုမိုအားကောင်းစေရန် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မဲ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို ကနဦးဆွေးနွေးခဲ့ကြပါတယ်။ အဲဒီအချိန်က ကိုဗစ်-၁၉ ကို ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါအဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်းမရှိသေးပါဘူး။

ဆက်လက်ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ မတ်လ ၆ ရက်တွင် အဲဒီကာလက အာဆီယံ ဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ယူထားတဲ့ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံက အာဆီယံပူးတွဲ ညှိနှိုင်းရေး အစည်းအဝေး(Joint Consultative Meeting-JCM) (အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အဆင့်အစည်းအဝေး)ကို ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၊ ဒါနန်းမြို့၌ ခေါ်ယူကျင်းပခဲ့ပါတယ်။ JCM ဟာ မဏ္ဍိုင်တစ်ခုနဲ့တစ်ခုအကြား ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးနိုင်ရန်အတွက် မဏ္ဍိုင်(၃)ရပ် စလုံးက အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများအပြင် ဂျကာတာမြို့ အခြေစိုက် အာဆီယံအမြဲတမ်း ကိုယ်စားလှယ်များပါ ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများအဆင့် အာဆီယံပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေး ယန္တရားတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအစည်းအဝေးဟာ ကျွန်တော်တို့အတွက် နောက်ဆုံး တက်ခဲ့ရတဲ့ face to face အစည်းအဝေးတစ်ခုဆိုလည်း မမှားပါဘူး။ နောက်ပိုင်းအင်တာနက်ကွန်ရက် အသုံးပြုပြီးယိုစနစ်ကနေတစ်ဆင့်သာ အစည်းအဝေးတွေကို ပြုလုပ်နိုင်ပါတော့တယ်။

အဲဒီ ဒါနန်း JCM မှာ အာဆီယံရဲ့ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက်ပြန်ကျခဲ့တဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ တုံ့ပြန်ရေး အစီအစဉ်များကို တစ်စုတစ်စည်းတည်းဖြစ်စေရန်နဲ့ မဏ္ဍိုင်(၃)ရပ်အကြား ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးဖို့အတွက် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး အရေးပေါ်ဆိုင်ရာ အာဆီယံပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကောင်စီလုပ်ငန်းအဖွဲ့ (ASEAN Coordinating Council Working Group on Public Health Emergen-cies - ACC WG PHE) ကိုဖွဲ့စည်းရန် အာဆီယံ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကောင်စီ (ASEAN Coordinating Council)သို့ တင်ပြလမ်းညွှန်မှု ခံယူသွားရန် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများက သဘောတူခဲ့ကြပါတယ်။

အဲဒီနောက်မှာတော့ အာဆီယံပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကောင်စီရဲ့ တာဝန်ပေးမှုနဲ့အတူ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး အရေးပေါ်ဆိုင်ရာ အာဆီယံပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကောင်စီလုပ်ငန်းအဖွဲ့ကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ မတ်လအတွင်း ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပြီး ပထမဦးဆုံးအစည်းအဝေး(1st ACC WG PHE Meeting)ကို မတ်လ ၃၁ ရက်တွင် ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ACC WG PHE ကို အာဆီယံ မဏ္ဍိုင်(၃)ရပ်စလုံးက အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ ဂျကာတာအခြေစိုက် အာဆီယံအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်များ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်များနဲ့ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍမှ ကိုယ်စားလှယ်များနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးအရေးပေါ်ဆိုင်ရာ အာဆီယံပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကောင်စီ လုပ်ငန်းဖွဲ့အစည်းအဝေး(၅)ကြိမ် ကျင်းပခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ပူးတွဲတုံ့ပြန်မှု ခိုင်မာစေရေးနဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ အလွန် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးအတွက် အာဆီယံ၏အဓိကလုပ်ငန်းစဉ် (၆)ခုကို အုတ်မြစ်ချနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

- အဲဒါတွေကတော့-
 - (၁) အာဆီယံ အလုံးစုံ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး မူဘောင် (ASEAN Comprehensive Recovery framework - ACRF)
 - (၂) ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ အာဆီယံတုံ့ပြန်ရေး ရန်ပုံငွေ (COVID-19 ASEAN Response Fund)
 - (၃) အာဆီယံဒေသတွင်း ပြည်သူ့အရေးပေါ် ကျန်းမာရေးအတွက် ဆေးဝါးအထောက်အကူများ အရန်ထားရှိခြင်း (ASEAN Regional Reserve of Medical Supplies for Public Health Emergencies)
 - (၄) ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးအရေးပေါ်ကိစ္စများအတွက် အာဆီယံ၏ စံနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ (ASEAN Standard Operating Procedures for Public Health Emergencies)
 - (၅) ပြည်သူ့အရေးပေါ် ကျန်းမာရေးနှင့် ရောဂါသစ်များဆိုင်ရာ အာဆီယံ ဒေသဗဟိုဌာန (ASEAN Regional Center for Public Health Emergencies and Emerging Diseases)
 - (၆) အာဆီယံ ခရီးသွားစင်္ကြံသဘောတူညီချက် (ASEAN Travel Corridor Arrangement) တို့ဖြစ်ပါတယ်။

အာဆီယံ အလုံးစုံပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးမူဘောင်(ASEAN Comprehensive Recovery framework - ACRF)

ACRF ဟာ ကိုဗစ်-၁၉ ရိုက်ခတ်မှုကို အဆိုးရွားဆုံးခံစားနေရတဲ့ ကဏ္ဍများကို ပြန်လည်ရှင်သန်နိုင်ဖို့နဲ့ ရေရှည်ခံနိုင်ရည်ရှိရေးတို့အတွက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ပြုစုထားသည့် မူဘောင်တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ယင်းမူဘောင်ကို ဦးစားပေး မဟာဗျူဟာကဏ္ဍ (၅)ခုနဲ့ ရေးဆွဲထားခြင်းဖြစ်ပြီး အာဆီယံ မျှော်မှန်းချက် ၂၀၂၅ (ASEAN Vision 2025) ကိုလည်း အထောက်အကူပြုရန် ရည်ရွယ်ပါတယ်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလတွင် ကျင်းပခဲ့တဲ့ (၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးမှာ ACRF နဲ့ ယင်းကိုအကောင်အထည်ဖော်မဲ့ လုပ်ငန်းစီမံချက်တို့ကို အတည်ပြုခဲ့ပါတယ်။ မူဘောင်အသေးစိတ်ကို အင်တာနက်တွင် အလွယ်တကူရှာဖွေ ဖတ်ရှုလို့ ရပါတယ်။

ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ အာဆီယံ တုံ့ပြန်ရေး ရန်ပုံငွေ (COVID-19 ASEAN Response Fund)

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇွန်လတွင် ကျင်းပခဲ့တဲ့ (၃၆) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ အာဆီယံတုံ့ပြန်ရေးရန်ပုံငွေကို စတင်မိတ်ဆက်ခဲ့ပါတယ်။ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများရဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ တုံ့ပြန်မှုကို အထောက်အကူပြုနိုင်ဖို့အတွက် ဘဏ္ဍာရေးအရင်းအမြစ်တစ်ခုဖြစ်ရန် ရည်ရွယ်ပါတယ်။

အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေနဲ့ စေတနာအလျောက် ငွေကြေးထည့်ဝင်နိုင်ပြီး မိတ်ဖက်နိုင်ငံများနဲ့ ပြင်ပအဖွဲ့အစည်းများ ထည့်ဝင်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်ခဲ့ပါတယ်။ မကြာမီကာလအတွင်း အဆိုပါရန်ပုံငွေကို အသုံးပြုနိုင်တော့မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အာဆီယံဒေသတွင်း ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးအရေးပေါ်အတွက် ဆေးဝါးအထောက်အကူများ အရန်ထားရှိခြင်း (ASEAN Regional Reserve of Medical Supplies for Public Health Emergencies-ARRMS)

ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးအရေးပေါ်ကိစ္စရပ်များနဲ့ပတ်သက်ပြီး အာဆီယံ

အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေနဲ့ အဆင်သင့်ဖြစ်နေစေဖို့နဲ့ တုံ့ပြန်မှုစွမ်းရည် ပိုမိုမြင့်မားလာစေရန် လိုအပ်တဲ့ ဆေးဝါးအထောက်အကူများကို အရန်သင့်ထားရှိဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

ARRMS ကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလတွင် ကျင်းပခဲ့တဲ့ (၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးမှာ မိတ်ဆက်ခဲ့ပါတယ်။ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအပါအဝင် မိတ်ဖက်နိုင်ငံများနဲ့ ပြင်ပအဖွဲ့အစည်းများမှ စေတနာအလျောက် ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ပါတယ်။

ပြည်သူ့အရေးပေါ်ကျန်းမာရေးကိစ္စများအတွက် အာဆီယံ၏စံနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ (ASEAN Standard Operating Procedures for Public Health Emergencies- ASEAN SOP PHE)

အာဆီယံရဲ့ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်များနှင့် သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို အခြေခံ၍ ASEAN SOP PHE ကို ပြုစုခဲ့သော်လည်း ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အာဆီယံအဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေးပြီးတဲ့နောက်မှာတော့ ပိုမိုသင့်လျော်တဲ့ ASEAN Strategic Framework for Public Health Emergencies (ASF-PHE) အမည်ကို ပြောင်းလဲသတ်မှတ်ခဲ့ပါတယ်။

ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး အရေးပေါ်ကိစ္စရပ်များကို အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ တုံ့ပြန်နိုင်ရန်နဲ့ အာဆီယံပြည်သူ့ကျန်းမာရေးကွန်ရက်ရဲ့ စွမ်းဆောင်ရည်ကို ပိုမိုခိုင်မာစေရန် ရည်ရွယ်ပါတယ်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလမှာ ကျင်းပခဲ့တဲ့ (၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် ASF-PHE ကို တရားဝင်ကြေညာခဲ့ပါတယ်။

ပြည်သူ့အရေးပေါ် ကျန်းမာရေးနှင့် ရောဂါသစ်များဆိုင်ရာ အာဆီယံဒေသဗဟိုဌာန(ASEAN Regional Center for Public Health Emergencies and Emerging Diseases)

ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးအရေးပေါ်ကိစ္စရပ်များနဲ့ အသစ်ဖြစ်ပေါ်လာမည့် ရောဂါများကို ရှာဖွေခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ တုံ့ပြန်ခြင်းစွမ်းရည်တို့ကို အာဆီယံ ဒေသအတွင်း ပိုမိုအားကောင်းလာစေရန်အတွက် အာဆီယံဒေသဆိုင်ရာ ရှာဖွေရေးအချက်အချာဗဟိုဌာနတစ်ခု ဖြစ်လာစေရန် ရည်ရွယ်ပါတယ်။

ဂျပန်နိုင်ငံ၏ ကနဦးငွေကြေးထောက်ပံ့မှုဖြင့် အဆိုပါ ဗဟိုဌာနကို ထူထောင်ခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းဗဟိုဌာန တည်ထောင်ခြင်းကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလတွင် ကျင်းပခဲ့တဲ့ (၂၃)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-ဂျပန် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် တရားဝင်ကြေညာခဲ့ပါတယ်။

အာဆီယံ ခရီးသွားစင်္ကြံသဘောတူညီချက် (ASEAN Travel Corridor Arrangement)

ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့်ခရီးသွားများအတွက် လိုအပ်တဲ့ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ အာဆီယံဒေသအတွင်း ခရီးသွားလာနိုင်ရန်အတွက် အာဆီယံ ခရီးသွားစင်္ကြံသဘောတူညီချက်မူဘောင် ကြေညာချက် (ASEAN Declaration on an ASEAN Travel Corridor Arrangement Framework) ကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလတွင် ကျင်းပခဲ့တဲ့ (၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် အတည်ပြုခဲ့ပါတယ်။

အထူးလုပ်ငန်းအဖွဲ့တစ်ခုဖွဲ့စည်းပြီး အာဆီယံခရီးသွားစင်္ကြံသဘောတူညီချက်ကို မကြာမီကာလအတွင်း ရေးဆွဲသွားရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

နိဂုံး

အဆိုပါ လုပ်ငန်းစဉ်(၆)ခုဟာ အာဆီယံမဏ္ဍိုင်ကြီး(၃)ရပ်စလုံးကို လွှမ်းမိုးထားတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်များဖြစ်ပြီး အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေး တစ်ခုလုံးအားဖြင့် အာဆီယံနိုင်ငံခေါင်းဆောင်များက အတည်ပြုထားတဲ့ အစီအစဉ်များဖြစ်ပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက်နေတဲ့ အစီအစဉ်တွေလည်း များစွာရှိပါသေးတယ်။ ဥပမာအားဖြင့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ၊ စီးပွားရေး ကဏ္ဍ၊ ခရီးသွားကဏ္ဍ၊ ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ စတဲ့ကဏ္ဍအသီးသီးတွေမှာ ကိုဗစ်-၁၉ တုံ့ပြန်ရေးနဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ အလွန် ပြန်လည်ကုစားရေးအစီအစဉ်တွေလည်း အသီးသီးရှိကြပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ အဲဒီလုပ်ဆောင်ချက်တွေဟာ လုပ်ငန်းစဉ်(၆) နဲ့ ချိတ်ဆက်နေမှာဖြစ်ပါတယ်။

အာဆီယံဟာ အဲဒီလုပ်ငန်းစဉ်(၆)ခုကို အုတ်မြစ်ချနိုင်ဖို့အတွက် အချိန်ကာလ(၁)နှစ် နီးပါး ကြာမြင့်ခဲ့ပါတယ်။ အဖွဲ့ဝင်(၁၀)နိုင်ငံစလုံးရဲ့ သဘောထားတွေ၊ လိုလားချက်တွေကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားပြီး ဆောင်ရွက်နေရတဲ့ အတွက် အချိန်ကာလတစ်ခုထိ ကြာမြင့်နေခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

အခု ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ကုန်လွန်လို့ ၂၀၂၁ ကို ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ အာဆီယံအနေနဲ့ ၂၀၂၀မှာ အုတ်မြစ်ချခဲ့တဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ဆိုင်ရာ အစီအစဉ်တွေကို အကောင်အထည်ဖော်ရမည့်ကာလကို ရောက်ရှိလာပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအစီအမံတွေ ဘယ်အတိုင်းအတာထိ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မလဲ၊ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေအတွက် ဘယ်လောက်ထိ အကျိုးဖြစ်ထွန်းမလဲ၊ ဆက်လက်စောင့်ကြည့် တိုင်းတာသွားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

သေချာတာတစ်ခုကတော့ မြန်မာနိုင်ငံဟာ ကိုဗစ်-၁၉နဲ့ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူများရဲ့ အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်ဖို့ ရနိုင်သမျှ အရင်းအမြစ်အားလုံးကို အသုံးပြုဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ အဲဒီအရင်းအမြစ်တွေထဲက အာဆီယံရဲ့အားကလည်း မလွဲမသွေ မြန်မာနိုင်ငံအတွက်အားတစ်ခုဖြစ်နေမှာ အသေအချာပါပဲ။ ။

□ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေနဲ့ စေတနာအလျောက် ငွေကြေးထည့်ဝင်နိုင်ပြီး မိတ်ဖက်နိုင်ငံများနဲ့ ပြင်ပအဖွဲ့အစည်းများ ထည့်ဝင်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်ခဲ့ပါတယ်။ မကြာမီကာလအတွင်း အဆိုပါရန်ပုံငွေကို အသုံးပြုနိုင်တော့မှာ ဖြစ်ပါတယ်

တာချီလိတ်မြို့နယ်တွင် ငွေကျပ် ၆ ဒသမ ၇ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ မူးယစ်ဆေးဝါးများ၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့် ပွိုင့် ၂၂ ပြောင်းရှည်သေနတ် တစ်လက်၊ ကျည် ၂၉၅ တောင့် ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
တာချီလိတ်မြို့နယ်တွင် ငွေကျပ် ၆ ဒသမ ၇ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ မူးယစ်ဆေးဝါးများ၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့် ပွိုင့် ၂၂ ပြောင်းရှည်သေနတ် တစ်လက်၊ ကျည် ၂၉၅ တောင့် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။
အဆိုပါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် သတင်းအရ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် ညနေ ၆ နာရီက တာချီလိတ်မြို့ ပုန်းထွန်ရပ်ကွက်တွင် ကျိုင်ဆံ့မှုအား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ချက်အရ စိုင်းယီဝင်း နေထိုင်သည့် တာချီလိတ်မြို့ ပုန်းထွန်ရပ်ကွက် ၄ လမ်း အမှတ် (၄/၁၅)ရှိ နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ စိုင်းယီဝင်းနှင့် မနန်းနွဲ့ယည် တို့အားတွေ့ရှိ၍ နေအိမ်အတွင်းမှ ငွေကျပ် ၆ ဒသမ ၇ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ

အက်တက်စီဆေးပြား ၁ ဒသမ ၄၁၅ သိန်း ပြား၊ ဘိန်းဖြူ ၃၀ ဒသမ ၅ ကီလို၊ အိုက်စစ် ၁ ဒသမ ၅ ကီလို၊ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၆ ဒသမ ၅ သိန်း၊ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးမှုန့် ၄၅ ကီလို၊ ကဖင်း ၅၅ ကီလို၊ မျောက်တံဆိပ် အနံ့ဆေးရည် ပုလင်း ၂၀၊ ဘယ်နလင်အမှုန့် ၉ ကီလို၊ အနံ့မှုန့် ၂ ကီလို၊ တံဆိပ်မပါ မို ၃၅ ချောင်း၊ WY တံဆိပ်ပါ မို ၃၅ ချောင်း၊ မိုခေါင်း ၃၅ ချ ၉၉၉ တံဆိပ်ပါ တံဆိပ်တုံး တစ်ခု၊ A စာတန်းပါ တံဆိပ်တုံးတစ်ခုနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသော ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့် ပွိုင့် ၂၂ ပြောင်းရှည် သေနတ် တစ်လက်နှင့် ၎င်းကျည် ၂၉၅ တောင့်တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကြွပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်းနှင့် ကွင်းဆက်တရားခံများ ဖမ်းဆီးရမိရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဟားခါး-ထန်တလန်လမ်းတွင် မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ ချောက်ထဲထိုးကျတိမ်းမှောက် လူနှစ်ဦးသေဆုံး

ဟားခါး ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ချင်းပြည်နယ် ဟားခါးမြို့မှ လေးမိုင်ခန့်အကွာ ဟားခါး-ထန်တလန်လမ်းတွင် ထန်တလန်မှ ဟားခါးသို့ ထွက်ခွာလာသော ယာဉ်အမှတ် 6E- --- ပရဒိုယာဉ်သည် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီကျော်က အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ ပေ ၅၀၀ ခန့် နက်သည့်ချောက်ထဲသို့ ထိုးကျတိမ်းမှောက်၍ အခင်းဖြစ်ပွားရာနေရာ၌ ယာဉ်မောင်းနှင်သမားဖြစ်သူတို့ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဖြစ်စဉ်မှာ ထန်တလန်မှ ဟားခါးသို့ ထွက်ခွာလာသော ယာဉ်မောင်း ဦးချမ်းလိန်း (၅၅ နှစ်) မောင်းနှင်လာသည့် ယာဉ်အမှတ် 6E- --- ပရဒိုယာဉ်သည် အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ ပေ ၅၀၀ ခန့် နက်သည့် ချောက်ထဲသို့ ထိုးကျကာ တိမ်းမှောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ ယာဉ်တိမ်းမှောက်သည့်နေရာသို့ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးညွန့်နွဲ့မောင် ဦးဆောင်သော မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် လူနာတင်ယာဉ် တစ်စီးဖြင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယာဉ်မောင်း ဦးချမ်းလိန်းနှင့် သမီးဖြစ်သူ မမနီပါရီအိမ် (၁၃နှစ်) သည် အခင်းဖြစ်ပွားသည့်နေရာတွင် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါသေဆုံးသူ နှစ်ဦးတို့အား ဟားခါးမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီး



ဌာနမှ သိရသည်။ အဆိုပါ ယာဉ်တိမ်းမှောက်မှုကြောင့် ယာဉ်မောင်း ဦးချမ်းလိန်းအား ဟားခါးမြို့ မရဲစခန်းခရိုင်(ပြန်/ဆက်) က အရေးယူဆောင်ရွက်ထားရှိကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အချို့တွင် တရားမဝင်သစ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး AWPT ဆိပ်ကမ်းတွင် ကြယ်စင်ပိုင်းကုမ္ပဏီအမည်ဖြင့် ကုန်သေတ္တာ နှစ်လုံးကို ချင်းအစို (Fresh Ginger)ဟု ကြေညာထားပြီး EXPORT DECLARATION လျှောက်ထားမှုအပေါ် မသင်္ကာသဖြင့် အဆိုပါ ကုန်သေတ္တာ နှစ်လုံးကို ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်က X-ray ဖြတ်၍

စစ်ဆေးရာ သစ်များဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ ထို့ကြောင့် ရန်ကုန် အနောက်ပိုင်းခရိုင်နှင့် အလုံမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ ပါဝင်သောပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်က စစ်ဆေးရာ တရားမဝင် ပိတောက်သစ်ခွဲသား ၂ ဒသမ ၈၀၆ တန်ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့

သဖြင့် ဆက်စပ်ပတ်သက်သော ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအား စုံစမ်းရှာဖွေဖော်ထုတ်၍ ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ထို့နောက်ပြည်သူပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် လူထုအခြေပြုစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုသတင်းပို့စနစ် - CMRS ဖြင့် သတင်း

ပေးပို့ချက်အရ ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်နှင့် ၂၅ ရက်တို့တွင် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ သစ်တောလုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သောပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ရေတာရှည်မြို့နယ် ရိုးမကြီးပြင်ကာကွယ်တောအတွင်း မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားမဝင်ကျွန်းခဲ့သော ၃ ဒသမ ၉၃၇၆ တန်၊ ဘုတလင်မြို့နယ် ဝှေးပင်ကျင်းကျေးရွာအနီးတွင် ခြောက်ဘီးယာဉ် တစ်စီးပေါ်မှ တရားမဝင်အင်ခွဲသား ၆ ဒသမ ၇၆၉၆ တန်၊ ဘားအံမြို့နယ် ထီးဖိုးခလုံးကျေးရွာအုပ်စု ထီးဖိုးခလုံးကျေးရွာအနီး ဘားအံ - မြိုင်ကြီးကားလမ်းဘေး မြိုင်ကြီးကုန်းအရေတွင် ခြောက်ဘီးယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားမဝင် သင်္ကေ/ကောင်းမှုခွဲသား ၄ ဒသမ ၁၄၅၀ တန်နှင့် ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ဝေသာလီကျေးရွာ အနောက်တောင်ဘက် ၃ မိုင်ခန့်အကွာ ကြိုးပြင်တော ပျဉ်းမနား - ဖယ်ခုံမြို့နယ် နယ်နိမိတ် ကမ်းစောင်ချောင်းအတွင်းမှ တရားမဝင်ကညင်သစ် ၃၉ ဒသမ ၄၇၀ တန်ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ညီညီသန်း (သတင်းစဉ်)



လားရှိုးမြို့၌ ခေါင်မိုးပေါ်တက်၍ အလင်းသွပ်ပြားအပေါက်ကို ပြုပြင်ရာမှ အမျိုးသား တစ်ဦး ပြုတ်ကျသေဆုံး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ရမ်းပြည်နယ် လားရှိုးမြို့၌ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က ခေါင်မိုးပေါ်တက်၍ အလင်းသွပ်ပြား အပေါက်ကို ပြုပြင်ရာမှ အမျိုးသား တစ်ဦး ပြုတ်ကျသေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
လားရှိုးမြို့ ရပ်ကွက်(၁)နေ ဦးဝိန့်သာ(၅၈နှစ်)သည် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် ညနေ ၅ နာရီခွဲက နေအိမ်နှင့် အိမ်ဘေး ရိုခေါင်ကိုဆက်၍ မိုးထားသည့် အလင်းသွပ်ပြားမှာ ပေါက်နေသဖြင့် ရိုခေါင်အမိုးပေါ်တက်၍ ပြုပြင်ရာမှ အောက်သို့ ပြုတ်ကျခဲ့ပြီး ဒဏ်ရာများရရှိကာ သေဆုံးသွားခဲ့သဖြင့် အဆိုပါ သေဆုံးမှုကို လားရှိုးမြို့မရဲစခန်း၌ သေမှုသေခင်းရေးဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ရဲပြန်ကြား

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၌ ယာဉ်တိမ်းမှောက်မှုဖြစ်ပွား တစ်ဦးသေ၊ နှစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ဂါတ်ကုန်းကျေးရွာအနီး၌ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီကျော်က ယာဉ်တိမ်းမှောက်ပြီး တစ်ဦးသေ၊ နှစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။
ချွန်းစုကျေးရွာဘက်မှ ဂါတ်ကုန်းကျေးရွာဘက်သို့ ကန်ဆွယ်ကျေးရွာနေ ငြိမ်းချမ်းသူ (၂၂ နှစ်) မောင်းနှင်ပြီး တစ်ရွာတည်းနေ အောင်တိုး (၄၈နှစ်)၊ ကျော်လင်း(၅၄နှစ်)နှင့် မင်းဘူးမြို့နယ် ကံကလေးကျေးရွာနေ ကိုဇင် (ခ)ဇင်ဝေအောင် (၁၈ နှစ်)လိုက်ပါလာသော ထော်လာဂျီယာဉ်သည် အခင်းဖြစ်နေရာ အရောက်တွင် ယာဉ်ကို လမ်းဘေးသို့ချရပ်စဉ် မြေကွဲသွားပြီး အနက် ရှစ်ပေခန့် ရှိ မြောင်းအတွင်းသို့ ထိုးကျတိမ်းမှောက်ခဲ့သဖြင့် ကိုဇင်(ခ) ဇင်ဝေအောင်မှာ ဒဏ်ရာများရရှိကာ သေဆုံးသွားခဲ့ပြီး အောင်တိုးနှင့် ကျော်လင်းတွင် ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့သောကြောင့် ငြိမ်းချမ်းသူအား ပွင့်ဖြူမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ ရဲပြန်ကြား

ညအချိန် ဆိုင်ကယ်တွန်းလာသူအား စစ်ဆေးရာမှ ဆိုင်ကယ်သုံးစီး ခိုးယူမှုပေါ်ပေါက်

ဖြူး ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူခရိုင် ဖြူးမြို့မရဲစခန်းမှ နယ်ထိန်းခေါင်းဆောင် ဒုရဲအုပ် ကျော်ဟိန်း ဦးစီးအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် ည ၁၁ နာရီ ၁၀ မိနစ်ခန့်က ဖြူး - အုတ်ဖြတ်သွားကားလမ်း၌ ဆိုင်ကယ်တစ်စီးတွန်းလာသူ စီးခဲ့အုပ်စုနေ သန်းနိုင်ဦး ၃၀ နှစ်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် ရဲစခန်း၌ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က အမှုဖွင့်စစ်ဆေးရာမှ နောက်ထပ်ဆိုင်ကယ်နှစ်စီး ခိုးယူရောင်းချထားကြောင်း ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်။
သန်းနိုင်ဦး၏ ထွက်ဆိုချက်အရ ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက် ညနေ ၆ နာရီခန့်က ဆိုင်ကယ်တစ်စီးကိုခိုးယူ၍ ဖြူးမြို့ ဘူတာတောင်ရပ်ကွက်တွင် ရောင်းချခဲ့ကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက် ည ၁၁ နာရီခန့်တွင် ဖြူးမြို့ ဘူတာရေ ပဲခူးလမ်း၌ ရပ်တန့်ထားသော ဘေးတွဲဆိုင်ကယ်ကိုခိုးယူ၍ ဇေယျဝတီမြို့ ဈေးအနီးရှိ ဆိုင်ကယ်ကယ်ရီ မောင်းနှင်သူ တင်မျိုးထွန်း (ခ) စံကြီးမောင် ထံရောင်းချခဲ့ကြောင်း ပေါ်ပေါက်ချက်အရ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ သန်းနိုင်ဦးနှင့်အတူ သက်သေခံဆိုင်ကယ်များကို လိုက်လံသိမ်းဆည်း၍ ဖြူးမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကိုလွင်(ဆွာ)



ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်- ၁၉ ထပ်မံကူးစက်ခံရသူ ၈၃၆ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

ဘန်ကောက် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်က ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၈၃၆ ဦးကို ထပ်မံစစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ပြီး ရောဂါကူးစက်ခံရသူအများစုမှာ ကိုဗစ်- ၁၉ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်နေသည့် ဆာမတ်ဆာခွန်ပြည်နယ်မှဖြစ်ကြောင်း ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု အခြေအနေဆိုင်ရာ စီမံကွပ်ကဲရေးစင်တာက ဖော်ပြခဲ့သည်။

ရောဂါကူးစက်ခံရသူများအနက် ၈၃၂ ဦးမှာ ပြည်တွင်း၌ ကူးစက်မှုဖြစ်ပြီး လေးဦးမှာ ပြည်ပမှ ကူးစက်ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်မှုအခြေအနေဆိုင်ရာ စီမံကွပ်ကဲရေးစင်တာမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ အပီဆာမိုင်ဆရီ ယန်ဆန်က သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ပြည်တွင်း၌ ကူးစက်ခံရမှုများအနက် ၇၉၃ ဦးမှာ ဆာမတ်ဆာခွန်ပြည်နယ်ရှိ စက်ရုံများနှင့် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများအတွင်း ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူများနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ

သားများကို လုပ်ဆောင်ပေးနေသည့် ကိုဗစ်- ၁၉ စစ်ဆေးမှုအတွင်း တွေ့ရှိခြင်းဖြစ်ပြီး မြို့တော်ဘန်ကောက် အနောက်တောင်ပိုင်း ဆင်ခြေဖုံးနေရာများမှ ဒေသခံများတွင်လည်း ရောဂါပိုးစစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း အပီဆာက ပြောကြားခဲ့သည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်ခံရသည့် အတည်ပြုလူနာအရေအတွက်သည် မကြာသေးမီက ၁၉၆၁၈ ဦးအထိ ရှိလာခဲ့ပြီး ရောဂါကူးစက်ခံရသူများအနက် ၁၇၁၅၅ ဦးမှာ ပြည်တွင်းကူးစက်ခံရသူများဖြစ်ကာ ၂၄၆၃ ဦးမှာ ပြည်ပ၌ ရောဂါကူးစက်ခံခဲ့ရသူများဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိတွင် နိုင်ငံအတွင်း ရောဂါပျောက်ကင်းသွားပြီဖြစ်၍ ဆေးရုံမှပြန်ဆင်းလာသူ ၁၂၅၁၄ ဦးရှိပြီး ၇၀၂၇ ဦးမှာ ဆေးရုံများတွင် တက်ရောက်ကုသမှုခံယူလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၇၇ ဦး ထပ်တိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဘန်ကောက်ပို့စ်



ဆီးရီးယားနိုင်ငံမြောက်ပိုင်းတွင် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားကာ ၁၅ ဦးထက်မနည်း သေဆုံး

အလက်ပို ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ဆီးရီးယားနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်းတွင် ကားဗုံးပေါက်ကွဲမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ၁၅ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဆီးရီးယားနိုင်ငံ အာဇာနည်

အယ်လ်ဘက် ဖြို့နယ်များတွင် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က ကားဗုံးပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း တူရကီ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားခဲ့သည်။
ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်က

လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် ထိုးစစ်ဆင် တိုက်ခိုက်မှုအတွင်း အဆိုပါဧရိယာများကို သိမ်းပိုက်ခဲ့သည်။
အဆိုပါနေရာများကို တူရကီက ထိန်းချုပ်ခဲ့မှုသည် ကာကွယ်ရေးဌာန

များကို ဖယ်ရှားရာတွင် အထောက်အကူ ဖြစ်စေခဲ့သည်။ သတင်းဓာတ်ပုံများတွင် မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးစီးစွာ လောင်နေပြီး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများအား လူနာတင်ယာဉ်များထဲသို့ သယ်ဆောင်နေသည့် မြင်ကွင်းကို တွေ့ရသည်။

ပေါက်ကွဲမှုနှစ်ခုအတွင်း အရပ်သားများအပါအဝင် လူ ၁၀ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး ၂၄ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်ကလည်း အာဇာနည် ၂၀ ကီလိုမီတာခန့် ကွာဝေးသည့် အာဖရစ်၌ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ကားဗုံးပေါက်ကွဲမှုတစ်ခုတွင် လူ ၄ ဦးသေဆုံးပြီး ၂၂ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

ဗုံးဖောက်ခွဲမှုကို မည်သည့်အဖွဲ့က လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း မသိရှိရသေးပေ။ တိုက်ခိုက်မှုနောက်ကွယ်တွင် ကာကွယ်ရေးဌာနအဖွဲ့များ ပါဝင်ပတ်သက်နေခြင်း ရှိ မရှိ သိရှိနိုင်ရန် တူရကီ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အင်နီအိတ်ချ်ကော



ကားဗုံးပေါက်ကွဲမှုအတွင်း ထိခိုက်ခဲ့သူများကို ကယ်ဆယ်ရေးဆောင်ရွက်နေစဉ်။

တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်- ၁၉ ထပ်မံကူးစက်ခံရသူ ၄၅၂၅ ဦးရှိ

ဂျိုဟန်နစွဘတ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
တောင်အာဖရိကနိုင်ငံတွင် ပြီးခဲ့သည့် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က ကိုဗစ်- ၁၉ ထပ်မံကူးစက်ခံရသည့် အတည်ပြုလူနာ ၄၅၂၅ ဦး ထပ်တိုးခဲ့ရာ တစ်နိုင်ငံလုံးရောဂါကူးစက်ခံရသူ စုစုပေါင်း ၁၄၄၇၉၆ ဦးအထိ ရှိလာပြီဖြစ်ကြောင်း တောင်အာဖရိက ကျန်းမာရေးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

သေဆုံးသူ ၂၁၃ ဦး ရှိ
နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်- ၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူ ၂၁၃ ဦး ထပ်တိုးခဲ့ရာ တစ်နိုင်ငံလုံး သေဆုံးသူစုစုပေါင်း ၄၄၁၆၄ ဦးအထိ ရှိလာပြီဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးဌာနက ဖော်ပြသည်။

ပြန်ကောင်းလာသူ ၈၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိ
တောင်အာဖရိကနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရပြီးနောက် ပြန်လည်ပျောက်ကင်းသွားသူစုစုပေါင်း ၁၂၉၉၆၂၀ ရှိပြီး ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု၏ ၈၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးဌာန၏ ဖော်ပြချက်အရ သိရသည်။
ဆင်ဟွာ

အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ရေးအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၀ ဒသမ ၆ ဘီလီယံ ခွဲဝေသတ်မှတ်

နယူးဒေလီ ဖေဖော်ဝါရီ ၁
အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် လာမည့် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် အသုံးစရိတ်လျာထားချက်အတွင်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ရေးအတွက် အိန္ဒိယရူပီး ၂၂၃၈၆၄ ခရိုရို (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၀ ဒသမ ၆ ဘီလီယံ) ကို ခွဲဝေသတ်မှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လာမည့်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် အသုံးစရိတ် လျာထားချက်ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်တွင် ကြေညာခဲ့သည်။ လာမည့်နှစ်အတွင်း ကိုဗစ်- ၁၉ ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်ရန်အတွက် အိန္ဒိယရူပီး ၃၅၀၀၀ ခရိုရို (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၃၀၀၀ ဘီလီယံ) ကိုလည်း သီးခြားရန်ပုံငွေအဖြစ် ခွဲဝေသတ်မှတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ပုံငွေသတ်မှတ်မှုသည် ပထမအဆင့်၊ ဒုတိယအဆင့်နှင့် တတိယအဆင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုစနစ်များကို စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်နိုင်မည်ဖြစ်ကာ လက်ရှိနိုင်ငံတော် အဖွဲ့အစည်းများကိုလည်း ပိုမိုအားဖြည့်ပေးနိုင်ပြီး အသစ်ထွက်ပေါ်လာသည့် ကူးစက်ရောဂါများကို ကာကွယ်မှုများနှင့် ကုသမှုများ ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဖက်ဒရယ်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး နီရာမာလာစီသရာမန်က ပြောကြားခဲ့သည်။
ဆင်ဟွာ

တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဆီနိုဖန်း ကိုဗစ်- ၁၉ ကာကွယ်ဆေးကို ဟန်ဂေရီ၌ အသုံးပြုခွင့်ရရှိ

ဘူဒါပတ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
တရုတ်နိုင်ငံ ဆီနိုဖန်းမှ ထုတ်လုပ်သည့် ကိုဗစ်- ၁၉ ကာကွယ်ဆေးကို ဟန်ဂေရီနိုင်ငံတွင် အသုံးပြုရန် ခွင့်ပြုချက် ရရှိသွားပြီဖြစ်ကြောင်း ဟန်ဂေရီဆေးဘက်အရာရှိချုပ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

ဟန်ဂေရီနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်- ၁၉ ထပ်မံကူးစက်ခံရသည့် အတည်ပြုလူနာအရေအတွက် ဆက်လက် တိုးပွားနေဆဲဖြစ်ပြီး တစ်နိုင်ငံလုံး ရောဂါကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက်

စုစုပေါင်း ၃၆၄၉၀၉ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။
နိုင်ငံအတွင်း ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၈၃ ဦး ထပ်တိုးခဲ့ရာ တစ်နိုင်ငံလုံး သေဆုံးသူစုစုပေါင်း

၁၂၃၇၄ ဦးရှိကာ ရောဂါပျောက်ကင်းသွားသူစုစုပေါင်း ၂၅၄၇၈၃ ဦး ရှိကြောင်း ဟန်ဂေရီ ကိုဗစ်- ၁၉ ကာကွယ်ရေးနှင့် ထိန်းချုပ်ရေးစင်တာကဖော်ပြခဲ့သည်။ ဆင်ဟွာ

တရုတ်နိုင်ငံ ဆီနိုဖန်းမှထုတ်သည့် ကိုဗစ်- ၁၉ ကာကွယ်ဆေးကို ဟန်ဂေရီ အမျိုးသားဆေးပညာနှင့် အာဟာရပညာဌာနမှ နိုင်ငံအတွင်းအသုံးပြုရန် ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်က ခွင့်ပြုချက် ပေးအပ်လိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဆေးဘက်အရာရှိချုပ် စီစီလျားမူလာက သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ဟန်ဂေရီဝန်ကြီးချုပ် ဗစ်တာ အာဗန်က တရုတ်နိုင်ငံမှ ထုတ်လုပ်သည့် ကိုဗစ်- ၁၉ ကာကွယ်ဆေးအပေါ် ယုံကြည်မှုရှိကြောင်း မီဒီယာများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ်အတွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။



ဟန်ဂေရီနိုင်ငံရှိ ဘူတာရုံတစ်ခုတွင် နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်သွားလာနေသူများကို တွေ့ရစဉ်။

ကျူးဘားနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ နေ့စဉ်ကူးစက်မှုနှုန်းမှာ ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ၁၀၀၀ ကျော်ရှိလာ

ဟာဟားနား ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁
ကျူးဘားနိုင်ငံ၏ နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုနှုန်းမှာ ပြီးခဲ့သည့်နှစ် ကိုဗစ်-၁၉ စတင်ဖြစ်ပွားသည့်အချိန်မှ စတင်ကာ ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် နေ့စဉ်ကူးစက်မှုနှုန်း ၁၀၀၀ ကျော် ရှိလာသည်ဟု ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

ကျူးဘားနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရသူ ၁၀၁၂ ဦး တွေ့ရှိခဲ့သည့်အတွက် စုစုပေါင်းကူးစက်ရသူအရေအတွက်မှာ ၂၆၆၈၆ ဦး ရှိလာပြီး သေဆုံးသူတစ်ဦးတိုးလာသည့်အတွက် သေဆုံးသူစုစုပေါင်းမှာ ၂၁၄ ဦးရှိသည်။ ဇန်နဝါရီလအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုနှုန်းမှာ အဆိုးဆုံးဖြစ်သည်။ ကျူးဘားနိုင်ငံ၌ ဆေးရုံတွင် တက်ရောက်ကုသမှုခံယူနေရသူ ၅၅၅၅ ဦးရှိပြီး ၅၀ မှာ အထူးကြပ်မတ်ကုသဆောင်တွင် ကုသမှုခံယူနေရသည်။

ကျူးဘားပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ကူးစက်

ရောဂါဆိုင်ရာညွှန်ကြားရေးမှူး ဖရန်စစ္စကိုဒူရန်က ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်းကို လျော့ချနိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူများအနေဖြင့် လုံခြုံစိတ်ချရရေးဆိုင်ရာ နည်းလမ်းများကို စနစ်တကျလိုက်နာရန်နှင့် လူအချင်းချင်း ခပ်ခွာခွာနေရန် တိုက်တွန်းထားသည်။ နိုင်ငံရပ်ခြားမှ ခရီးသွားများနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ စည်းကမ်းချက်များကို မလိုက်နာမှုကြောင့် လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု အလွန်အမင်းများပြားလာခြင်းဖြစ်သည်။ ပြီးခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း အသက် ၁၈ နှစ်အောက်ကလေး ၈၅ ဦး ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရသည့်အတွက် မိဘများအနေဖြင့် ကလေးများကို ဂရုစိုက်ကြရန်လည်း ဒေသခံအာဏာပိုင်များက ညွှန်ကြားထားသည်။

ကူးစက်မှုပတ်ဝန်းကျင်ဆေးရှာဖွေရေးအဖွဲ့က ဟာဟားနားတွင် ကလေးငယ်များနှင့် ဆယ်ကျော်သက်များကို အများပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင်သည့်နေရာများသို့ သွားရောက်ခွင့်ပြုမထားချေ။



ကျူးဘားနိုင်ငံမြို့တော် ဟာဟားနား ၌ ကိုဗစ်-၁၉ တိုက်ဖျက်ရေးတွင် ပါဝင်ကြသည့် ဆရာဝန်နှင့် သူနာပြုများအတွက် အိမ်နီးချင်းများက အားပေးဂုဏ်ပြုနေကြစဉ်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း နိုင်ငံခြားခရီးသွားဝင်ရောက်မှု စံချိန်တင်ကျဆင်း

ဂျကာတာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁
၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံခြားခရီးသွားဝင်ရောက်မှုနှုန်း ၄ ဒသမ ၀၂ သန်း ရှိခဲ့ပြီး လွန်ခဲ့သောနှစ်ကနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ၇၅ ဒသမ ၀၃ ရာခိုင်နှုန်း

ကျဆင်းသွားခြင်းဖြစ်သည်။ ပြီးခဲ့သည့်နှစ်အတွင်းက အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသို့ နိုင်ငံခြားခရီးသွားဝင်ရောက်မှုမှာ ၁၆ ဒသမ ၁၁ သန်း ရှိသည်ဟု အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ စာရင်းအင်းအေဂျင်စီရုံးက ပြော

ဆိုဟာရီယန်တို့က ပြောသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းနှင့် ယင်းနှင့် ဆက်စပ်သည့် လုပ်ငန်းများကို ထိခိုက်စေခဲ့သည်ဟု သိသိသာသာ ကျဆင်းသွားခြင်းဖြစ်သည်ဟု စာရင်းအင်းအေဂျင်စီရုံးမှ အကြီးအကဲဖြစ်သူ



ဘာလီကျွန်းတွင် လာရောက်လည်ပတ်ကြသူများကို တွေ့ရစဉ်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း နိုင်ငံခြားခရီးသွားဝင်ရောက်မှုနှုန်းမှာ ၁၆၄၀၈၈ ဦးရှိပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ၁၃ ဒသမ ၅၈ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ၈၈ ဒသမ ၀၈ ရာခိုင်နှုန်း သိသိသာသာ ကျဆင်းသွားခြင်းဖြစ်သည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသို့ နိုင်ငံခြားခရီးသွားများ ဝင်ရောက်မှုနှုန်းမှာ ခရီးသွားရုံသက်သက်အတွက် မဟုတ်ဘဲ စီးပွားရေးကိစ္စများကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ရှင်းပြခဲ့သည်။

ချီလီနိုင်ငံသို့ ဆီနိုဗက် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ရောက်ရှိ

ဆန်တီယာဂို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁
တရုတ်နိုင်ငံ ဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီဖြစ်သည့် ဆီနိုဗက်မှ ထုတ်လုပ်သည့် ကာကွယ်ဆေးများကို ချီလီနိုင်ငံသို့ ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် တင်ပို့ခဲ့ရာ ချီလီအစိုးရကလက်ခံရရှိခဲ့ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းကာကွယ်ဆေးများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက်မှစတင်ကာ တစ်နိုင်ငံလုံး အနှံ့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးမှုတွင် အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်သည်။ ဆီနိုဗက်ကုမ္ပဏီမှနှစ်ကြိမ်ပေးပို့သည့် ကာကွယ်ဆေးများကို ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်းလူဦးရေလေးသန်း ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးရအောင် အသုံးပြုသွားမည်ဟု ချီလီနိုင်ငံ၏ ဒုတိယကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ပေါလာဒါဇာက သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောသည်။

ဆီနိုဗက်ကုမ္ပဏီမှ ပေးပို့လိုက်သည့် ကာကွယ်ဆေးများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက်တွင် စတင်ထိုးနှံပေးမည်ဖြစ်ပြီး ကူးစက်မှုအန္တရာယ်မြင့်မားသည့် အုပ်စုကို ဦးစားပေးကာ ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးခြင်းလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်သွားမည်ဟု ချီလီသမ္မတ ဆီဗက်စတီနိုပင်နရာက ပြောသည်။

ချီလီနိုင်ငံသည် ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်က ဆီနိုဗက်ကာကွယ်ဆေးနှစ်သန်း နီးပါး လက်ခံရရှိခဲ့သည်။ တောင်အမေရိက နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သည့် ချီလီနိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ အစုလိုက်ထိုးနှံပေးခြင်းလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် ပြင်ဆင်မှုများ လုပ်ဆောင်နေသည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပြောကြားချက်အရ ချီလီနိုင်ငံတွင် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရသူ ၄၂၀၉ ဦး တွေ့ရှိခဲ့ပြီး စုစုပေါင်းကူးစက်ရသူအရေအတွက်မှာ ၇၂၇၀၉ ဦးအထိ ရှိသည်ဟု သိရသည်။

အိတလီနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ နောက်ထပ်ကူးစက်ရသူ ၁၁၂၅၂ ဦး တွေ့ရှိ

ရောမ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁
အိတလီနိုင်ငံတွင် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်က ကိုဗစ်-၁၉ နောက်ထပ်ကူးစက်ရသူ ၁၁၂၅၂ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့သည့်အတွက် စုစုပေါင်းကူးစက်ရသူမှာ ၂ ဒသမ ၅၅၃ သန်း ရှိလာသည်ဟု အိတလီနိုင်ငံ၏ ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက ပြောသည်။

ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရပြီးနောက် သေဆုံးသူ ၂၃၇ ဦး ထပ်မံတိုးလာခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း သေဆုံးသူစုစုပေါင်းမှာ ၈၈၅၁၆ ဦး ရှိလာသည်။ ဗြိတိန်ပြီးလျှင် အိတလီနိုင်ငံသည် ဥရောပ၌ သေဆုံးမှု ဒုတိယအမြင့်ဆုံးနိုင်ငံဖြစ်သည်။

ဆင်ဟွာ

တောင်ကိုရီးယားတွင် အားလပ်ရက်ကာလအတွင်း ပိုင်းရပ်စ်နှိမ်နင်းရေးစည်းကမ်းချက်များ တင်းကြပ်သွားမည်

ဆိုးလ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁
တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှစတင်ကာ နှစ်ပတ်တာ ကိုဗစ်-၁၉ အထူးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး သီတင်းပတ်အဖြစ် ချမှတ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု သိရသည်။

ဖေဖော်ဝါရီလလယ်တွင် နှစ်သစ်ကူး အားလပ်ရက်ကာလအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုများကို ထိန်းချုပ်ရန်အတွက် ယင်းသို့ ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်တွင် တောင်ကိုရီးယားအစိုးရသည် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အဆိုပါအစီအစဉ်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အားလပ်ရက်ကာလမှာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက်တွင် စတင်တော့မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းကာလအတွင်း ရထားလက်မှတ်များကို ပြတင်းပေါက်ဘက်ခွဲတွင်သာ ရောင်းချထားသည်။ အဝေးပြေးကားလမ်းမတစ်လျှောက်တွင်လည်း အစားအသောက်များ ရောင်းချခြင်းကို ပိတ်ပင်ထားသည်။

လက်ရှိချမှတ်ထားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ စည်းကမ်းအဆင့် သတ်မှတ်ချက်များကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းထားမည်ဖြစ်ပြီး လူငါးဦးထက်ပို၍ စုဝေးခြင်းများကိုလည်း တားမြစ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ကန့်သတ်မှုများကို မည်သို့ဖြေလျှော့ရမည်ဟု ဆွေးနွေးပြီးနောက် ယခုလိုဆုံးဖြတ်ချက်ချခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မကြာသေးမီကာလအတွင်းကမှ တောင်ကိုရီးယားတွင်

နေ့စဉ်ကူးစက်မှုနှုန်းမှာ ၄၀၀ အောက်သို့ ကျဆင်းသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဇန်နဝါရီအစောပိုင်းတွင် နေ့စဉ်ကူးစက်မှုနှုန်းမှာ ၁၀၀၀ ကျော်ရှိခဲ့သည်။ ပြီးခဲ့သည့်သီတင်းပတ်အတွင်း အစုလိုက် ကူးစက်မှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့သဖြင့် ကန့်သတ်ချက်များ ဆက်လက်ထားရှိရန်

ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ လက်ရှိရောဂါ ကူးစက်မှုအခြေအနေများကို တားဆီးနိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူများအနေဖြင့် နားလည်စွာဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန်လည်း တောင်ကိုရီးယားအစိုးရကတိုက်တွန်းထားသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ



တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတွင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်က ကိုဗစ်-၁၉ ဆေးစစ်မှုခံယူရန် စောင့်ဆိုင်းနေကြစဉ်။

ဥရောပသမဂ္ဂနှင့် အက်စ်ထရာဇီကာ ဆေးကုမ္ပဏီတို့ကြားမှ အငြင်းပွားမှုပြဿနာ

ခြူးစန္ဒီနွေး

အောက်စဖို့ဒ် - အက်စ်ထရာဇီကာ က ထုတ်လုပ်တဲ့ ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ဆေးကို ဥရောပသမဂ္ဂမှာ အသုံးပြုခွင့်ပေးဖို့ ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်မှာပဲ အတည်ပြုပေးခဲ့ပါတယ်။

အငြင်းပွားမှုဖြစ်ပေါ်လာ

ဒါပေမယ့်လည်း အက်စ်ထရာဇီကာက ထုတ်လုပ်တဲ့ကာကွယ်ဆေး ဥရောပကိုတင်ပို့ရာမှာ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုတွေရှိနေတဲ့အတွက် ဥရောပသမဂ္ဂ နဲ့ အက်စ်ထရာဇီကာ ဆေးကုမ္ပဏီတို့ကြားမှာ မကျေလည်မှုတွေ၊ အငြင်းပွားမှုတွေ ဖြစ်ပေါ်လာရပါတယ်။ နိုင်ငံပေါင်း ၂၇ နိုင်ငံပါဝင်တဲ့ ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးဟာ သူတို့နယ်မြေအတွင်းမှာထုတ်လုပ်တဲ့ မည်သည့်ကာကွယ်ဆေးအမျိုးအစားမဆို တခြားနိုင်ငံတွေကို တင်ပို့တော့မယ်ဆိုရင် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးထံ ခွင့်ပြုချက်တောင်းခံဖို့ စီစဉ်ခဲ့ကြပါတယ်။ ဒီလိုမျိုး ပြုလုပ်ရခြင်းဟာ အက်စ်ထရာဇီကာကုမ္ပဏီကို ဆန့်ကျင်ပြီး ပြုလုပ်တဲ့ လုပ်ငန်းအမျိုးအစားဟာ ယူဆလို့ရပါတယ်။ ဘာလို့လဲဆိုတော့ ဥရောပကို တင်ပို့မယ့် ကိုဗစ် -၁၉ ကာကွယ်ဆေးပမာဏကို လျှော့ချလိုက်လို့ပါ။ ဗြိတိန်ကို ကာကွယ်ဆေး ဆက်လက်ထောက်ပံ့ပို့ပြုလုပ်နေစဉ် ထုတ်လုပ်မှုအပိုင်းမှာ နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုတွေရှိနေတဲ့အတွက် ဥရောပကို ကာကွယ်ဆေးပေးပို့မှုကို လျှော့ချလိုက်ရတာလို့ စွပ်စွဲထားပါတယ်။

စိုးရိမ်မှုတွေရှိနေ

အက်စ်ထရာဇီကာနဲ့ အောက်စဖို့ဒ် တက္ကသိုလ်တို့ ပူးပေါင်းထုတ်လုပ်တဲ့ ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ဆေးဟာ အခြားသော ပြိုင်ဘက်ကာကွယ်ဆေးတွေဖြစ်တဲ့ မော်ဒါနာနဲ့ ဖိုင်ဇာတို့နဲ့ယှဉ်ရင် ပိုမိုကျန်းမာရေးအကျိုးရှိလှလှလည်း ပိုမိုလွယ်ကူပါတယ်။ ဖိုင်ဇာဘိုင်ဂျင်တက်ခီ ကာကွယ်ဆေးဟာ သယ်ယူဖြန့်ဖြူးရာမှာ ထိန်းသိမ်းမှုစနစ် အခက်အခဲကြောင့် လူကြိုက်နည်းပါတယ်။ ယခုအချိန်ထိ ဥရောပဆေးအေဂျင်စီကနေ ခွင့်ပြုပေးခဲ့တဲ့ကိုဗစ် -၁၉ ကာကွယ်ဆေးတွေဟာ အသက် ၁၈ နှစ်နှင့်အထက်ကိုသာ ကာကွယ်ဆေးထိုးဖို့ ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေးအတည်ပြုပေးဖို့အတွက် လက်တွေ့စမ်းသပ်မှုတွေမှာ အချက်အလက်အချို့ကင်းမဲ့နေတာ အထူးသဖြင့် အသက် ၆၅ နှစ်နှင့်အထက် လူတွေမှာကာကွယ်ဆေးအစွမ်းထက်မှုရှိ မရှိ အချက်အလက်မလုံလောက်တာကြောင့် ကာကွယ်ဆေးအတည်ပြုပေးရာမှာ စိုးရိမ်မှုတွေ ရှိနေပါတယ်။

အဟန့်အတားတွေဖြစ်စေခဲ့

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုကတော့ နောက်ထပ် အချက်အလက်တွေစောင့်ဆိုင်းနေဆဲပါ။ အီးယူအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်တဲ့ ဂျာမနီကတော့ အသက် ၆၅ နှစ်အရွယ်တွေအတွက်သာ ခွင့်ပြုထားပါတယ်။ အက်စ်ထရာဇီကာကုမ္ပဏီရဲ့ ဥရောပကိုဆေးတင်ပို့မှု လျှော့ချလိုက်တဲ့အတွက် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးအတွင်းမှာ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုလုပ်ငန်းတွေ အဟန့်အတား



“ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးကတော့ တခြားသော နိုင်ငံတွေက တကယ်လိုအပ်နေတဲ့ ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးရမယ့်လူတွေကို ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးနိုင်ဖို့ ဗြိတိန်နိုင်ငံရဲ့ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးရေးလုပ်ငန်းတွေကို နည်းနည်းနောက်ဆုတ်ပေးဖို့ တောင်းဆိုခဲ့ပါတယ်။ ဗြိတိန်နိုင်ငံဟာ ကိုဗစ် -၁၉ ကြောင့် ဆိုးဆိုးရွားရွား ထိခိုက်ခံစားနေရတဲ့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံပါ။ ကိုဗစ် -၁၉ ကာကွယ်ဆေးလိုအပ်နေတဲ့ အုပ်စုတွေကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ဖို့အရေး အခြားသောနိုင်ငံတွေကိုလည်း အခုလိုပဲ တောင်းဆိုထားတယ်လို့ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးရဲ့ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ မာဂရက်ဟာရစ်က ပြောပါတယ်။ ဥရောပသမဂ္ဂနဲ့ အက်စ်ထရာဇီကာ ဆေးကုမ္ပဏီတို့ကြား အငြင်းပွားမှုအပြီးမှာတော့ ဥရောပသမဂ္ဂ အဖွဲ့ကြီးအတွင်းကို နောက်ထပ် ကာကွယ်ဆေး ကိုးသန်း ပေးပို့ပေးမယ်လို့ ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်မှာ ကုမ္ပဏီဘက်က သဘောတူလိုက်ပါတယ်။ မတ်လအကုန်ရောက်တဲ့အခါမှာတော့ ဥရောပသမဂ္ဂ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံက ပြည်သူတွေအတွက် ကာကွယ်ဆေး သန်း ၄၀ ရရှိတော့မှာပါ။

တွေဖြစ်စေခဲ့ပါတယ်။ ဥရောပသမဂ္ဂဟာ အက်စ်ထရာဇီကာ ကုမ္ပဏီကို ဆေးထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းတွေ အရှိန်အဟုန် မြှင့်ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့အတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၀၈ သန်း ပေးပို့သဘောတူထားပါတယ်။ ဥရောပသမဂ္ဂမှာတော့ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်းကစလို့ မော်ဒါနာနဲ့ ဖိုင်ဇာဘိုင်ဂျင်တက်ခီ ကာကွယ်ဆေးတွေကို စတင်သုံးစွဲခဲ့ပါတယ်။

အခက်အခဲအကျပ်အတည်းတွေရှိ
ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအတွင်း ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးရေးလုပ်ငန်းတွေမှာတော့ အခက်အခဲအကျပ်အတည်းတွေရှိနေတုန်းပါ။ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ရဲ့ပထမနှစ်ဝက်ကာလအတွင်းမှာ အက်စ်ထရာဇီကာကုမ္ပဏီဟာ ဥရောပသမဂ္ဂကို ဆေးတင်ပို့ဖို့အတွက် မူလက သဘောတူထားတာထက် ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းလျော့နည်းပြီး ပေးပို့မယ်လို့ သတိပေး

ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ဘယ်လိုမျိုးမှာရှိတဲ့ဆေးထုတ်လုပ်ရေးနေရာမှာ ရှုပ်ထွေးမှုတွေရှိနေတဲ့အတွက် ယခုလို သတိပေးရတာပါလို့ ကုမ္ပဏီဘက်က အကြောင်းပြခဲ့ပါတယ်။

ဆေးပြန်ရမယ့်အချိန်

ဥရောပသမဂ္ဂ အဖွဲ့ကြီးကတော့ အက်စ်ထရာဇီကာ ကုမ္ပဏီဟာ မူလသဘောတူညီချက်ကို ပျက်ကွက်တာဖြစ်တယ်ဆိုပြီး တရားဝင်ခြိမ်းခြောက်မှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေးသာမရဘူးဆိုရင် တရားဝင်အရေးယူသွားမယ်ဆိုပြီး ဥရောပသမဂ္ဂကနေ ဆေးထုတ်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီတွေကိုခြိမ်းခြောက်ခဲ့ပါတယ်။ ကမ္ဘာပေါ်မှာ ပထမဦးဆုံးကိုဗစ် -၁၉ ကာကွယ်ဆေးတွေ ပေါ်ထွက်လာဖို့အတွက် ဥရောပသမဂ္ဂဟာ ငွေကြေးဘီလီယံနဲ့ချီပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု

တွေပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်လို့ ဥရောပကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ အာဆူလာဗွန်ဒါလီယန်က ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးဖိုရမ်မှာ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ အခုအချိန်မှာ ကုမ္ပဏီတွေဘက်ကနေ ဆေးပြန်ပေးရမယ့်အချိန်ပါ။ ဆေးကုမ္ပဏီတွေဟာ သူတို့ရဲ့တာဝန်ဝတ္တရားတွေကိုလေးစားလိုက်နာဖို့ ပြသရမယ့်အချိန်ပါလို့ ဥရောပကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက ပြောပါတယ်။

လက်ဦးမှုရယူ

ဗြိတိန်ဟာ အက်စ်ထရာဇီကာ ကာကွယ်ဆေးကို ပထမဦးဆုံး ခွင့်ပြုချက်ပေးခဲ့တဲ့နိုင်ငံဖြစ်ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်ကစလို့ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းလုပ်ငန်းတွေ စတင်ခဲ့ပါတယ်။ ဥရောပသမဂ္ဂကတော့ အက်စ်ထရာဇီကာ ကုမ္ပဏီအနေနဲ့ ဥရောပကိုဆေးတင်ပို့ဖို့ နောက်ကျတာဟာဆိုရင် ဗြိတိန်ကို ကာကွယ်ဆေးတွေ ဖြည့်ပေးနေရလို့ဆိုပြီး စွပ်စွဲပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။ ချမ်းသာတဲ့နိုင်ငံတွေကနေ ကာကွယ်ဆေးကို လက်ဝါးကြီးအုပ်ဝယ်ယူမှုတွေ ပြုလုပ်မှာကို စိုးရိမ်မိတယ်လို့ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးက သတိပေးပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ အစွဲအမူးနိုင်ငံကတော့ ဖိုက်ဇာဆေးကုမ္ပဏီကိုကာကွယ်ဆေးနဲ့ ပတ်သက်တဲ့အချက်အလက်တွေပြန်ပို့ပေးမယ့်ဆိုတဲ့ကမ်းလှမ်းမှုနဲ့ ကာကွယ်ဆေးကို လက်ဦးမှုရယူနိုင်အောင် ကြိုးပမ်းခဲ့ပါတယ်။

နောက်ဆုတ်ပေးဖို့တောင်းဆို

ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးကတော့ တခြားသော နိုင်ငံတွေက တကယ်လိုအပ်နေတဲ့ ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးရမယ့်လူတွေကို ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးနိုင်ဖို့ ဗြိတိန်နိုင်ငံရဲ့ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးရေးလုပ်ငန်းတွေကို နည်းနည်းနောက်ဆုတ်ပေးဖို့ တောင်းဆိုခဲ့ပါတယ်။ ဗြိတိန်နိုင်ငံဟာ ကိုဗစ် -၁၉ ကြောင့် ဆိုးဆိုးရွားရွား ထိခိုက်ခံစားနေရတဲ့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံပါ။ ကိုဗစ် -၁၉ ကာကွယ်ဆေးလိုအပ်နေတဲ့ အုပ်စုတွေကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ဖို့အရေး အခြားသောနိုင်ငံတွေကိုလည်း အခုလိုပဲ တောင်းဆိုထားတယ်လို့ ကမ္ဘာကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးရဲ့ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ မာဂရက်ဟာရစ်က ပြောပါတယ်။ ဥရောပသမဂ္ဂနဲ့ အက်စ်ထရာဇီကာ ဆေးကုမ္ပဏီတို့ကြား အငြင်းပွားမှုအပြီးမှာတော့ ဥရောပသမဂ္ဂ အဖွဲ့ကြီးအတွင်းကို နောက်ထပ် ကာကွယ်ဆေး ကိုးသန်း ပေးပို့ပေးမယ်လို့ ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်မှာ ကုမ္ပဏီဘက်က သဘောတူလိုက်ပါတယ်။ မတ်လအကုန်ရောက်တဲ့အခါမှာတော့ ဥရောပသမဂ္ဂ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံက ပြည်သူတွေအတွက် ကာကွယ်ဆေး သန်း ၄၀ ရရှိတော့မှာပါ။

အရေအတွက်လျော့နည်းနေဆဲ

အခုလို နောက်ထပ်ကာကွယ်ဆေးတွေ ထပ်ပို့ပေးမယ့်ဆိုပြီး သဘောတူခဲ့တဲ့အတွက် ဥရောပကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက ကြိုဆိုကြောင်း ပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း ကနဦးပေးပို့ပေးမယ့် ကာကွယ်ဆေးပမာဏကတော့ မူလသဘောတူထားတဲ့ အရေအတွက်ထက် လျော့နည်းနေတုန်းပါ။
ကိုးကား - ဝါရှင်တန်ပို့စ် ၊ အင်န်အိတ်ချီကေ

နိုင်ငံတကာသတင်းတိုထွာ

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၆၂ ဦး တွေ့ရှိ

ကာဘူးလ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ပြီးခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၆၂ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ရာ တိုင်းပြည်အတွင်း စုစုပေါင်းကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက်မှာ ၅၅၂၁ ဦးအထိ ရှိလာသည်ဟု ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ကိုဗစ် -၁၉ ကြောင့် နောက်ထပ်သေဆုံးသူတစ်ဦး တိုးလာသည့်အတွက် သေဆုံးသူစုစုပေါင်းမှာ ၂၄၀၅ ဦးဖြစ်လာခဲ့သည်။ ပြီးခဲ့သည့် ၂၄ နာရီအတွင်း ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၄၄ ဦးရှိသည့်အတွက် အာဖဂန်နစ္စတန်တွင် စုစုပေါင်း ကျန်းမာလာသူအရေအတွက်မှာ ၄၇၇၂၃ ဦးရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ စတင်ဖြစ်ပွားသည့်အချိန်မှ စတင်ကာ အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံတစ်လွှား ဓာတ်ခွဲခန်းများတွင်ဆေးစစ်ပေးမှုပေါင်း ၂၅၀၆၀၀ ကို လုပ်ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ

ဆိုမာလီဟိုတယ်တိုက်ခိုက်ခံရမှုတွင် လူကိုးဦးသေဆုံး

မိုဂါဒစ်ရှူး ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ဆိုမာလီနိုင်ငံ မိုဂါဒစ်ရှူးမြို့တွင် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်က ဟိုတယ်တစ်လုံးတိုက်ခိုက်ခံရရာ လူကိုးဦးသေဆုံးပြီး ၁၀ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ ဟိုတယ်အား ကိုးနာရီကြာ ထိန်းချုပ်ခံထားရမှုကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အဆုံးသတ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ယခုတိုက်ခိုက်မှုကို အယ်ရှာဘတ်သူပုန်များက ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့ထံမှအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးမှာ အသေခံစားခဲ့တဲ့တိုက်ခိုက်ရေးသမားဖြစ်ကာ ဟိုတယ်အနီး လုံခြုံရေးစစ်ဆေးရေးဂိတ်ကို ဖောက်ခွဲမှုပြုလုပ်ခဲ့သူလည်းဖြစ်သည်ဟု ဆာဒစ်အာဒန်က ပြောသည်။

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏လက်ချက်ဖြင့် တိုက်ခိုက်ရေးသမားသုံးဦးသေဆုံးခဲ့သည်။ အသတ်ခံရသည့် လူကိုးဦးတွင် လေးဦးမှာ သေနတ်သမားများဖြစ်ကြသည်။ ဟိုတယ်အတွင်း ပိတ်မိနေကြသည့်အရပ်သားများ၊ အစိုးရအရာရှိများနှင့် လုံခြုံရေးအရာရှိများကို ကယ်တင်နိုင်ခဲ့ပြီး ဒဏ်ရာရရှိသူများကို ဆေးရုံသို့ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း ၎င်းကဆက်လက် ပြောကြားသည်။

ဆင်ဟွာ

ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး သတင်းအချက်အလက်နှင့် အသိပညာပေး

အင်္ဂါ၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ၂၀၂၁

၁၅

၁-၂-၂၀၂၁ ရက်၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ၏ အခြေအနေ

စဉ်	နိုင်ငံ	ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာ စုစုပေါင်း	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	သေဆုံးသူဦးရေ စုစုပေါင်း
၁။	အမေရိကန်	၂၆၇၆၇၂၉	၁၆၄၀၃၈၄၃	၄၅၂၇၉
၂။	အိန္ဒိယ	၁၀၇၅၈၆၁၉	၁၀၄၃၄၉၈၃	၁၅၄၄၂၈
၃။	ဘရာဇီး	၉၂၀၄၇၃၁	၈၀၂၇၀၄၂	၂၂၄၅၃၄
၄။	ရုရှား	၃၈၆၈၀၈၇	၃၃၁၈၁၇၃	၇၃၆၁၉
၅။	ဗြိတိန်	၃၈၁၇၁၇၆	၁၆၇၃၉၃၆	၁၀၆၁၅၈
၆။	ပြင်သစ်	၃၁၉၇၁၁၄	၂၂၄၄၀၆၆	၇၆၀၅၇
၇။	စပိန်	၂၈၃၀၄၇၈	၂၈၂၈၆၁	၅၈၃၁၉
၈။	အီတလီ	၂၅၅၃၀၃၂	၂၀၁၀၅၄၈	၈၅၅၁၆
၉။	တူရကီ	၂၄၇၇၄၆၃	၂၃၆၂၄၁၅	၂၅၉၉၃
၁၀။	ဂျာမနီ	၂၂၅၆၅၉	၁၉၃၅၆၀၀	၅၇၇၇၇

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ COVID-19 ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၁ - ၂ - ၂၀၂၁

	COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့သေဆုံး လူနာ
အင်ဒိုနီးရှား	၁၀၈၉၃၀၈	၈၈၃၆၈၂	၃၀၂၇၇
ဖိလစ်ပိုင်	၅၂၇၂၇၂	၄၈၇၅၇၄	၁၀၈၀၇
မလေးရှား	၂၁၉၁၇၃	၁၇၀၃၂၉	၇၇၀
မြန်မာ	၁၄၀၃၅၄	၁၂၅၃၂၄	၃၁၃၇
စင်ကာပူ	၅၉၅၆၅	၅၉၂၈	၂၉
ထိုင်း	၁၉၆၁၈	၁၂၅၁၄	၇၇
ဗီယက်နမ်	၁၈၅၀	၁၄၆၀	၃၅
ကမ္ဘောဒီးယား	၄၆၆	၄၄၃	၀
ဘရူနိုင်း	၁၈၀	၁၇၀	၃
လာအို	၄၄	၄၁	၀

* ကျော့ဖုံးမှ

* ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ တစ်ပြည်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် “ပိတ်ဆို့မှုနှင့် နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေ တပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက် (mask and face shield campaign)” ၌ ပါဝင်သော ဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များကို တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် “တစ်ဦးကိုတစ်ဦး အသိပေးခြင်း/သတိပေးခြင်း မိသားစုစီမံချက်” အတိုင်း COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများအား အသိပေးခြင်းနှင့် သတိပေးခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်မှသာလျှင် ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို အမြန်ဆုံးထိန်းချုပ်နိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 လူနာဖြစ်ပွားမှု သေဆုံးမှုအခြေအနေ (၁-၂-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

	အသစ် (လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်း)	ယခုအထိ စုစုပေါင်း
စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲမှုနမူနာ စုစုပေါင်း	(၉,၀၁၉) ဦး	(၂,၃၉၉,၃၆၆) ဦး
COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း	(၂၀၉) ဦး	(၁၄၀,၃၅၄) ဦး
ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ	(၂၅၂) ဦး	(၁၅၅,၃၂၄) ဦး
သေဆုံးလူနာ	(၇) ဦး	(၃,၁၃၈) ဦး

- ယနေ့ သေဆုံးသူ (၇) ဦး အနက် ရောဂါအခံရှိသူ (၆) ဦး ပါရှိပါသည်။
- တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများနှင့် ရန်ကုန်မြို့ရှိ COVID-19 ရောဂါကုသရေးဌာနများ၊ တပ်မတော် ဆေးရုံများမှ ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ စုစုပေါင်း (၂၅၂) ဦးတွင် -
 - o ဆေးရုံများ - (၁၆၄) ဦး
 - o COVID-19 ရောဂါကုသရေးဌာနများ (ရန်ကုန်မြို့) - (၈၈) ဦး ပါဝင်ပါသည်။
- ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများ အနက်မှ ဓာတ်ခွဲအဖြေ Negative ထွက်ရှိခဲ့သဖြင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရုံရာ နေရာများမှ ဆင်းခွင့်ပေးခဲ့ကာ နေအိမ်များတွင် ဆက်လက်၍အသွားအလာကန့်သတ်ထားရုံသူ စုစုပေါင်း (၁၈၉) ဦး ရှိပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန



COVID-19

ကပ်ရောဂါကူးစက်မှုလျော့ချနိုင်ဖို့ ဤအချက်များကို ရှောင်ကြဉ်ရန် လူတိုင်းတာဝန်ရှိပါသည်။



#LETSBEATCOVIDTOGETHER

လူတိုင်းကိုယ်တာဝန်ကိုယုံယူပါ။ ရှောင်ကြဉ်ရန် အချက် (၃) ချက်ကို လိုက်နာပါ။ မိမိကိုယ်တိုင်နဲ့ အခြားသူတွေကိုပါ COVID-19 မှ ကင်းဝေးအောင် နေထိုင်ပြုမူပါ။

- (၁) လူအစုအဝေးကို ရှောင်ရှားပါ။
- (၂) လူအများနဲ့အနီးကပ်ပြောဆိုဆက်ဆံတာကို ရှောင်ရှားပါ။
- (၃) လူအများအပြားရှိတဲ့ အလုပ်ထိုင်နေရာတွေနဲ့ လေဝင်လေထွက်ကောင်းစွာမရတဲ့နေရာတွေကို သွားရောက်တာ ရှောင်ရှားပါ။

ရောဂါကူးစက်မှုကို လျော့ချနိုင်ဖို့ဆိုတာ တစ်ဦးတစ်ယောက်တည်း ဆောင်ရွက်လို့ရတဲ့ အရာမဟုတ်ပါဘူး။ အားလုံးညီတူဆောင်ရွက်မှသာ အောင်မြင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ COVID ကို အတူတကွတိုက်ထုတ်ကြပါစို့။

COVID-19 Call Center ကို နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိဖွင့်လှစ်ထား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးတွင် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် COVID - 19 Call Center ကို ဆေးသုတေသန ဦးစီးဌာန၊ ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနတို့ ညှိနှိုင်းမှုဖြင့် ဆက်သွယ်ရေး အော်ပရေတာ လေးခု၊ Blue Ocean ကုမ္ပဏီတို့ပူးပေါင်း၍ COVID-19 Call Center (ဖုန်းနံပါတ် ၂၀၁၉) အား ဧပြီ ၈ ရက်မှစ၍ နံနက် ၈ နာရီ မှ ည ၈ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ယခုအခါ နေ့စဉ်နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ရန်ကုန်မြို့၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်း ၄၃ ဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်များအသင်း မှ စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဆရာဝန် ၁၇ ဦး စုစုပေါင်း ၆၀ ဖြင့် ဖွင့်လှစ်ထားရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ အန္တရာယ် မိမိကိုယ်တိုင်ကာကွယ်ပယ် ဦးစားပေးအပ်အစဉ်အလိုက် ကာကွယ်ဆေးကို ထိုးနှံပါ။

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်း ဆေးထိုးစုရပ်

- ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်း ဆေးထိုးရန်အစဉ်အလိုက် (၂၀၂၁)ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလမှ စတင်၍ ထိုးနှံပေးမည်။
- ကာကွယ်ဆေးကို ရက်သတ္တပတ် (၃)ပတ်ကြာ၍ (၂)ကြိမ်ထိုးနှံရပါမည်။ ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးနောက် ပုံမှန်မဟုတ်သော လက္ခဏာများမတွေ့မီက ကုန်မာရေးဌာနသို့ အကြိမ်သုံးသွားရောက်ကြပါ။
- ဂုဏ်ထူးဆောင် ကာကွယ်ဆေးထိုးရန်စီမံခန့်ခွဲမှု နေရာ၊ အချိန်၊ နေရာများသို့ မျှော်မတွတ် သွားရောက်ထိုးနှံပါ။
- ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင်ပါ။ လူတစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခာခာနေထိုင်ပါ။ ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးသော်လည်း ယင်းအလေ့အထများကို ဆက်လက်လိုက်နာကြပါ။

Logos: Gavi, World Health Organization, UNICEF

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၁-၂-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ညနေ (၆) နာရီ

၁။ (၂-၂-၂၀၂၁) ရက်နေ့မှ (၃-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့အထိ တွေ့ရှိရသော ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၁၄၀,၁၄၅) ဦး၏ မြို့နယ်အလိုက် တွေ့ရှိရမှုအခြေအနေမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်။ -

Table with columns for Region, Sub-township, and COVID-19 cases. Includes sub-headers for (၂၃-၂-၂၀) and (၁၈-၁-၂၀၂၁) periods.

Table with columns for Sub-township, Date, and COVID-19 cases. Includes sub-headers for (၁၅-၂-၂၀) and (၁၄-၂-၂၀) periods.

ရှမ်းယူနိုက်တက်နှင့် ဟံသာဝတီအသင်း ယှဉ်ပြိုင်မည့် ၂၀၂၁ AFC Cup ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုနှင့် ခြေစစ်ပွဲစဉ်များ ထွက်ပေါ်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ - အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ကျင်းပမည့် ၂၀၂၁ AFC Cup ပြိုင်ပွဲ ခွဲစဉ်ကို ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး မြန်မာကလပ် ရှမ်းယူနိုက်တက်နှင့် ဟံသာဝတီအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ရမည့် အုပ်စုနှင့် ခြေစစ်ပွဲစဉ်များ ထွက်ပေါ်လာပြီဖြစ်သည်။

ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာကလပ် အသင်းနှစ်သင်း ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရထားပြီး ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းက အုပ်စုအဆင့်နှင့် ဟံသာဝတီအသင်းက ခြေစစ်ပွဲ Play-off အဆင့်မှ စတင်ရမည်ဖြစ်သည်။ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် အာရှချန်ပီယံလိဂ် အကြိုခြေစစ်ပွဲတွင်လည်း ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရထားပြီး ခြေစစ်ပွဲအောင်ပါက AFC Cup ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုအဆင့်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ကာ ခြေစစ်ပွဲ

အောင်ခဲ့ပါက ၂၀၂၀ MNL အမှတ်ပေး ပြိုင်ပွဲတွင် တတိယရခဲ့သည့် ဧရာဝတီ အသင်းက အစားထိုးယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရမည်ဖြစ်သည်။ အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်၏ သတ်မှတ်ချက်အရ မြန်မာကလပ် အသင်းများသည် အာဆီယံဇုန်တွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၂၀ MNL အမှတ်ပေး ချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် အုပ်စု (I) တွင် ကာယာ (ဖိလစ်ပိုင်)၊ တီရန်ဂါနူး (မလေးရှား)၊ ဂေးလန်း (စင်ကာပူ) တို့နှင့် ကျရောက်ခဲ့သည်။ ဟံသာဝတီ အသင်းမှာမူ ခြေစစ်ပွဲ Play-off အဆင့်မှ စတင်ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး လာအိုကလပ်လာအိုတို့ယုံတာအသင်းနှင့် ဘရူနိုင်းကလပ်ကာဆူကာအသင်း တို့မှ အနိုင်ရသည့် အသင်းနှင့် ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ ဟံသာဝတီ အသင်းသည် ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ပါက

အုပ်စု (G) တွင် ကျရောက်မည်ဖြစ်ပြီး ဟနိုင်း (ဗီယက်နမ်)၊ ဘာလီယူနိုက်တက် (အင်ဒိုနီးရှား)၊ ဘွန်ကတ် (ကမ္ဘောဒီးယား) တို့နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ အာဆီယံဇုန်တွင် အုပ်စု သုံးခု ပါဝင်မည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စု (H) တွင် ကီဒါ (မလေးရှား)၊ Lion City (စင်ကာပူ)၊ ဆိုင်ဂုံ (ဗီယက်နမ်) နှင့် ခြေစစ်ပွဲအောင်အသင်း (အင်ဒိုနီးရှား) တို့မဟုတ် ကမ္ဘောဒီးယား အနိုင်ရ အသင်း) တို့ ပါဝင်နေသည်။

အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်၏ ပွဲစဉ် ရေးဆွဲထားမှုအရ ဟံသာဝတီအသင်း၏ ခြေစစ်ပွဲ Play-off ပွဲစဉ်ကို မေ ၁၉ ရက်၊ အာဆီယံဇုန် အုပ်စုပွဲများကို ဇွန် ၂၂ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ တစ်ကျော့တည်း ကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။

ညိုမြတ်သော်တာ



အာရှအဆင့် ကလပ်ပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မည့် ရှမ်းယူနိုက်တက်နှင့် ဟံသာဝတီအသင်းတို့ ၂၀၂၀ MNL ပြိုင်ပွဲတွင် တွေ့ဆုံခဲ့စဉ်။

၂၀၂၂ အာရှဖလား အမျိုးသမီးခြေစစ်ပွဲကို စက်တင်ဘာတွင် ကျင်းပရန် ဆုံးဖြတ်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ - အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ၂၀၂၂ အာရှဖလား အမျိုးသမီးခြေစစ်ပွဲကို စက်တင်ဘာတွင် ကျင်းပရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီး မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသမီးအသင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည် ဖြစ်သည်။ အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ခြေစစ်ပွဲကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၁၃ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ နောက်ဆုံးအဆင့်ကို ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ

၆ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အာရှဖလား အမျိုးသမီးခြေစစ်ပွဲတွင် အသင်းပေါင်း ၃၅ သင်း ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး နောက်ဆုံးအဆင့်ပြိုင်ပွဲကို အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည့် အိန္ဒိယ၊ ၂၀၁၈ ပြိုင်ပွဲချန်ပီယံ ဂျပန်၊ ဒုတိယ ဆုရ ဩစတြေးလျနှင့် တတိယဆုရ တရုတ်အသင်းတို့မှာ ခြေစစ်ပွဲယှဉ်ပြိုင် စရာမလိုဘဲ တိုက်ရိုက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရ မည်ဖြစ်သည်။ အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်

သည် ၂၀၂၂ အာရှဖလားအမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ပုံမှန်အရ ပြိုင်ပွဲဝင် ရှစ်သင်းဖြင့်သာ ကျင်းပလေ့ရှိသော်လည်း လာမည့်ပြိုင်ပွဲမှ စတင်ကာ ၁၂ သင်းဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ခြေစစ်ပွဲတွင် လက်ကျန် ရှစ်နေရာအတွက်သာ ယှဉ်ပြိုင်ရ မည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာအသင်းအနေဖြင့် နောက်ဆုံးကျင်းပခဲ့သည့် ၂၀၁၈ ပြိုင်ပွဲတွင် ခြေစစ်ပွဲအောင်ခဲ့သော ကြောင့် လာမည့်ပြိုင်ပွဲတွင် ခြေစစ်ပွဲ

အောင်မြင်ရန် ကြိုးပမ်းသွားမည် ဖြစ်ပြီး ပြင်ဆင်မှုများစွာ ပြုလုပ် သွားမည်ဖြစ်သည်။ ၂၀၂၃ အမျိုးသမီး ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲကိုလည်း ကမ္ဘာ့ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ပြိုင်ပွဲဝင် အသင်းတိုးမြှင့်ထားပြီး အာရှနိုင်ငံများက ဝင်ခွင့်အရေအတွက် ပိုမိုရမည်ဖြစ်ရာ မြန်မာအသင်းအနေဖြင့် ပထမဆုံးအကြိမ် အမျိုးသမီး ကမ္ဘာ့ဖလား ပြိုင်ပွဲဝင်ခွင့်ရရှိအတွက်ပါ ရည်ရွယ်ပြင်ဆင်သွားမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာအမျိုးသမီး အသင်းသည် အာရှဖလားပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးအဆင့်သို့ လေးကြိမ်တက်ရောက်ခဲ့ဖူးပြီး ၂၀၀၃၊ ၂၀၀၆၊ ၂၀၁၀၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တို့တွင် ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီး အသင်းသည် သက်ဆိုင်ရာမှ ခွင့်ပြုချက်ရရှိပါက ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း စတင်လေ့ကျင့် နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ယခုနှစ်အတွင်း အိမ်ကိုင်တံကာ ပြိုင်ပွဲသုံးခု ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် ယခုနှစ်တွင် အာရှဖလားခြေစစ်ပွဲအပြင် အာဆီယံအမျိုးသမီး ချန်ပီယံရှစ် ပြိုင်ပွဲနှင့် (၃၁) ကြိမ်မြောက် ဗီယက်နမ် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲလည်း ယှဉ်ပြိုင်ရမည် ဖြစ်သည်။

◆ ကျော့ဖုံးမှ

ပိုင်နယ်တွင် မြို့ခံပြိုင်ဘက် အေစီစီလန်အသင်းကို လူကာကူ၊ အဲရစ်ဆင် တို့၏ သွင်းဂိုးများနှင့်အတူ နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ ဆီမီးဖိုင်နယ်သို့ တက်ရောက်လာနိုင်ခဲ့သည်။ ဂျပန်တပ်စစ်အသင်းက အဆိုပါအဆင့်တွင် SPAL အသင်းကို လေးဂိုး - ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ ဆီမီးဖိုင်နယ်သို့ တက်လှမ်းလာခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါ နှစ်သင်း၏ လက်ရှိ စီးရီးအေ အမှတ်ပေးဇယားရပ်တည်မှုကိုကြည့်လျှင် အင်တာမီလန်အသင်းက ပွဲ ၂၀ ကစားပြီး ရမှတ် ၄၄ မှတ်ဖြင့် အဆင့် (၂) နေရာတွင် ရပ်တည်နေပြီး ဂျပန်တပ်စစ် အသင်းက ၁၉ ပွဲကစားပြီး ရမှတ် ၃၉ မှတ်ဖြင့် အဆင့် (၄) နေရာတွင် ရပ်တည်နေသည်။

ယနေ့ပွဲစဉ်တွင် စောင့်ကြည့်ရမည့်ကစားသမားအဖြစ် အင်တာမီလန်အသင်းမှ တိုက်စစ်ကစားသမား လူကာကူနှင့် ဂျပန်တပ်စစ်အသင်းမှ တိုက်စစ်ကစားသမား စီရီနယ်ဒိုတို့ရှိနေသည်။ လူကာကူသည် စီးရီးအေ ၁၉ ပွဲတွင် ၁၄ ဂိုး သွင်း ယူပေးထားနိုင်သည့်တိုက်စစ်ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်ပြီး စီရီနယ်ဒိုက စီးရီးအေ ၁၆ ပွဲတွင် ၁၅ ဂိုးအထိ သွင်းယူပေးထားနိုင်သည့် ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်သည်။ အင်တာမီလန်အသင်းနှင့် ဂျပန်တပ်စစ်အသင်းတို့ နောက်ဆုံး ထိပ်တိုက် တွေ့ဆုံထားသည်မှာ ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်က စီးရီးအေပွဲစဉ် ၁၈ တွင် ဖြစ်ပြီး ဗီဒယ်၊ ဘာရယ်လာတို့၏ သွင်းဂိုးများနှင့်အတူ နှစ်ဂိုး - ဂိုးမရှိဖြင့် ဂျပန်တပ်စစ်အသင်းကို အနိုင်ရရှိထားသည်။ ထို့ကြောင့် ဂျပန်တပ်စစ်အသင်း အနေဖြင့် ယခုအကြိမ် ကိုပါအီတာလီယာ ဖလားပြိုင်ပွဲတွင် ဆုံဆုံတွင် အင်တာမီလန်အသင်းကို ရှုံးကြေးပြန်ဆပ်ကာ အနိုင်ရရှိသွားမလား စိတ်ဝင်စားဖွယ် ဖြစ်သည်။

အင်တာမီလန်အသင်းသည် ကိုပါအီတာလီယာဖလားကို ၂၀၁၁ ခုနှစ်က နောက်ဆုံးရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် အောင်မြင်မှုနှင့် ဝေးကွာနေသည့် အသင်းဟု ဆိုရပေမည်။ တစ်ဖန် ဂျပန်တပ်စစ်အသင်းကလည်း အဆိုပါဖလားကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်က နောက်ဆုံးဆွတ်ခူးထားသည့်အတွက် အောင်မြင်မှုနှင့် ဝေးကွာနေသည့်အသင်းဟု ဆိုရပေမည်။ ထို့ကြောင့် အောင်မြင်မှုနှင့် ဝေးကွာနေသည့်အသင်းနှစ်သင်းဖြစ်သည့်အတွက်လည်းကောင်း၊ စီးရီးအေအမှတ်ပေး ဇယားရပ်တည်မှုအရ ရမှတ်ကွာဟမှုကြောင့် ဖြောင်းနေသည့်အတွက်လည်းကောင်း ယခုပွဲစဉ်သည် ပြိုင်ဆိုင်မှုပြင်းထန်လာဖွယ်ရှိနေသည်။

အင်တာမီလန်အသင်းသည် နောက်ဆုံးယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် ငါးပွဲတွင် အူဒီးစီနိုအသင်းကိုသာ ဂိုးမရှိ သရေကျထားပြီး ဖီအိုရင်တီးနား၊ ဂျပန်တပ်စစ်၊ အေစီစီလန်၊ ဘင်နီဖီနိုတို့ စသည့်အသင်းများကို နိုင်ပွဲရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ထားနိုင်ခဲ့သည်။ ဂျပန်တပ်စစ်အသင်းကလည်း နောက်ဆုံးယှဉ်ပြိုင် ကစားထားသည့် ငါးပွဲတွင် အင်တာမီလန် အသင်းကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် ရှုံးနိမ့် ထားကာ နာပိုလီ၊ ဘိုလော့ဂ်နာ၊ SPAL၊ ဆမ်ဒိုးရီးယားအသင်းတို့ကို နိုင်ပွဲ ရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ထားနိုင်ခဲ့သည်။ ခြေစစ်ပွဲပြုကာ ပုံစံကောင်းရရှိနေသည့် အသင်းနှစ်သင်းတွေ့ ဆုံနေသည့်အတွက် မည်သည့်အသင်းက အနိုင်ရရှိသွား မလဲဆိုသည်ကို စောင့်ကြည့်ရမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ နှစ်သင်း၏ ဒုတိယ အကျော့ပွဲစဉ်ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက်တွင် ဆက်လက်ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားမည် ဖြစ်သည်။

အောင်ဇော်



၂၀၁၉ ခုနှစ်က ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသမီးအသင်း။ ဓာတ်ပုံ - စိုးညွန့်

အင်္ဂလန်ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၂၁) မှ ဝက်စ်ဟမ်းနှင့် လီဗာပူးတို့ ယှဉ်ပြိုင်ရာ လီဗာပူးအသင်းအနိုင်ရရှိ

အင်္ဂလန်ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၂၁) မှ ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက် တနင်္ဂနွေညတွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားသည့် ဝက်စ်ဟမ်းနှင့် လီဗာပူးပွဲတွင် သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် လီဗာပူးအသင်းအနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

ယင်းပွဲတွင် အိမ်ရှင်ဝက်စ်ဟမ်း အသင်းသည် ၄-၂-၃-၁ ကစားကွက်ဖြင့် အထောင်တိုက်စစ်နေရာတွင် အန်တိုနီယိုကို အသုံးပြုခဲ့သည်။ ဧည့်သည် လီဗာပူးသည် ၄-၃-၃ ကစားကွက်ဖြင့် တိုက်စစ်တွင် အိုရိုဂီ၊ ဆာလက်နှင့်ဂျာကီတို့ ပွဲထွက်ခဲ့သည်။ ပထမပိုင်း နှစ်သင်းစလုံး ဂိုးမသွင်းနိုင်ခဲ့ဘဲ ပွဲချိန် ၅၇ မိနစ်တွင် ဆာလက်က လီဗာပူးအတွက် ဦးဆောင်ဂိုး သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ ပွဲချိန် ၆၈ မိနစ်တွင် ဆာလက်က လီဗာပူးအတွက် ဒုတိယဂိုး ထပ်မံသွင်းယူခဲ့ပြီး ၈၄ မိနစ်တွင် ဝီဂျေယံဒဲမက် လီဗာပူးအတွက် တတိယဂိုး သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ ဝက်စ်ဟမ်းအတွက်

တစ်လုံးတည်းသောဂိုးကို ၈၇ မိနစ်တွင် ဒေါ်ဆန်က သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းပွဲတွင် လီဗာပူးသည် ဘောလုံးပိုင်ဆိုင်မှု အသာစီးဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး ဂိုးကန်သွင်းခွင့် ၁၄ ကြိမ် ထိ ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ရာ ငါးကြိမ် ဂိုးပေါက် ခြိမ်းခြောက်နိုင်ခဲ့သည်။ ဝက်စ်ဟမ်း

က ရှစ်ကြိမ် ဂိုးကန်သွင်းခွင့်ရခဲ့ပြီး နှစ်ကြိမ် ဂိုးပေါက်ခြိမ်းခြောက်နိုင်ခဲ့သည်။ လီဗာပူးသည် ရမှတ် ၄၀ ဖြင့် အဆင့် (၃) တွင် ရပ်တည်နေပြီး ဝက်စ်ဟမ်းက ရမှတ် ၃၅ မှတ်ဖြင့် အဆင့် (၅) တွင် ရပ်တည်နေသည်။ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၂၁) မှ

ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်နံနက်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် ဘရိုက်တန်နှင့် စပါးပွဲတွင် တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် ဘရိုက်တန်အသင်း အိမ်တွင်း၌ အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ဘရိုက်တန်အတွက် အနိုင်ဂိုးကို ပွဲချိန် ၁၇ မိနစ်တွင် ထရီစ်ဆတ်က သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သီဟ



တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်း

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ - ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်မြောက်ပိုင်း တွင် တိမ်အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အနည်းငယ်မှ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။

မိုး/ဇလ

မိုးကောင်းမြို့အနီး၌ လူ ၁၀၀ ကျော်ဝင်ဆုံသည့် ကျောက်လိုဏ်ဂူတစ်လုံး ရှာဖွေတွေ့ရှိ

မိုးကောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ကချင်ပြည်နယ် မိုးကောင်းမြို့နယ်အား ခရီးစဉ်ဒေသသစ် အဖြစ်ဖော်ဆောင်လျက်ရှိရာ ထီးချိုင့်ကျေးရွာအနီး လွဲပုတ်ရွာဟောင်းရေတံခွန်သွားလမ်း၌ လူ ၁၀၀ ကျော်ဝင်ဆုံသည့်ကျောက်လိုဏ်ဂူတစ်လုံးကို ရှာဖွေဖော်ထုတ်ခဲ့ကြောင်း ခရီးစဉ်ဒေသဖော်ဆောင်ရေး We Love Mogaung အဖွဲ့မှ သိရသည်။

မိုးကောင်းမြို့နယ်အတွင်း၌ ပြည်တွင်းပြည်ပမှ ခရီးသွားဧည့်သည်များ လာရောက်လည်ပတ်နိုင်ရန် ခရီးစဉ်ဒေသဖော်ဆောင်ရေး We Love Mogaung အဖွဲ့မှ ကချင်ပြည်နယ်ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လွဲပုတ်ရွာဟောင်း ရေတံခွန်သွားလမ်း၌ နှစ်ကာလခန့်မှန်းနိုင်သော သော လူ ၁၀၀ ကျော်ဝင်ဆုံသည့်ကျောက်လိုဏ်ဂူတစ်လုံးကို ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါကျောက်လိုဏ်ဂူနှင့်ပတ်သက်၍ We Love Mogaung အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးဝင်းနိုင်က “ကျောက်လိုဏ်ဂူရှိတဲ့နေရာဟာ လွဲပုတ်ရွာဟောင်းရှိခဲ့တဲ့နေရာမှာပါ။

လွဲပုတ်ဆိုတာရမ်းဘာသာနဲ့ခေါ်တာဖြစ်ပြီး “လွဲ” ဆိုတာက ရှမ်းလို “လျှင်” (တောင်ကိုခေါ်ဆိုခြင်း) ဖြစ်ပြီး “ပုတ်” ဆိုတာက ခြံတောင်ပိုက်ခေါ်တာပါ။ အခုတွေ့ရှိရတဲ့ ခြံတောင်ပိုက်လိုဏ်ဂူနဲ့ ဆက်စပ်မှုရှိပါတယ်။ ဒါကို နားလည်တတ်ကျွမ်းတဲ့သူတွေ သေချာလေ့လာပြီး စနစ်တကျ ဖော်ထုတ်မယ်ဆိုရင် ပြည်တွင်းပြည်ပက ခရီးသွားတွေ လာရောက်လည်ပတ်ကြည့်ရှုစရာနေရာတစ်ခုဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

အဆိုပါကျောက်လိုဏ်ဂူမှာ လူတစ်ကိုယ်စာဝင်နိုင်သည့် အဝင်ပေါက်နှင့်အထွက်ပေါက်ရှိပြီး လိုဏ်ဂူအတွင်းတွင် လှေပုတ်ကန်များ ကျောက်ဖြစ်နေသည့်ခြံတောင်ပိုများရှိကာ လိုဏ်ဂူအားကျောက်လှေပုတ်ကန်ဖြင့် ဖုံးအုပ်ထားသကဲ့သို့ သဘာဝအတိုင်းရှိနေပြီး ရေတံခွန်သို့လာရောက်လည်ပတ်သူများမှာ ကျောက်လိုဏ်ဂူအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

လွဲပုတ်ရွာဟောင်းရေတံခွန်နှင့် ခြံတောင်ပိုလိုဏ်ဂူမှာ မိုးကောင်းမြို့နယ် ထီးချိုင့်ကျေးရွာအနီးတွင် တည်ရှိပြီး မိုးကောင်းမြို့မှ ကား၊ ဆိုင်ကယ်တို့ဖြင့် တစ်နာရီခန့်



သွားရောက်နိုင်ကာ ရေတံခွန်သို့အပန်းဖြေလာရောက်ရင်း လိုဏ်ဂူသို့ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်ရန် We Love Mogaung အဖွဲ့နှင့် ဒေသခံများက လမ်းများခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း၊ ချောင်းကူးတံတားဆောက်လုပ်ခြင်းများဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။
ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)

ဝါးဖြင့်ဖန်တီးတည်ဆောက်သည့် အဆောက်အအုံများ ဈေးကွက်ကောင်းမွန်နေ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ဝါးဖြင့် ဖန်တီးတည်ဆောက်ထားသည့် အဆောက်အအုံများကို လူအများစိတ်ဝင်တစားဝယ်ယူနေပြီး ဈေးကွက်ကောင်းမွန်နေကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံဝါးစိုက်ပျိုးရေးအသင်းမှ သိရသည်။

“ဝါးနဲ့ပြုလုပ်တဲ့အဆောက်အအုံလေးတွေ အတော်လေးရောင်းကောင်းတယ်။ အော်ဒါမှာယူတဲ့လူများနေတယ်။ အထူးသဖြင့် နားနေဆောင်လေးတွေမှာယူတာများတယ်။ စားသောက်ဆိုင်တွေကလည်း ဝယ်တယ်။ တချို့ကျတော့လည်း အိမ်ခြံဝင်းထဲမှာ နားနေဖို့အတွက်မှာကြတယ်။ ဘုန်းကြီးကျောင်း

တွေမှာ အေးအေးဆေးဆေး ထိုင်ဖို့ဆိုပြီး ဆရာတော်တွေလည်း မှာယူကြတယ်။ ဆရာတော်တွေ လာရောက်မှာယူတဲ့အခါဆိုရင် လက်ခန့်ဝါးဖိုးစတဲ့ ကုန်ကျစရိတ်တွေကို တစ်ဝက်လောက်လျှော့ပေးပြီး လုပ်ပေးလိုက်ပါတယ်” ဟု မြန်မာနိုင်ငံ ဝါးစိုက်ပျိုးရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်းက ပြောသည်။

လက်တလောအနေဖြင့် ဝါးအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရောင်းချသည့် ဈေးကွက်အတွင်း၌ (အော်ဒါ မှာယူလာသည့်ဒီဇိုင်းနဲ့ အကျယ်အဝန်းအပေါ်မူတည်ပြီး) ငွေကျပ်တစ်သိန်းမှ တစ်သိန်းခွဲဝန်းကျင် တန်ဖိုးရှိ ဝါးအဆောက်အအုံများကို မှာယူမှုများပြားနေကြောင်း သိရသည်။

“ဝါးအဆောက်အအုံတွေ တည်ဆောက်ရာမှာ ကြသောင်းဝါးနဲ့လည်း ဆောက်လို့ရပါတယ်။ ဝါးပိုးဝါးနဲ့လည်း တည်ဆောက်လေ့ရှိပါတယ်။ မျှင်ဝါးရတဲ့အခါ မျှင်ဝါးနဲ့ဆောက်ကြတယ်။ ထီးရိုးဝါးနဲ့လည်း ဆောက်တယ်။ ဈေးနှုန်းကတော့ တည်ဆောက်ပေးရတဲ့လက်ရာအနေအထား၊ လက်ဝင်တဲ့အပေါ်မှာ မူတည်ပြီး ကွာခြားသွားနိုင်ပါတယ်” ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။

ဝါးဖြင့် ဖန်တီးတည်ဆောက်ထားသည့် ဝါးအဆောက်အအုံ (ဝါးနားနေဆောင်) များကို နေပြည်တော်နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်ဒေသများမှ အော်ဒါမှာယူမှုများပြားကြောင်း သိရသည်။

နန်းထက်ထက်ချစ်

ပူတာအိုမြို့နယ်၌ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု အခြေခံကွန်ကရစ်ပုံလောင်း သင်တန်းဖွင့်

ပူတာအို ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး၍ ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုဘဝမြှင့်တင်ပေးနိုင်ရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိစေရန်ရည်ရွယ်၍ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု အခြေခံကွန်ကရစ်ပုံလောင်း သင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်က ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါသင်တန်းကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး ညွှန်ကြားချက် များနှင့်အညီ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့်ဝန်ထမ်းများ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် သင်တန်းနည်းပြနှစ်ဦးတို့က ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်အထိ ၁၅ ရက်ကြာ စာတွေ့လက်တွေ့သင်ကြားပို့ချပေးမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းသို့ ပူတာအိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ မန်စေခွန်ကျေးရွာ အုပ်စု၊ ဆာရိခွန်ခမ်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ဇီအွန်ကျေးရွာအုပ်စု၊ ပူတောင်းကျေးရွာ အုပ်စုတို့မှ သင်တန်းသား ၁၅ ဦး တက်ရောက်သင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဖန်ကန်(ပူတာအို)

အမြို့မြို့အနယ်နယ် ပျံ့နှံ့သည့် သတင်းစာ မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာတွင် ကြော်ငြာပါ

မြန်မာ့အလင်း

- စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- ခေတ္တစာတည်းမှူး - ဝင်းကျော်
- သတင်းထောက်ချုပ် - မြင့်ဆွေ
- စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ခင်ရတနာ၊ သိမ့်သိမ့်မိုး၊ ဇူလိုင်မိုး၊ မြတ်မွန်ထွေး၊
- ဘာသာပြန်စာတည်း - ခြူးစန္ဒီနွေး၊ ကလျာမိုးမြင့်၊ တင်လင်းအောင်
- အကြီးတန်း - ကျော်သူဝင်း၊ စိန်လွင်အောင်၊ ဇင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊ သတင်းထောက်များ - ဟိန်းထက်ဇော်၊ သန့်ဇင်ဝင်း
- အငယ်တန်း - နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဝေသူနွယ်၊ သတင်းထောက်များ - ဇာခြည်အေး၊ မိမိဖြိုး
- ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - တင်စိုး
- သုတေသန - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့
- စာပြင် - ကျော်ဇင်ဦး၊ အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့
- စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - ဇော်ဝိုင်းအောင်၊ သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
- အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း - သီဟအောင်၊ သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ဖောန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၅၈၃၄၊ ၀၁-၅၅၉၃၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၆၀၆၄၅၅၆။

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ ၁ - ၂ - ၂၀၂၁					
ရွှေ		နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးများ			
ရန်ကုန် ၁၆ ပဲရည်	ရောင်းဈေး	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၃၂၀၀၀	
ရန်ကုန် ၁၆ ပဲရည်	မြန်မာ့ဈေး	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၃၁၈၀၀၀	
ရန်ကုန် ၁၅ ပဲရည်		တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၂၄၄၂၀၀	
မန္တလေး ၁၆ ပဲရည်	ရောင်းဈေး	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၃၂၀၀၀	
မန္တလေး ၁၆ ပဲရည်	မြန်မာ့ဈေး	တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၃၁၈၀၀၀	
မန္တလေး ၁၅ ပဲရည်		တစ်ကျပ်သား	ကျပ်	၁၂၄၄၂၀၀	
(အောင်သမာဓိရွှေဆိုင်မှ ရယူပါသည်)					
စက်သုံးဆီ					
စက်သုံးဆီ	လက်လီဈေး(ရန်ကုန်)	လက်လီဈေး(မန္တလေး)			
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၆၆၀/၆၉၅	ကျပ်	၆၉၅/၇၀၅	ကျပ်	
ပရီမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၆၇၀/၇၁၀	ကျပ်	၇၁၀/၇၂၀	ကျပ်	
အောက်တိုနို ၉၂	၆၂၅/၆၅၅	ကျပ်	၆၉၀/၆၉၅	ကျပ်	
အောက်တိုနို ၉၅	၇၅၀/၇၇၀	ကျပ်	၈၁၅/၈၃၀	ကျပ်	
(Yangon Petrol မှ ရယူပါသည်)					
စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်					
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	
FMI	၉၆၀၀	၉၇၀၀	၃၀၂၀	၂၈၉၅၁၈၀၀	
MTSH	၃၉၀၀	၃၉၀၀	၉၇၉	၃၇၈၀၆၀၀	
MCB	၈၂၀၀	၀	၀	၀	
FPB	၂၂၀၀၀	၂၂၀၀၀	၁၁၈	၂၅၉၆၅၀၀	
TMH	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၂၆	၆၀၀၂၀၀	
EFR	၃၆၀၀	၃၆၀၀	၂၄	၈၆၉၀၀	

ခင်ရတနာ - စုစည်းသည်



စရိတ်ကျည်း စပါးအထွက်တိုး စိုက်ပျိုးရေး

ဦးကြီးဝိုင်း (အားမာန်သစ် စာကြည့်တိုက်)

ခေတ်အဆက်ဆက် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကို အဓိကထား ရပ်တည်ခဲ့တဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ မျက်မှောက်ခေတ်ကာလမှာလည်း လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကိုပဲ မဏ္ဍိုင်ပြုပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဖော်ဆောင်ပေးကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဆန်စပါးသည်နိုင်ငံခြားတင်ပို့မှု တိုးတက်လျက်ရှိပြီး ပြည်တွင်းပြည်ပဈေးကွက် ခိုင်မာတည်ငြိမ်နေပါတယ်။ ဆန်စပါးဈေးနှုန်း အတက်အကျမရှိသော်လည်း လယ်သမားများ၏ ဆန်စပါးစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု ကုန်ကျစရိတ်က များပြားမြင့်တက်နေသဖြင့် အရင်း(သို့) အရှုံးဖြင့် ရင်ဆိုင်နေကြရပါတယ်။

မိတ်ဆက်
ဒီအခက်အခဲကို ကျော်လွှားလွတ်မြောက်ဖို့ “စရိတ်ကျည်း စပါးအထွက်တိုး စိုက်ပျိုးရေး” နည်းစနစ်တစ်ခုကို ဦးကြီးဝိုင်းက မိတ်ဆက်ပေးလိုက်ပါတယ်။ ဒီစနစ်ကို လက်တွေ့ဆောင်ရွက်သူ လယ်သမားက ကိုမိုင်းဟု အမည်ရပါတယ်။ အကြံပြုသူနည်းလည်း ရှိပါတယ်။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ကနီမြို့နယ် ကင်းရွာဟု (၃) ဦးရဲ့ လိပ်စာကို မှတ်သားနိုင်ပါတယ်။



ရင့်မှည့်ရိတ်သိမ်းချိန်နီးနေသော ကောက်ပင်များ

စရိတ်ဘယ်လိုကျည်းသလဲ
ပထမပိုင်း = ပျိုးထောင်ရန်မလို၊ လယ်ဖော်ရေတင်ရန်မလို၊ ကောက်စိုက်ရန်မလိုသောစနစ် ဖြစ်ပါတယ်။ ကုန်ကျစရိတ် ကျပ်ငွေ တစ်သိန်းခွဲမက သက်သာသည်ကို တွေ့ရှိရပါမယ်။

ဒုတိယပိုင်း = SRI နည်းကို အခြေခံတီထွင်ထားသော နည်းဖြစ်ပါသဖြင့် ဓာတ်မြေဩဇာ၊ ပေါင်းသတ်ဆေး၊ ပိုးသတ်ဆေး မသုံးစွဲရသော်လည်း သဘာဝမြေဩဇာ သုံးစွဲရမှာ ဖြစ်တာကြောင့် သဘာဝမြေဩဇာ ကုန်ကျစရိတ်ရှိပါမယ်။ လယ်သမားများ သဘာဝမြေဩဇာ ပြုလုပ်သုံးစွဲနည်းများ အထူးလေ့လာပြုလုပ် သုံးစွဲကြပါ။ တမန်းနှိုးပေါင်းထိုးထိုးစိုက် ရှိပါမယ်။ တမန်းနှိုးပေါင်းထိုးသည့်အခါ ရေတင်စရိတ် အနည်းငယ် ရှိပါမယ်။ အနံ့သနွေလောင်းဝင်ချိန်မှာ အောင်ရေတင်စရိတ်နဲ့ ရိတ်သိမ်းစိုက်ပျိုးပါမယ်။ ဒီစရိတ်များဟာလည်း ကျပ်ငွေ တစ်သိန်းခွဲထက်မပိုသည်ကို တွေ့ရှိရပါမယ်။

စိုက်ပျိုးနည်းအဆင့်ဆင့်
SRI နည်းဖြင့် စပါးစိုက်ပျိုးနေကျ လယ်သမားများက ပထမပိုင်း ပြောင်းလဲလိုက်လျှင် ပြည့်စုံပါပြီ။
၁။ (က) SRI နည်းဖြင့် စပါးစိုက်ပျိုးနေကျ လယ်ကွက် ဆိုလျှင် တစ်ဧက နွားချေး (သို့) မြေဆွေး မြေဩဇာ (၁၅) တင်းနှုန်း ထည့်သွင်းပါ။
(ခ) ဓာတ်မြေဩဇာ၊ ပေါင်းသတ်ဆေး၊ ပိုးသတ်ဆေး သုံးထားသော လယ်မြေဆိုလျှင် နုနုမြေတင်း (၃၀)နှင့် နွားချေး (သို့) မြေဆွေး (၂၅) တင်းနှုန်း ထည့်သွင်းပြီး ပျံနှံ့အောင် ထွန်မွှေးထားလျှင် ပေါင်းလည်းမွှေးပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဓာတ်မြေဩဇာ၊ ပေါင်းသတ်ဆေး၊ ပိုးသတ်ဆေး သုံးထားသော အဆိပ်သင့်မြေကြီးကို စရိတ်ကျည်း စိုက်ပျိုးရေးနည်းက ကြောက်သောကြောင့် နုနုမြေထည့်ပေးရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။



တစ်လသားကောက်ပင်များ

“လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကို မဏ္ဍိုင်ပြုပြီးဆောင်ရွက်ကြရာမှာ ပြည်တွင်းပြည်ပ ဆန်စပါးဈေးကွက်အတက်အကျမရှိ တည်ငြိမ်နေပြီး ထုတ်လုပ်မှုစရိတ်မြင့်တက်ကာ လယ်သမားများ အရှုံးပေါ်နေခြင်းကိုစရိတ်ကျည်းစပါး အထွက်တိုးစိုက်ပျိုးရေးနည်းစနစ်ကို အစားထိုး၍ တွင်ကျယ်အောင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အရှုံးသက်သာရုံမက အမြတ်များများပေါ်ထွက်ကာ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းသော လယ်သမားများရဲ့ ဘဝတစ်ဆစ်ချိုးမြင့်တက်လာမှာ ကေနံမလွဲပါ”

- ၂။ မစိုက်ပျိုးမီ တစ်လခွဲကြိုတင်၍ ထယ်ရေး ထွန်ရေးညက်စွာသွင်းပြီး အမှိုက်ကင်းစင်အောင် ကောက်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။
 - ၃။ တစ်လအကွာတွင် တမန်းနှိုးအောက်ပြီမို့ ဒုတိယအကြိမ် ထယ်ရေး၊ ထွန်ရေး မညက်ညက်အောင်သွင်း၍ အမှိုက်ကင်းစင်အောင် ကောက်ရပါမယ်။
 - ၄။ ၁၅ - ရက်အကွာတွင် တတိယအကြိမ် ထွန်မွှေးပြီး လျှင် (၁၃) လက်မလေးသွား ထွန်ကြောင်း ဆွဲပြီး စပါးမျိုးစေ့ကို ခပ်ပါးပါးဖြူးချရန် ဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးတော့ ဂျမ်းတုံးအုပ်ရပါမယ်။
 - ၅။ မျိုးစေ့ချမီ တစ်ရက်ကြိုတင်၍ တစ်ဧကစပါး (၈) ပြည်ကို ရေးဆေးအဖျဉ်းအမှော်ဆယ်ပြီးက ဆား (၃) ပိဿာ ရေမှာ စပါးရစ်ပြည်ကို ငါးမိနစ်စိမ်ပြီး မွှေးပေးပါ။ အပေါ်တက်လာသမျှ လုံးပိန်လုံး ညှစ်ဖယ်ပါ။ ထပ်ခါမွှေး ဆယ်ပြီးကုန်သွားလျှင် ရေကြည်သုံးကြိမ် ဆေး၍ အရိပ်ထဲတွင်ရေစစ်ထားပြီး နောက်နေ့ချရန် အသင့် မျိုးစေ့ဖြစ်ပါပြီ။ ဒသမ (၂၀) တစ်ကွက်ချင်း ဆိုလျှင် ဆားအချိုး (၇၅) ကျပ်သားဖြစ်ပြီး မျိုးစေ့အချိုးနို့ဆီ (၁၂) ဗူးဖြစ်ပါတယ်။ အထွက်တိုးစပါးဆိုလျှင် မိမိရေမြေနဲ့ကိုက်ညီကာ ဘယ်စပါးမျိုးဖြစ်ဖြစ် စိုက်ပျိုးနိုင်ပါတယ်။ မျိုးသန့်ဖြစ်ဖို့တော့ လိုပါမယ်။
 - ၆။ စိုက်ပျိုးပြီး ရက် (၂၀)သားအရတွင် ရေကြိုတင်၍ ပါးပါးသွင်းပါ။ ရေခန့်၊ ရေဖန်သည့်အခါ နွားချေး တစ်ဧက ၂၇ ကို ကျပ်ပက်ပြီး ပထမအကြိမ် တမန်းနှိုးပေါင်းထိုးပါ။ ကပ်ထယ်ကို အသုံးပြုပါ။
 - ၇။ ပထမအကြိမ်နှင့် (၁၄) ရက်သားအကွာတွင် ရေပါးပါး သွင်းပါ။ ရေခန့်၊ ရေဖန်သည့်အခါ နွားချေး တစ်ဧက ၂၇ ကို ထပ်မံကျပ်ပက်ပြီး ဒုတိယ အကြိမ် တမန်းနှိုးပေါင်းထိုးပါ။ ပေါင်းကျန်များ အပြောင် အစင်နုတ်ပါ။
 - ၈။ အနံ့သနွေလောင်းဝင်ချိန်တွင် အောင်ရေပေးပါ။
 - ၉။ စိုက်ပျိုးပြီးစမှ တမန်းနှိုးပေါင်းမထိုးမီ၊ တမန်းနှိုးပေါင်းထိုး နှစ်ကြိမ်အကြားနဲ့ အောင်ရေပေးမိ ကြားကာလများမှာ မြေစိုက် ရေတင်ရန်မလိုကြောင်း သတိပြုပါလေ။
- အပင်ပွား စံချိန်မမီ အထွက်နှုန်း**
စိုက်ပျိုးထားသော စပါးတန်းများ၌ ၁၄ လက်မပတ်

- လည် စံဖမ်းရေတွက်ရာမှာ ၁၆၆ ပင်နှုန်းရှိတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ SRI နည်းဖြင့် ပြောရလျှင် အပင်ပွား ၄၀ နှုန်းဖြစ်ပါတယ်။ အပင်ပွား ၆၀ နှုန်းရှိမှ စံချိန်မီပါတယ်။ အပင်ပွားစံချိန်မီရခြင်းမှာ ယခုစွဲကွဲအတွက် အကြံပြုအရ စပါးမျိုးစေ့စားရေစစ်ခံခြင်း၊ တမန်းနှိုးပေါင်းထိုးပါ၊ နှစ်ကြိမ်တွင် လုံးဝရေတင်မပေးခြင်းနှင့် သဘာဝမြေဩဇာ အသုံးနည်းခြင်းကြောင့်ဟု သုံးသပ်ပါတယ်။ အပင်ပွား ၄၀ နှုန်းမှာ တစ်ဧက ၆၅ တင်း ထွက်ရှိခဲ့ပါတယ်။
- အရှုံးအမြတ်ကိန်းဂဏန်းချကြည့်ရအောင်**
စပါးအထွက်နှုန်း ၆၅ တင်း = ၂၆၀၀၀၀ ကျပ်
စပါး ၁၀၀ ကျပ် ၄ သိန်းဈေး
စရိတ်ကုန်ကျမှုကျပ် = ၁၀၀၀၀၀ ကျပ်
အမြတ်ငွေ = ၁၆၀၀၀၀ ကျပ်
ဤအမြတ်ငွေကိန်းဂဏန်းကို ကြည့်ပြီး လယ်သမားများ လုပ်သင့်၊ မလုပ်သင့် ဆုံးဖြတ်နိုင်ကြမှာပါ။ အပင်ပွားစံချိန်မီအောင် ကြိုးစားလျှင် စပါးအထွက်တိုးပါမယ်။ စပါးအထွက်တိုးလျှင် အမြတ်ငွေများများ ကျန်မှာမလွဲပါ။
- အားသာချက်များ**
၁။ သမားရိုးကျစိုက်ပျိုးနည်းထက် SRI နည်းဖြင့် စပါးစိုက်ပျိုးခြင်းက အားသာ၍ SRI နည်းထက် စရိတ်ကျည်းနည်းက ပိုမိုအားသာပါတယ်။
၂။ စရိတ်တစ်ဝက်သာရှိ၍ အမြတ်ငွေများများ ကျန်ရှိခြင်း။
၃။ ဓာတ်မြေဩဇာ၊ ပေါင်းသတ်ဆေး၊ ပိုးသတ်ဆေး မသုံးသဖြင့် အော်ဂဲနစ်သီးနှံစစ်စစ်ဖြစ်၍ စားသုံးရာတွင်အန္တရာယ်မရှိဘဲ အာဟာရပြည့်ဝစွာ စားသုံးရခြင်းနှင့် ကိုယ်ခံအားကောင်းစေခြင်း။
၄။ သက်သာသော ကုန်ကျစရိတ်ငွေများကို အခြားလုပ်ငန်းများတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်ခြင်း။
၅။ စရိတ်ကျည်းနည်းဖြင့် စိုက်ပျိုးသမျှ ကောက်ပင်များမှာ SRI နည်းဖြင့် စိုက်ပျိုးသည့် ကောက်ပင်များလို ခိုင်မာသဖြင့် ပြင်းထန်သည့် လေဒဏ်၊ မိုးဒဏ်ကို ခံနိုင်ရည်ရှိပြီး ပိုးမွှားဒဏ်ကိုလည်း ခံနိုင်ရည်ရှိခြင်း။
၆။ မိသိန်းဓာတ်ငွေ ထုတ်လွှတ်မှု လုံးဝ(လုံးဝ)မရှိသဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကို အကျိုးပြုခြင်း။
၇။ ဓာတ်မြေဩဇာ၊ ပေါင်းသတ်ဆေး၊ ပိုးသတ်ဆေး မသုံးသဖြင့် မြေကြီးအဆိပ်သင့်ဒဏ်မှ ကင်းလွတ်ခြင်း။

- ၈။ မြေကြီးအဆိပ်မသင့်သဖြင့် သီးနှံအကျိုးပြု အဏုဇီဝကောင်များ ပိုမိုရင့်သန်၍ နှစ်စဉ်မြေဆီလွှာအကောင်းဘက်သို့ မြင့်တက်လာစေခြင်း။
 - ၉။ ဆိုးရွားဆုတ်ယုတ်လာတဲ့ ရာသီဥတုဒဏ်ခံနိုင်ရည် ရှိခြင်းတို့ ဖြစ်ပါတယ်။
- အကူအညီလိုအပ်**
နိုင်ငံတော်အစိုးရကိုယ်စား ရေအရင်းအမြစ်အသုံးချရေးဦးစီးဌာနများက စက်သုံးရေတွင်းမရှိသေးသော နေရာများတွင် ၂ လက်မ၊ ၃ လက်မ ကွန်နုဆာတွင်းများ တူးဖော်ပေးရန်။
ဦးကြီးဝိုင်းတို့ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းက စိုက်ပျိုးရေးဌာနများကလည်း စရိတ်ကျည်းအထွက်တိုး စပါးစိုက်ပျိုးရေးကို လယ်သမားနှင့် တွေ့ဆုံအတည်ပြုပြီး အဆိုပါစနစ်ကျယ်ပြန့်အောင် ဖြန့်ဝေခြင်းနှင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပပေးရန်။
လုပ်ငန်းရှင်အသင်းကြီးများဖြစ်သော မြန်မာနိုင်ငံဆန်စပါးလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ ဆန်စပါး ကြိတ်ခွဲထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းနှင့် သွင်းကုန်၊ ထုတ်ကုန် လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့က စရိတ်ကျည်းစပါးအထွက်တိုးစိုက်ပျိုးရေး၏ အဓိကသွင်းအားစု(သို့)အဓိကလက်နက်ဖြစ်သော တမန်းနှိုးပေါင်းထိုး စက်ကိရိယာများ တီထွင်ထုတ်လုပ်ပေးခြင်း၊ နိုင်ငံခြားမှ စံချိန်ကိုက်စက်များ မှာယူတင်သွင်းခြင်းများ ပြုလုပ်၍ ကူညီကြရန် လိုအပ်ပါတယ်။
- တမန်းနှိုးပေါင်းထိုးစက်များသည် -**
- ၁။ လယ်သမားများ၏ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ မြှင့်တင်ဆွဲဆောင်ပေးနိုင်ပါသည်။
 - ၂။ လူ့လုပ်အားဖြင့် သုံးရက်လုပ်ရမည့်နေရာမှာ စက်အားဖြင့် နေ့ဝက်နဲ့ပြီးနိုင်သဖြင့် ကုန်ကျစရိတ်ကို လျော့ချပေးနိုင်ခြင်း။
 - ၃။ စိုက်ကွက်များ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ခြင်း။
 - ၄။ တမန်းနှိုးပေါင်းထိုးကောင်းရင် အပင်ပွား စံချိန်မီရပါမယ်။ အပင်ပွားစံချိန်မီရင် အထွက်နှုန်းစံချိန်မီရမယ်။ အထွက်နှုန်းစံချိန်မီလျှင် အမြတ်ငွေများများကျန်ရှိခြင်း။
 - ၅။ အခြားသော ဆီထွက်သီးနှံ၊ ပဲ၊ ဝါး၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်စိုက်ခင်းများတွင်လည်း အသုံးပြုနိုင်သဖြင့် ကုန်ကျစရိတ်များလျော့ချပေးနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အထူးကူညီကြပါ။
* ကိုယ့်စေတနာ၊ ကိုယ့်မေတ္တာကြောင့်၊ သူ့မှာ အောင်ပန်း၊ ဆွတ်ကာလရမ်းတော့ ရွှင်လန်းဝမ်းသာရ ဆိုတဲ့ ယောဆရာတော်ရဲ့ အာဘော်အရ ရွှင်လန်းဝမ်းသာစွာ အကူအညီပေးကြပါခင်ဗျာ။
- နိဂုံးဆိုရသော်**
လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကို မဏ္ဍိုင်ပြုပြီးဆောင်ရွက်ကြရာမှာ ပြည်တွင်းပြည်ပ ဆန်စပါးဈေးကွက် အတက်အကျမရှိ တည်ငြိမ်နေပြီး ထုတ်လုပ်မှုစရိတ်မြင့်တက်ကာ လယ်သမားများ အရှုံးပေါ်နေခြင်းကို စရိတ်ကျည်းစပါးအထွက်တိုးစိုက်ပျိုးရေးနည်းစနစ်ကို အစားထိုး၍ တွင်ကျယ်အောင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အရှုံးသက်သာရုံမက အမြတ်များများ ပေါ်ထွက်ကာ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းသော လယ်သမားများရဲ့ ဘဝတစ်ဆစ်ချိုးမြင့်တက်လာမှာ ကေနံမလွဲပါ။
- ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းသော လယ်သမားများရဲ့ ဘဝမြင့်တက်လာခြင်းဖြင့် နိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေး ဦးမော့လာကာ အမှီအခိုကင်းသော စီးပွားရေး ပိုင်ဆိုင်ရရှိကြပြီး နိုင်ငံရေးအရ ခြယ်လှယ်မှုမှန်သမျှလည်း လွတ်ကင်းကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။
ဒါကြောင့် လယ်သမားများကလည်း စရိတ်ကျည်းစပါးအထွက်တိုးနည်းစနစ်ကို စောင်းပေးလေ့လာပြီး ကိုယ့်အားကိုယ် များများကိုးကာ ကြိုးစားစိုက်ပျိုးကြရန် လေးနက်စွာ တိုက်တွန်းလိုက်ရပါကြောင်း ခင်ဗျား။
မြန်မာပြည်သူ ပြည်သားအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကိုစစ်ကပ်ရောဂါမသန်း ကြည်လင်အေးချမ်းကြပါစေသတည်း။
ဤဆောင်းပါးဖြင့် ဦးသိန်းဆု သိန်းဆု (စိုက်ပျိုးရေး တက္ကသိုလ်)အား ဂုဏ်ပြုအပ်ပါသည်။

ပုဂံ-ညောင်ဦးမြို့မှ မြင်းလှည်းမောင်းသူများ မြင်းစာအခက်အခဲကြောင့် လုပ်ငန်းဆက်လက်ရပ်တည်ရန် အခက်ကြုံနေ

ပုဂံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုဒေသ ပုဂံ-ညောင်ဦးမြို့မှ မြင်းလှည်းမောင်းသူများ ကိုဗစ်ကာလအတွင်း ခရီးသည် ဝင်ရောက်မှုမရှိ၍ မြင်းလှည်းငှား မလိုက်ရဘဲ ဝင်ငွေမရှိခြင်းကြောင့် ရှေးဆက်မြင်းစာကျွေးမွေးရန် မတတ်နိုင်ကြတော့သည့်အတွက် လုပ်ငန်း ဆက်လက်ရပ်တည်ရန် အခက်ကြုံနေ ရကြောင်း ပုဂံ-ညောင်ဦး မြင်းလှည်း မောင်းသူများအသင်းမှ သိရသည်။

မြင်းတစ်ကောင်လျှင် တစ်နေ့ အစာဖိုးငွေကျပ် ၃၀၀၀ ခန့်အထိ ကျွေးမွေးနေရပြီး တစ်လလုံးအနေဖြင့် ငွေကျပ် ၉၀၀၀၀ ခန့်အထိ ကုန်ကျ စရိတ်ရှိနေခြင်း၊ မြင်းလှည်းအငှား

မလိုက်ရသည့်အတွက် စားဝတ်နေရေး အသုံးစရိတ်မတတ်နိုင်ကြတော့ သည့်အပြင် မြင်းစရိတ်ပါကုန်ကျနေ ခြင်းကြောင့် ရှေးဆက်မြင်းစာကျွေးမွေး နိုင်ရန် အခက်ကြုံနေရပြီဖြစ်ကြောင်း ပုဂံမြို့ဟောင်း၊ တောင်ဘီလယ်ယား ကျေးရွာမှ မြင်းလှည်းမောင်းသူ ကိုသောင်းလွင်က ပြောသည်။

“အရင်တုန်းကတော့ ကျွန်တော် တို့ ပြောင်းရိုးမြေစာပင်တွေကို ပဲပိစပ်၊ ကုလားပဲ၊ ဖွဲမှုန့်တွေရောပြီး ကျွေးခဲ့ တာပေါ့။ အခုလက်ရှိမှာတော့ စားဝတ် နေရေး ရုန်းကန်နေရတဲ့အတွက် ကြောင့် အဲဒီလို မကျွေးနိုင်ကြတော့ ဘူး။ ပြောင်းရိုးနဲ့မြေစာခြောက်ကိုပဲ ရော ပြီးကျွေးနေရပါတယ်။ ကုလားပဲ

ဖွဲမှုန့်မပါတဲ့အတွက်ကြောင့် မြင်းရဲ့ ကျန်းမာရေးအတွက်တော့ အာဟာရ မပြည့်ဝတော့ဘူး။ ကိုဗစ်မဖြစ်ခင်က ပုဂံ-ညောင်ဦးမြို့မှာ မြင်းအကောင်ရေ ၂၄၀ ရှိခဲ့တယ်။ ကိုဗစ်ကာလမိသားစု စားဝတ်နေရေးနဲ့ မြင်းစာအခက်အခဲ တွေကြောင့် ရောင်းချမှုများရှိနေပြီး အခုအခါ မြင်းအကောင်ရေ ၂၁၀ လောက်ပဲကျန်တော့တယ်”ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောပြသည်။

ပုဂံရှေးဟောင်း ယဉ်ကျေးမှုဒေသ ၏ ရိုးရာသက်မွေးလုပ်ငန်းတစ်ခု ဖြစ်သည့် မြင်းလှည်းလုပ်ငန်း တိမ် ကောပပျောက်မသွားစေရန် နိုင်ငံ တော်အစိုးရ၊ သက်ဆိုင်ရာခရီးသွား ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် အရေးတကြီး



လိုအပ်နေသည့် မြင်းစရိတ်များကို ပေးစေလိုကြောင်း ပုဂံ-ညောင်ဦး ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြတ်သူထံက သိရသည်။ တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ကူညီဖြေရှင်း ဒေသမြင်းလှည်းမောင်းသူများအသင်း ဖေလိန်း(ပုဂံ)



စည်းကမ်းမဲ့စွန့်ပစ်ထားသော အမှိုက်ပုံများအား ရွှေဘော်လခဲပရဟိတအဖွဲ့က သွားရောက်ရှင်းလင်း

ဘော်လခဲ ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ကယားပြည်နယ် ဘော်လခဲမြို့ ရှမ်းစုစည်းရပ်ကွက်မြောက်ဘက် တောင်ယာ သွားလမ်းဘေးတွင် စည်းကမ်းမဲ့စွန့်ပစ်ထားသော အမှိုက်ပုံများအား ရွှေဘော် လခဲ ပရဟိတအဖွဲ့က သွားရောက်ရှင်းလင်းခြင်းကို ယမန်နေ့က စတင် ဆောင်ရွက်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါအမှိုက်ပုံများရှင်းလင်းရာတွင် ရွှေဘော်လခဲပရဟိတအဖွဲ့မှ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှထွေး ဦးဆောင် သောအဖွဲ့သည် လူနေအိမ်ဖြင့် နီးနေ သောအမှိုက်ပုံ များမှ အနံ့ဆိုးထွက်လာခြင်းကြောင့် ကျန်မာရေးထိခိုက်နိုင်ခြင်း၊ အမြင်မတော် ခြင်းကြောင့် ရှင်းလင်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းအဖွဲ့သည် ကိုဗစ်ရောဂါ ကာကွယ် ရေးမှာလည်း ၎င်းတို့ရပ်ကွက်အပြင် ကျေးရွာများအရောက် ပါးစပ်၊ နှာခေါင်း စည်းများကို အခမဲ့သွားရောက်ဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ မြို့တွင်းအမှိုက်များ ရှင်းလင်း ခြင်းများလည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဖိုးရယ်

ကမ္ဘာ့အပူချိန် လျော့ချဖို့ အိုဇုန်းလွှာကာကွယ်မှုနဲ့အတူ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်စို့

နိုင်ငံခြားဘာသာစကားအခြေခံသင်တန်း အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့်ဖွင့်လှစ်ပို့ချမည်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးမှုဌာန ရန်ကုန်နိုင်ငံ ခြားဘာသာတက္ကသိုလ်က အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် နိုင်ငံ ခြားဘာသာ စကားအခြေခံ Level - 1 သင်တန်းများ ဖြစ်သည့်တရုတ်၊ အင်္ဂလိပ်၊ ပြင်သစ်၊ ဂျပန်၊ အီတာ လျံ၊ ဂျပန်၊ ကိုရီးယား၊ ရုရှား၊ စပိန်၊ ထိုင်းနှင့် မြန်မာ ဘာသာ (နိုင်ငံခြားသားများအတွက်) ဖွင့်လှစ်မည် ဖြစ်သည်။

သင်တန်းဝင်ခွင့်မှတ်ပုံတင်ခြင်းနှင့် သင်တန်း ကြေးပေးသွင်းခြင်းများကို www.yufl.edu.mm မှတစ်ဆင့်အွန်လိုင်း စနစ်ဖြင့် လက်ခံဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်သည်။ ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာတင်သွင်းရာတွင် မိမိ သင်ယူလိုသည့် ဘာသာစကားကို တိကျသောချာစွာ ရွေးချယ်ရမည်ဖြစ်သည်။ သင်တန်းကြေးငွေကျပ် ၆၀၀၀၀ သတ်မှတ်ထားပြီး မြန်မာဘာသာသင်ကြား

မည့်နိုင်ငံခြားသားများသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀၀ နှင့် ညီမျှသည့် မြန်မာကျပ်ငွေ (ပေါက် ဈေးအတိုင်း) KBZ Pay, AYA Pay တို့ဖြင့် ပေးသွင်း ရမည်ဖြစ်သည်။ သင်တန်းကြေးပေးသွင်းပြီးကြောင်း အီးမေးလ်လက်ခံရရှိမှသာ သင်တန်းတက်ရောက်နိုင် မည်ဖြစ်သည်။

သင်တန်းဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာ ဖြည့်သွင်းရာ တွင်အခြေခံပညာအထက်တန်းသင်ယူပြီးမြောက် ကြောင်းလက်မှတ် သို့မဟုတ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေး ပွဲအောင်လက်မှတ်မူရင်း သို့မဟုတ် အမှတ်စာရင်း မူရင်း သို့မဟုတ်ဘွဲ့လက်မှတ်မူရင်းနှင့် ဓာတ်ပုံတို့ကို တစ်ပါတည်း ပူးတွဲတင်ပြရမည်။ သင်တန်းအတွက် အွန်လိုင်းဖြင့် လျှောက်ထားရာတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်တွင် အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားသင်တန်း၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်တွင် တရုတ်၊ ပြင်သစ်၊ ဂျပန်၊

အီတာလျံ၊ ဂျပန်၊ ကိုရီးယား၊ ရုရှား၊ စပိန်၊ ထိုင်း နှင့် မြန်မာ ဘာသာစကားတို့ကို နံနက် ၉ နာရီခွဲမှ စတင်၍ နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ်ဝက်ဘ်ဆိုက် တွင်စတင်လျှောက်ထားရမည်။ သင်တန်းသားဦးရေ ပြည့်ပါက မှတ်ပုံတင်ခွင့်အလိုအလျောက် ရပ်ဆိုင်း သွားမည်ဖြစ်သည်။

သင်တန်းဝင်ခွင့်ရရှိသည့် အမည်စာရင်း ကို နိုင်ငံခြားဘာသာတက္ကသိုလ် ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကြေညာသွား မည်ဖြစ်သည်။ သင်တန်းကာလမှာ ၁၀ ပတ်ကြာဖြင့် မည်ဖြစ်သည်။ သင်တန်းလျှောက်ထားလိုသူများ သည် YUFL Facebook Page နှင့်အီးမေးလ် ssc@yufl.edu.mm ဖုန်း- ၀၅၁၅၂၃၆၊ ၀၉၂၅၀၃၂၇၄၄ တို့သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်သူရ

ကျောကွင်းမိပြီး ဒဏ်ရာရနေသည့် တောဆင်ရိုင်းတစ်ကောင်ကို ဆေးကုသပေးကာ ပြန်လွှတ်ပေး

ပြည်ကြီးမဏိုင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ကြီးမဏိုင်မြို့ မနန်းကျေးရွာအုပ်စု ဘန်ခွမ်း ကျေးရွာ ခဲချောင်းချောင်းအနီးတွင် တောဆင်ရိုင်း(အထီး) အသက် ၄၃ နှစ်ခန့်ရှိ ဆင်၏ရှေ့ညာလက်တွင် ကျောကွင်းမိလျက်ရှိကြောင်း သတင်းအရ ဘုတ်ပြင်း မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးစိုးတင်နှင့် ပြည်ကြီးမဏိုင်နယ်မြေ ရဲစခန်းမှ၊ ဆင်ဆေးကုဆရာဝန် ဒေါက်တာဇော်မင်းဦးတို့ ပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့သည် ကျောကွင်းမိတောဆင်ရိုင်းရှိရာသို့ သွားရောက်ကာ မေ့ဆေးဆရာဝန်မှ မေ့ဆေးသေနတ်ဖြင့် မေ့ဆေးပေးပြီးနောက် ကျောကွင်းဖြုတ်ပေးခြင်း၊ ဒဏ်ရာ အား ဆေးထည့်ပေးခြင်း၊ ဆင်ခန္ဓာကိုယ် အတိုင်းအထွာယူခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက် ပေးပြီး ဖြေဆေးပေး၍ သတ်ပြန်လည်လာစဉ် တောတွင်းသို့ ပြန်လွှတ်ပေး ကြောင်း သိရသည်။



ကေခိုင်ဝင်း(ပြန်/ဆက်)

စစ်တွေမြို့နယ်၌ ဒေသထွက် ခဝဲ၊ သခွားသီးနှံများ ထွက်နှုန်းကောင်းခြင်းကြောင့် စီးပွားရေးအဆင်ပြေ

စစ်တွေ ဖေဖော်ဝါရီ ၁ စစ်တွေမြို့နယ် (စစ်တွေ- ပုဏ္ဏား

ကျွန်း) ကျားမသောက် ကျေးရွာ ကားလမ်းမပေါ်တွင် ရာသီသီးနှံခဝဲ နှင့် သခွားသီးနှံများစိုက်ပျိုးအောင်မြင် ဖြစ်ထွန်းသောကြောင့် ဈေးကွက်တွင်

အရောင်းသွက်ကာ မိသားစုစားသုံး စရိတ်ဖူလုံလျက်ရှိကြောင်း ရာသီသီးနှံ လုပ်ငန်း စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်သူ ဦးမောင် ထွန်းလှက ပြောသည်။

“ ရာသီသီးနှံ စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင် ခြင်းကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာ လဆန်းမှ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး သခွား၊ တိုင်ထောင် ပဲနဲ့ အခုဆိုရင်ခဝဲသီးနှံတွေကို အဓိက စိုက်ပျိုးနေပါတယ်။ အခုကျွန်တော် စိုက်ပျိုးထားတဲ့ စိုက်ခင်းက ဧက ၃ ဒသမ ၆၀ ရှိပြီး သခွား၊ ခဝဲ၊ တိုင်ထောင် ပဲ၊ ကြက်သွန်၊ ဖရုံ၊ ခရမ်းချဉ်နဲ့ခရမ်း သီးနှံတွေကို စိုက်ပျိုးထားပါတယ်။ စိုက်ပျိုးထားတဲ့ နည်းစနစ်တော့ အတန်းလိုက်မျိုးစေ့ချ၊ ရေသွင်း စိုက်ပျိုးနည်းကို အသုံးပြုစိုက်ပျိုးခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ရာသီသီးနှံစိုက်ပျိုး

ကုန်ကျစရိတ်ကတော့ မြေပြုပြင်၊ ထွန်ယက်ခ၊ မျိုးကောင်းမျိုးသန့် မျိုးစေ့ဝယ်၊ ပိုးသတ်ဆေး၊ သဘာဝ မြေဩဇာ၊ ဓာတ်မြေဩဇာ၊ ပလတ် စတစ်စ၊ နိုင်လွန်ပိုက်၊ သစ်၊ ဝါးနှင့် လုပ်သားခ စုစုပေါင်းငွေကျပ်သိန်း ၃၀ ခန့် ကုန်ကျပါတယ်။ ထွက်ရှိလာတဲ့ ရာသီသီးနှံတွေကို စစ်တွေမြို့ မြို့မ ဈေးနဲ့ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့ ပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာတွေကို လက်လီလက်ကား ရောင်းချလျက်ရှိပါတယ်။ အခုခဝဲနဲ့ သခွားသီးနှံတွေထွက်တဲ့ အချိန်မှာ တော့ အထွက်ကောင်းရင် ကောင်း သလောက်ပေါ့။ တစ်ရက်ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ ကနေငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ အထိ ရရှိတဲ့အတွက် လုပ်သားတွေလည်း ငွေပေးချေရတာ အဆင်ပြေပြီးတော့ မိသားစုဝင်ငွေလည်း ကောင်းတာ ပေါ့” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

စစ်တွေမြို့နယ်တွင် စိုက်ပျိုးသီးနှံ များထုတ်လုပ်သည့် တောင်သူများမှာ စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာ အားနည်း သည့်အတွက် စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာ ပေးခြင်းများ၊ တစ်နိုင်တစ်ပိုင်စိုက်ပျိုး သူများအတွက် ချေးငွေထုတ်ချေးပေး ခြင်းများကို ကူညီပေးစေလိုကြောင်း နှင့် ထိုသို့လုပ်ဆောင်ပေးခြင်းဖြင့် ရာသီသီးနှံများ စိုက်ပျိုးခြင်းကို တိုးချဲ့ လုပ်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကာ ကျေးရွာ အတွင်းနေကြသည့် ပြည်သူများမှာ လည်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက် ပြောသည်။

ယခုအခါတွင် စိုက်ပျိုးသီးနှံများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းလာခြင်း၊ ခဝဲနှင့် သခွားသီးနှံများလည်း အထွက် ကောင်းပြီး အရောင်းအဝယ်လိုက်လာ ခြင်းကြောင့် မိသားစုစားဝတ်နေရေး ဖူလုံလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)



သရက်ပန်းဖူးပွင့်နေချိန်တွင် ပိုးသတ်ဆေး၊ မှိုသတ်ဆေးများ အသုံးပြုရန် သင့်မသင့်

ယခုကာလသည် သရက်ပန်းဖူးများ ပွင့်နေချိန်ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအထက်ပိုင်း၊ အောက်ပိုင်း နေရာအနှံ့အပြားတွင် အနည်းနှင့်အများဆိုသလို သရက်ပန်းဖူးများ စတင်ပွင့်နေကြသည်ကို တွေ့မြင်နိုင်သည်။ ပန်းဖူးပွင့်ချိန်မတိုင်မီက ဖြုတ်ပိုး၊ လှေပိုး အပါအဝင် ပန်းခိုက်ကိတ်ကိတ်စေနိုင်သည့် ပိုးမွှားများ မလာနိုင်စေရန် ခြံအများစုသည် ပိုးမွှားရောဂါကာကွယ်မှုများလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ ပန်းခိုက်များ ထွက်ရှိစေရန် အပင်အားဖြည့်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များကို ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ထားကြပြီး ဖြစ်သည်။



က မှိုသတ်ဆေး၊ ပိုးသတ်ဆေးတွေကို ကြိုတင်ဖျန်းထားကြရတာပါ။"ဟု သရက်စိုက်ပျိုးရေးဥပဒေကြမ်းကော်မတီက ပြောသည်။

သရက်ပန်း ဖူးပွင့်နေချိန်သည် ပင်ခြားဝတ်မှုန်ကူးခြင်း(ပွင့်ခြားဝတ်မှုန်ကူးခြင်း) လုပ်ငန်းစဉ်ကို စတင်လုပ်ဆောင်မည့် ကာလအပိုင်းအခြားဖြစ်သဖြင့် ပိုးသတ်ဆေးအသုံးပြုခြင်းကို ရှောင်ကြဉ်သင့်ကြောင်း သရက်စိုက်ပျိုးရေးကျွမ်းကျင်သူ ပညာရှင်များက ပြောသည်။

“သရက်ပင်တွေ ဝတ်မှုန်ကူးတဲ့အခါမှာ သဘာဝလေနဲ့ နေရောင်ခြည်ရယ်၊ ဝတ်မှုန်ကူးခြင်းကို အထောက်အကူပြုစေတဲ့ အကျိုးပြုအင်းဆက်ပိုးကောင်တွေရယ်နဲ့ ကူးကြတာဖြစ်ပါတယ်။ သရက်ပန်းပွင့်ထဲမှာပါတဲ့ အဖိုကနေ အမဝတ်ဆံတိုင်ပေါ်ကိုကျပြီး ကူးတာမျိုးမဟုတ်ပါဘူး။ ပျား၊ ပိတုန်း၊ ယင်ကောင်စတဲ့ သတ္တဝါလေးတွေကနေတစ်ဆင့် ဝတ်မှုန်ကူးရတာဖြစ်တဲ့အတွက် ဒီအချိန်မှာ ကျွန်တော်တို့က ပိုးသတ်ဆေးအသုံးပြုခြင်းကို အားမပေးပါဘူး။ ဒီအကျိုးပြုပိုးကောင်လေးတွေ သေသွားမှာစိုးလို့ပါ။ ဒါကြောင့် ပန်းပွင့်ချိန် မတိုင်မီကတည်း

က မှိုသတ်ဆေး၊ ပိုးသတ်ဆေးတွေကို ကြိုတင်ဖျန်းထားကြရတာပါ။"ဟု သရက်စိုက်ပျိုးရေးဥပဒေကြမ်းကော်မတီက ပြောသည်။
သရက်ပန်းဖူးပွင့်ချိန်တွင် ပိုးသတ်ဆေး၊ မှိုသတ်ဆေးဖျန်းခြင်းသည် ဝတ်မှုန်ကူးခြင်းကို ထိခိုက်စေနိုင်သော်လည်း ရာသီဥတုအပြောင်းအလဲကြောင့် ဖြစ်စေ၊ အပင်၏ လိုအပ်ချက်အရ ဖြစ်စေ မဖြစ်မနေလုပ်ဆောင်ပေးရသည့် ကာလမျိုးလည်း ကြုံတွေ့ရတတ်သည်။

ပြည်တွင်းပြည်ပခရီးသွားများ လာရောက်လည်ပတ်နိုင်ရန် ဆိပ်ခံဟေသစ်တစ်ခုတည်ဆောက်မည်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားကျေးရွာတွင် ကိုဗစ်လွန်ကာလ၌ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွားများ ရန်ကုန်မြစ်ကြောင်းအတိုင်း အပန်းဖြေလာရောက်လည်ပတ်နိုင်ရန် ဆိပ်ခံဗဟိုသစ်တစ်ခုကို ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘတ်ဂျက်တွင် တည်ဆောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။
“ပဲခူးမြစ်နဲ့ကပ်လျက်အခြမ်းမှာ ဆိပ်ခံဟေသစ်တစ်ခုတည်ဆောက်ဖို့ရှိပါတယ်။ ဗိုလ်တထောင်၊ ပန်းဆိုးတန်းဆိပ်ကမ်းကနေ ရန်ကုန်မြစ်အတိုင်း တိုင်းရင်းသားကျေးရွာကိုနိုင်ငံတကာခရီးသွားတွေအပျော်စီးသင်္ဘောနဲ့လာ

ရောက်လည်ပတ်နိုင်ဖို့ ဆိပ်ခံဟေကို ၂၀၂၀ - ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဘတ်ဂျက်မှာ တည်ဆောက်ဖို့ရှိတယ်။ ပြည်တွင်းခရီးသွားတွေလည်း မြစ်ပြင်အလှကြည့်ရင်းလာရောက်လည်ပတ်နိုင်မှာပါ။ နိုင်ငံခြားခရီးသွားတွေ တစ်ရက်တာအပန်းဖြေအနားယူနိုင်ဖို့ တိုင်းရင်းသားရစ်မျိုးရဲ့ ရိုးရာအစားအစာတွေကို ကိုယ်တိုင်ချက်ပြုတ်စားသောက်နိုင်မယ့်အစဉ်လည်းပါပါတယ်။ ခွင့်ပြုချက်ရတာနဲ့ ဖွင့်လှစ်ဖို့ကိုလည်း ၁၉ ရောဂါ စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်နဲ့အညီ ပြင်ဆင်နေပါတယ်” ဟု တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဦးစီးဌာန ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားကျေးရွာမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးဦးမျိုးဝင်းက ပြောသည်။
ရန်ကုန်မြို့သာကောတမြို့နယ်ရှိ ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားကျေးရွာကို ၂၀၂၀ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ် ၂၄ ရက်တွင် ယာယီပိတ်ထားခဲ့ရာ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပါက အများပြည်သူအပန်းဖြေနိုင် ရှိသော ဝန်ဆောင်မှုအသစ်ဖြစ်သော နိုင်ငံခြားခရီးသွားများ တစ်နေ့တာ အပန်းဖြေနိုင်မည့် အစီအစဉ်သစ်ကို ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။
ပြည်ထောင်စု တိုင်းရင်းသားကျေးရွာရှိ နန်းမြို့ရွှေစင်အတွင်း တိုင်းရင်းသားရစ်မျိုးရဲ့ ရိုးရာဓလေ့ကို ပြသရန် ပြင်ဆင်လျက်ရှိပြီး သန်းထိုက်

ရွှေစပါး စိုက်ပျိုးမှု လျော့နည်းသည့်အတွက် ယခုဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ပဆန်တင်ပို့မှု တန်ချိန်နှစ်သန်းသာ တင်ပို့နိုင်မည်ဟု ခန့်မှန်း

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ရွှေစပါး စိုက်ပျိုးမှုလျော့နည်းသည့်အတွက် ယခုဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ပဆန်တင်ပို့မှု တန်ချိန် နှစ်သန်းသာတင်ပို့နိုင်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံဆန်စပါးအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲမင်းအောင်က ပြောသည်။
ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကြောင့် ဆည်ရေရရှိမှု နည်းသည့်အတွက် ရွှေစပါးစိုက်ပျိုးမှုလျော့နည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
“ ကျွန်တော်တို့ကတော့ ဒီနှစ်က ရွှေစပါးစိုက်ပျိုးနိုင်မှု အနေအထားက ဆည်တွေမှာ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကြောင့် ရေရရှိမှု တော်တော်နည်းတဲ့အခါ ရွှေစပါးစိုက်ပျိုးမှုက လျော့သွားတယ်။ မနှစ်က ၂ ဒသမ ၅ သန်း မက်ထရစ်တန် လောက်ပိုခဲ့တယ်။ ဒီနှစ်တော့ ကျွန်တော်တို့က တန်ချိန်နှစ်သန်းလောက် ပိုမယ်လို့တော့ အကြမ်းဖျင်းတော့ လျာထားထားတယ်”ဟု ဦးရဲမင်းအောင်က ပြောသည်။
လက်ရှိဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ပဆန်တင်ပို့ရာတွင်လည်း အောက်တိုဘာ ၁ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်အထိ သုံးလအတွင်း နယ်စပ်လမ်းကြောင်းမှ တန်ချိန် ၂၇၀၀၀၀ ကျော်နှင့် ပင်လယ်ရေကြောင်းမှ တန်ချိန် ၃၇၀၀၀၀ ကျော် တင်ပို့ထားသဖြင့် စုစုပေါင်းတန်ချိန် ခြောက်သိန်းခွဲခန့် တင်ပို့ထားပြီး ဖြစ်သည်။
သို့သော် ပြီးခဲ့သည့် ဘဏ္ဍာနှစ်ကာလတွင် နယ်စပ်လမ်းကြောင်းမှ တန်ချိန် ၃၇၀၀၀၀ ကျော်နှင့် ပင်လယ်ရေကြောင်းမှ တန်ချိန် ရှစ်သိန်းကျော် တင်ပို့ထားသဖြင့် စုစုပေါင်း တန်ချိန်ကိုးသိန်းကျော် တင်ပို့နိုင်ခဲ့သည်။
ထို့ကြောင့် ယခု ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ပဆန်တင်ပို့ရာတွင် တန်ချိန်သုံးသိန်းခန့် လျော့နည်းခဲ့သည်။ ထိုသို့ ပြည်ပဆန်တင်ပို့မှု လျော့နည်းခြင်းမှာလည်း ပြည်တွင်း ဆန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုနှင့် ငွေလဲနှုန်း မတည်ငြိမ်မှုတို့ကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း ဦးရဲမင်းအောင်က ဆက်ပြောသည်။
“ အဓိကကတော့ ကျွန်တော်တို့က ပြည်တွင်းဆန်ဈေးနှုန်း ကြီးမြင့်နေတာ ရယ်၊ နောက်တစ်ခါ အမေရိကန်ဒေါ်လာနဲ့ကျပ်နဲ့ ငွေလဲနှုန်းပါ။ ငွေလဲနှုန်းတွေမှာ ပြီးခဲ့တဲ့ရက်ပိုင်းက ၁၃၀၀ ဝန်းကျင်လောက်အထိ ဖြစ်သွားတာပေါ့။ ဒါတွေက ပြည်ပတင်ပို့တဲ့ကုန်ကို သက်ရောက်စေတဲ့ ကိစ္စတွေလေ။ အဲဒါကြောင့်မို့ ကျွန်တော်တို့က ငွေလဲနှုန်းမတည်ငြိမ်မှု ငွေလဲနှုန်းကလည်း ပိုကုန်လုပ်ငန်းရင် တွေအတွက် အဆင်မပြေဘူးဆိုရင်တော့ ပြည်ပတင်ပို့တဲ့လုပ်ငန်းတွေမှာ အခက်အခဲတွေရှိတာပေါ့နော်။ ဒါလည်း နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲတွေကို ကျွန်တော်တို့ အကြံပြုတင်ပြထားပါတယ်။ ဒါက ဆန်စပါးတစ်ခုတည်း မဟုတ်ဘူး။ မွေးမြူရေးတို့၊ ရေလုပ်ငန်းတို့ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ပြည်ပတင်ပို့တဲ့ လုပ်ငန်းတွေက ငွေလဲနှုန်းပေါ်မှာ အများကြီး မှီခိုနေတယ်”ဟု ဦးရဲမင်းအောင်က ပြောသည်။
ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပြည်ပသို့ ဆန်တန်ချိန် နှစ်သန်းခွဲကျော် တင်ပို့နိုင်ခဲ့ပြီး တင်ပို့မှုမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၈၀၀ ကျော် ရရှိခဲ့သည်။

လိုင်လင်းပီမြို့၌ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များနှင့် နှစ်နှစ်အောက်ကလေးများအား ထောက်ပံ့ကြေးပေးအပ်



လိုင်လင်းပီ ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ချင်းပြည်နယ် မတူဝီခရိုင် လိုင်လင်းပီမြို့၌ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန၏ (Maternal and Child Cash Transfer-MCCT) အစီအစဉ်အရ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များနှင့် မွေးစမှ နှစ်နှစ်အထိကလေးများအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ခြင်းကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲခန့်မှစ၍ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့မှ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများ လက်ဝယ်အရောက် ပေးအပ်ကြသည်။
အဆိုပါထောက်ပံ့ငွေများမှာ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်၏ ပထမသုံးလပတ် (အောက်တိုဘာ၊ နိုဝင်ဘာ၊ ဒီဇင်ဘာ)လများအတွက် ပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် လိုင်လင်းပီမြို့ပေါ်ရပ်ကွက် နှစ်ခုရှိ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသည့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များနှင့် အသက်နှစ်နှစ်အောက်ကလေးငယ်များ စုစုပေါင်း ၉၇ ဦးအား တစ်လလျှင်ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၅၇၉၀၀၀၀ ကို ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့က တာဝန်ယူပေးအပ်ကြကြောင်း သိရသည်။
ယာကစ် (ပြန်/ဆက်)

သိုင်းငင်း - တီးတိန်ကားလမ်း ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်း မတ်လကုန်တွင် ပြီးစီးရန် လျာထား

တီးတိန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
ချင်းပြည်နယ် တီးတိန်မြို့နယ် သိုင်းငင်း-တီးတိန်ကားလမ်း ခုနစ်မိုင် ခြောက်ဖာလုံ ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မတ်လကုန်တွင် ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးရန် လျာထားသည်ဟု သိရသည်။
အဆိုပါ ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းတွင် သိုင်းငင်းမှ မိုင်တိုင်အမှတ် ၀ ကီလိုမီတာမှ ၄ ကီလိုမီတာအထိ ၄ ကီလိုမီတာ၊ မိုင်တိုင်အမှတ် ၁၀ ဒသမ ၅ ကီလိုမီတာမှ ၁၄ ကီလိုမီတာအထိ ၂ ဒသမ ၇၄ ကီလိုမီတာ၊ မိုင်တိုင်အမှတ် ၁၄ ကီလိုမီတာမှ ၁၆ ဒသမ ၅ ကီလိုမီတာအထိ ၁ ဒသမ ၃၄ ကီလိုမီတာနှင့် မိုင်တိုင်အမှတ် ၃၂ ဒသမ ၅၈၉ ကီလိုမီတာမှ ၃၇ ကီလိုမီတာအထိ ၄ ဒသမ

၄၁၉ ကီလိုမီတာဖြစ်သည်။
လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် သန်း ၄၆၉၄ ဒသမ ၈၈၀ ဖြင့် လမ်းအထူးအဖွဲ့ (၁၀)က တာဝန်ယူပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်က လုပ်ငန်းစတင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ကာ ၂၀၂၁ ခုနှစ် မတ်လကုန်တွင် လုပ်ငန်းအားလုံးပြီးစီးရန် လျာထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် လုပ်ငန်း ၂၈ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းတာဝန်ခံ အင်ဂျင်နီယာ ဦးကျော်မျိုးထက်ထံမှ သိရသည်။
ပေါင်ကျင့်မုန့်(ပြန်/ဆက်)

သက်ရှိကမ္ဘာ ရှင်သန်ဖို့ အိုဇုန်းလွှာကို ထိန်းသိမ်းဖို့

ငမဲမြို့နယ် လေးအိမ်စုကျေးရွာရှိ မီးဘေးသင့်ပြည်သူများအား တာရှည်ခံဆေးစိမ်ခြင်ထောင် အလုံး ၈၀ အခမဲ့ဖြန့်ဝေ

ငမဲ ဖေဖော်ဝါရီ ၁

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးခရိုင် ငမဲမြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် မြို့နယ်အတွင်းရှိ တိုက်ဖျက်ရေးဌာနခွဲမှ လေးအိမ်စုကျေးရွာ မီးဘေးသင့်ပြည်သူများ ကျန်းမာရေးအသိပညာ ဗဟုသုတတိုးပွားရန်နှင့် ငမဲမြို့နယ် ပင်ဦးကျေးရွာအုပ်စု လေးအိမ်စုကျေးရွာသည် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲခန့်က ပေါ့ဆမီးကြောင့်အိမ်ခြေ ၃၈ အိမ်နှင့် မေ့ရုံ တစ်လုံး ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး မီးဘေးသင့်ပြည်သူများအား အလှူရှင်များက အလှူငွေ၊ ဆန်၊ ဆီ၊ အစားအသောက်နှင့် အဝတ်အထည် ပစ္စည်းများကို နေ့စဉ်လာရောက်လှူဒါန်းပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးခရိုင် ငမဲမြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ငမဲမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်အတွင်းရှိ မြန်မာ့

အာနိသင်များ၊ ခြင်ထောင်သုံးစွဲခြင်းဖြင့် ငှက်ဖျားရောဂါ၊ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါနှင့် ဆင်ခြေထောက်ရောဂါများမှ ကာကွယ်နိုင်ကြောင်း အသိပညာပေးပြောကြားပြီး Global Fund အထောက်အပံ့ဖြင့် ပေးပို့သော တာရှည်ခံဆေးစိမ်ခြင်ထောင် အလုံး ၈၀ ကို မီးဘေးသင့် အိမ်ထောင်စု ၃၈ စုအား အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးသည်။ (ယာပုံ)

ငမဲမြို့နယ် ပင်ဦးကျေးရွာအုပ်စု လေးအိမ်စုကျေးရွာသည် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲခန့်က ပေါ့ဆမီးကြောင့်အိမ်ခြေ ၃၈ အိမ်နှင့် မေ့ရုံ တစ်လုံး ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး မီးဘေးသင့်ပြည်သူများအား အလှူရှင်များက အလှူငွေ၊ ဆန်၊ ဆီ၊ အစားအသောက်နှင့် အဝတ်အထည် ပစ္စည်းများကို နေ့စဉ်လာရောက်လှူဒါန်းပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မဟု (ငမဲ)



ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်၌ ရေဝင်နှစ်မြုပ်နေသည့် လှေတစ်စင်းအား လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကူညီကယ်ဆယ်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ပင်လယ်ပြင်၌ ရေဝင်နှစ်မြုပ်နေသည့် လှေတစ်စင်းအား လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကူညီကယ်ဆယ်၍

သက်ဆိုင်ရာသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့နယ်အတွင်း



ရှိ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်၌ လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဇန်နဝါရီ ၂၁ ရက် ည ၈ နာရီ ၁၀ မိနစ်ခန့်တွင် သမီးလှကျွန်း၏ တောင်ဘက် ရေမိုင် ၇ မိုင်ခန့်အကွာ၌ လှေပုပိုင်းမှ ကိုင်ပျဉ်ဆွေးမြည့်၍ ရေဝင်နှစ်မြုပ်နေသည့် ရန်ချိန်းနိုင်-၄ အမည်ရှိ ဒေသခံငါးဖမ်းလှေတစ်စင်းအား တွေ့ရှိခဲ့သဖြင့် လှေပေါ်တွင်ပါရှိသော လှေလုပ်သား ခုနစ်ဦးအား ရေယာဉ်ပေါ်သို့ ကယ်ဆယ်တင်ဆောင်၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး (ပုံ) လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကာ သက်ဆိုင်ရာသို့ လွှဲပြောင်း ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

ဖရဲစိုက်ပျိုးသည့် တောင်သူများ ဈေးကောင်းရရှိရန်မျှော်လင့်နေ

ပျော်ဘွယ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်အတွင်း ဖရဲစိုက်ပျိုးသည့် တောင်သူများအနေဖြင့် ဖရဲသီးပေါ်မည့် ရာသီအချိန်တွင် ဖရဲသီးဈေးနှုန်း ကောင်းမွန်ရေးအတွက် မျှော်လင့်လျက်ရှိသည်။

ဖရဲစိုက်ပျိုးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် ခင်ကြီးယကျေးရွာ ဖရဲစိုက်တောင်သူ ဦးစိုးထွန်းက “ဖရဲ နှစ်ဧကနီးပါး စိုက်ပျိုးထားပါတယ်။ မျိုးစေ့ကတော့ ၈၅၅ အမျိုးအစားဖြစ်ပြီး တစ်ဧကကို မျိုးစေ့ ၃၆၀ ခန့် ပါဝင်တဲ့အိတ် ငါးအိတ်ခန့် အသုံးပြုပါတယ်။ တစ်ဧကမှာ ကုန်ကျစရိတ်အနေနဲ့ ၄၅၀၀ ကျပ် ၁၀ သိန်းခန့်ကျင်ခန့် ကုန်ကျပြီး စတင်စိုက်ပျိုးတဲ့အချိန်မှ အသီးဆွတ်လို့ရတဲ့ အချိန်ထိ မြေဩဇာ လေးကြိမ်ခန့် ကျွေးရပါတယ်။ ရေကိုလည်း ငါးရက်တစ်ကြိမ် လောင်းပေးရပါတယ်။ အခုဖရဲခင်းကို ဒီဇင်ဘာလလယ်လောက်က စတင်စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး ၄၅ ရက်သားမှာ အသီးစတင် ဖမ်းယူရပါတယ်။ သုံးလသားမှာ အသီးတွေ စတင်ဆွတ်ခူးလို့ ရပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ဖရဲများ ဆွတ်ခူးချိန်တွင် တောင်သူများအနေဖြင့် ဈေးကောင်းရရှိရန် မျှော်လင့်နေကြပြီး ထွက်ရှိလာသည့် ဖရဲသီးများကို အချို့တောင်သူများက မူဆယ်မြို့သို့ ကိုယ်တိုင်သွားရောက် ရောင်းချသူများရှိသလို အချို့ကလည်း ပွဲစားများမှတစ်ဆင့် ရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းမင်းထွေး (ပြန်/ဆက်)

မြင်းခြံ မီးဘေးအန္တရာယ်ကင်းရေး မီးငြိမ်းသတ်မှုသရုပ်ပြ

မြင်းခြံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁

မြင်းခြံမြို့၌ မီးဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်ရေးအတွက် ခရိုင်မီးသတ် တပ်ဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မြင်းခြံမြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့က မီးငြိမ်းသတ်မှုသရုပ်ပြပွဲကို စက်ရုံ အလုပ်ရုံနှင့် ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းများတွင် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက်က ပြုလုပ်သည်။ ထို့နောက် မီးဘေး ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှုများ၊ ပညာပေး ဟောပြောမှုများကိုပါ ဆောင်ရွက်သည်။

ဆက်လက်၍ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး မြင်းခြံခရိုင်နှင့် မြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပရဟိတအဖွဲ့ဝင်များနှင့် အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မြင်းခြံရှိ ဗောဓိတစ်ထောင် ဘုရားကို ယင်းနေ့က စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးသပွယ်ကြီး အလှူငွေများ စုပေါင်းလှူဒါန်းကြကြောင်း မြင်းခြံ မြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ထံမှ သိရသည်။

မြင်းခြံ

ဘုတလင်နှင့် ကနီမြို့နယ်အတွင်း စိမ်းပြာရေညှိထွက်ရှိသည့် နေရာများ၌ ပတ်ဝန်းကျင်ပြောင်းလဲမှု အခြေအနေများကို တစ်နှစ်ကြာသုတေသနပြုစုမည်

မုံရွာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဘုတလင် မြို့နယ် တွင်းတောင်နှင့် ကနီမြို့နယ် တို့တွင် စိမ်းပြာရေညှိ ထွက်ရှိသည့် တွင်းမနှင့် တောင်ပျောက်တွင်းများ တွင် ပတ်ဝန်းကျင်ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ အခြေအနေများကို တစ်နှစ်ကြာ သုတေသနပြုကာ စာတမ်းတစ်စောင် ပြုစုမည်ဖြစ်သည်။

တွင်းတောင်၊ တွင်းမနှင့် တောင်ပျောက်တွင်းများတွင် ပတ်ဝန်းကျင် ပြောင်းလဲလာမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး စိမ်းပြာရေညှိထွက်ရှိမှုကို ထိခိုက်လာ သည့်အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ သုတေသနစစ်တမ်းကို ကနဦး လုပ်ငန်းများအဖြစ် ဇန်နဝါရီ ၂၀ ရက် က ကနီမြို့နယ်အတွင်းရှိ တွင်းမ ကျေးရွာနှင့် တောင်ပျောက်ကျေးရွာရှိ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မြို့နယ်မှ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် တွေ့ဆုံ ကာ သုတေသနလုပ်ဆောင်မည့် အစီ

အစဉ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီးရှင်းလင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“တွင်းတောင်၊ တောင်ပျောက်နဲ့ တွင်းမဆိုတဲ့ နေရာ သုံးခုမှာ စိမ်းပြာ ရေညှိ အထွက်နှုန်းလျော့ပါးလာတဲ့ အနေအထားတွေ ရှိနေပါတယ်။ ဒါတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံတော် အဆင့်လေ့လာဖို့ ကော်မတီတစ်ခု ဖွဲ့စည်းထားရာမှာ ကျွန်တော်တို့ အဖွဲ့က ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က ကွင်းဆင်းခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ တွင်းမကို သွားပြီးတော့ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူတွေ ဒေသခံ က အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတွေနဲ့ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးဖို့ ရည်ရွယ်ထားပါတယ်။ သုတေသနလုပ်ငန်းကို တစ်နှစ်အချိန် ယူပြီး ဆောင်ရွက်မှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု တိုင်းဒေသကြီးပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ညွှန်ကြားရေး မှူး ဦးအောင်ကျော်မိုးက ပြောသည်။

တွင်းတောင်၊ တွင်းမနှင့် တောင်ပျောက်တွင်းများတွင် တစ်နှစ်ကြာ



သုတေသနပြု တွေ့ရှိချက်များကို တင်ပြခြင်း၊ သက်ဆိုင်ရာဌာနများ သည်။ သက်ဆိုင်ရာ စာတမ်းဖတ်ပွဲများတွင် တင်ပြပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ

ဝင်းဦး (ဇေယျာတိုင်း)

ဇေယျာပြတိုက်အတွင်း ပူဇော်ပြသထားသည့် ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များကို အနေကဇာတင်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မင်္ဂလာဒုံ မြို့နယ် မင်္ဂလာဒုံဂေါက်ကွင်းအနီး တည်ဆောက်ထားသော ဇေယျာပြတိုက်အတွင်း ကိုးကွယ်ပူဇော်ပြသထားသည့် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားဆင်းတုတော်များအား အနေကဇာတင်အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါပြတိုက်၌ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ) အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဗုဒ္ဓဂယာဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တညဏိန္ဒ၊ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့အကျိုးတော်ဆောင် ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသ၊ တိပိဋကဓမ္မဇာတိက ဂါရိက ရမ္မာဝတီဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကုဗ္ဗပါလ၊ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ကျိုက်ထီးဆောင်း ဒုတိယ ဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တနဂဒီပ၊ မဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ မြတ်မော်တင်စွန်း ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ သုဇာတတို့ ကြွရောက်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြပြီး ရှေးဦးစွာ



ဆရာတော်ကြီးများအား ဇေယျာကုမ္ပဏီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာခင်ရွှေ၊ ပြတိုက်အမှုဆောင် အရာရှိချုပ် ဦးဇေသီဟ၊ ပြတိုက်တာဝန်ခံနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြတိုက်အတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားမှုများကို လိုက်လံပြသ ရှင်းလင်း လျှောက်ထားခဲ့သည်။

ထိုနောက်ကြွရောက်ချီးမြှင့်သော ဆရာတော်ကြီးများထံမှ ပရိတ်တရားတော်များနာကြားပြီး ဇေယျာကုမ္ပဏီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာခင်ရွှေက ပြတိုက် တည်ထောင်ခြင်း ရည်ရွယ်ချက်ကို ဆရာတော်ကြီးများထံ လျှောက်ထား ရှင်းလင်းသည်။

ယင်းနောက် ဇေယျာမိသားစုမှ နဝကမ္မအလှူတော်ငွေ ကျပ်သိန်း ၁၀၀၀၊ မျက်စိအလင်း အလှူအတွက် ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀၀၊ သန်လျင်မင်းကျောင်း စာသင်တိုက်အတွက် ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀၀၊ ရှင်ဂဝံပတိပင့်ဆောင်တော်မူလာသော သွားတော်များ ကိန်းဝပ်စံပယ်မည့် ကျောင်းတော်ရာ တည်ဆောက်ရေးအတွက် ငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀၀ နှင့် မော်တင်စွန်း နန်းကိုးကောင်စေတီတော်အတွက် အလှူတော်ငွေကျပ် သိန်း ၂၀၀၊ စုစုပေါင်း အလှူတော်ငွေကျပ် သိန်းပေါင်း ၄၂၀၀ နှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထု ပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

မန္တလေးမြို့ မဟာမုနိဘုရားတွင် မြန်မာ့သနပ်ခါးရိုးရာယဉ်ကျေးမှုကို လေ့လာနိုင်ရန်နှင့် သနပ်ခါးရောင်းချမည့်နေရာတစ်ခု သတ်မှတ်ပေးရန် ကြိုးပမ်းသွားမည်ဟု သိရ

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁
 မန္တလေးမြို့ရှိ မဟာမုနိဘုရားသည် ခရီးသွားဝင်ရောက်မှု များသည့်အတွက် မြန်မာ့သနပ်ခါး ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုကို ဖော်ဆောင်ပြီး လေ့လာမှုပြုလုပ်နိုင်ရေးနှင့် သနပ်ခါးရောင်းချရန်နေရာတစ်ခုကို အတည်တကျ သတ်မှတ်ချထားပေးနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ သနပ်ခါးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မိုး က ပြောသည်။

ရာသီကာလများတွင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပဘုရားဖူး ခရီးသွား ဧည့်သည်များ နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ဝင်ရောက်ဖူးမြော်ကြကြောင်း၊ ထိုသို့ ဝင်ရောက်မှုများသည် အတွက် မြန်မာ့သနပ်ခါး ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုကို နိုင်ငံတကာခရီးသွားများ သိရှိပြီးလေ့လာနိုင်ရန်နှင့် ဝယ်ယူအသုံးပြုနိုင်သည့် နေရာတစ်ခုအဖြစ် ဖော်ဆောင်ပေးသင့်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် သနပ်ခါးကို အဓိကအသုံးပြု၍ ဘုရားကြီးအား မျက်နှာသစ်တော်မူရာနေရာတွင် သနပ်ခါးရောင်းချရန်နေရာတစ်ခု သတ်မှတ်ချထားပေးနိုင်ရေးအတွက် လက်ရှိ သနပ်ခါးရောင်းချနေသူများနှင့်

ပူးပေါင်းကာ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “ဘုရားကြီးအတွင်း စောင်းတန်းမှာ လက်ရှိသနပ်ခါးရောင်းချနေသူ ဦးကျော်မိုး၊ သူတို့ရောင်းချလာတဲ့ သက်တမ်းကလည်း နှစ် ၃၀ လောက်ရှိပါပြီ။ ပျံ့ကျကျအနေနဲ့ ရောင်းလာတာပါ။ ရောင်းချသူတွေဟာ မြန်မာနိုင်ငံ သနပ်ခါးအသင်းဝင်တွေပါ။ မြန်မာ့သနပ်ခါး ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုကို ဖော်ဆောင်ဖို့ ရောင်းချသူတွေကို နေရာတစ်ခု သတ်မှတ်ပေးပေးပေးချင်ပါတယ်။ ဘုရားကြီးပရဝဏ်အတွင်းမှာ နေရာတစ်နေရာကို သတ်မှတ်ပေးဖို့ပါ”

ဟု ၎င်းက ပြောသည်။ မြန်မာ့သနပ်ခါးရိုးရာယဉ်ကျေးမှုသည် မန္တလေးမြို့၏ အဓိကပြုလုပ်ဖြစ်သည့် မဟာမုနိဘုရားတွင် သနပ်ခါးမျက်နှာတော်သစ်ရေကို အဆိုပါ သနပ်ခါးများမှ သုံးစွဲပြီး ရှေးယခင်ကတည်းက အသုံးပြုလာသည့်အတွက် သနပ်ခါးရောင်းချမည့် နေရာတစ်ခုကို သတ်မှတ်ပြီး ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပခရီးသွားများ လေ့လာမှုများနှင့် ဝယ်ယူနိုင်ရန်အတွက် သနပ်ခါးယဉ်ကျေးမှု ပပျောက်မသွားရန် ဖော်ဆောင်သင့်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

COVID-19
ကပ်ရောဂါကူးစက်မှုလျော့ချနိုင်ဖို့
လေဝင်လေထွက်ကောင်းမွန်မှုမရှိသော
အလုံပိတ်နေရာများကို ရှောင်ကြဉ်ပါ

#LETSBEATCOVIDTOGETHER

COVID-19 ကပ်ရောဂါကူးစက်မှုကို လျော့ချနိုင်ဖို့ ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန်တွေက ဘာတွေလဲ? ရှောင်ကြဉ်သင့်တဲ့အရာတစ်ခုကတော့ လူအများအပြားရှိပြီး လေဝင်လေထွက်ကောင်းမွန်မှုမရှိတဲ့ “အလုံပိတ်နေရာများ” ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုနေရာတွေက COVID-19 ခိုင်းရပ်စိမ့်တွေ အကြိုက်ပါပဲ။ လေအေးပေးစက် အသုံးပြုထားတဲ့ အလုံပိတ်နေရာတွေမှာ ခိုင်းရပ်စိမ့်တွေဟာ အချိန်ကြာမြင့်အောင် လွင့်ပျောနေနိုင်ပါတယ်။ ကောင်းမွန်တဲ့ လေဝင်လေထွက်စနစ်မရှိတဲ့ အလုံပိတ်အခန်းတွေဟာ ဝေးဝေးရှောင်ရမယ့်အရာပါပဲ။ ဒါကြောင့် တတ်နိုင်သလောက် အိမ်မှာပဲနေပြီး အိမ်ထဲမှာလည်း လေဝင်လေထွက်ကောင်းအောင် ပြုလုပ်ထားသင့်ပါတယ်။ လူကြပ်တဲ့အချိန်တွေမှာလဲ ဘတ်စ်ကားအသုံးပြုမှုကို ရှောင်ကြဉ်ပါ။

ညောင်ဦးမြို့နယ် သောက်သုံးရေရှားပါးသည့်ကျေးရွာသို့ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ရေလှူဒါန်း

ညောင်ဦး ဖေဖော်ဝါရီ ၁
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် တောင်ဇင်းတိုက်နယ်ရှိ ညောင်ပင်သာကျေးရွာသို့ ခရိုင်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက် နံနက်က ခရိုင်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ ဦးထက်အောင် (လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး) ဦးဆောင်သော မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သောက်သုံးရေ ရှားပါးပြီး အကူအညီတောင်းလာသောကြောင့် သောက်သုံးရေ သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့သည်။ (အောက်ပုံ)

ညောင်ဦးမြို့နယ် တောင်ဇင်းတိုက်နယ် ညောင်ပင်သာကျေးရွာတွင် စက်ရေတွင်းရှိသော်လည်း သောက်သုံးရန်အစဉ်မပြေခြင်းကြောင့် သောက်သုံးရေ လိုအပ်လျက်ရှိကာ ကူညီလာရောက်လှူဒါန်းပေးရန် အကူအညီတောင်းခံမှုကြောင့် ညောင်ဦးခရိုင် မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ မီးသတ်ရေယာဉ် ရေဂါလန် ၃၂၀၀ ပါ ရေဘောက်ဆာဖြင့် သွားရောက် လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူး (လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး) က ရှင်းပြသည်။ ညောင်ပင်သာကျေးရွာသည် စက်ရေတွင်း တူးဖော်ထားသော်လည်း သောက်သုံး၍ မရခြင်း၊ ထမင်းချက်လျှင် ထုံးဓာတ်များလွန်းခြင်းကြောင့် ထမင်း/ဟင်းချက်ပြီးသားများ ပျက်စီးမြန်ခြင်းကြောင့် သုံးစွဲမှု မရှိဘဲ လှူဒါန်းရေအများစုကို မှီခိုနေရကြောင်း သိရသည်။

ညောင်ပင်သာ ကျေးရွာသည် ညောင်ဦးမြို့မှ ၂၂ မိုင်ခန့် ကွာဝေးကာ အိမ်ထောင်စု ၂၄ စု ရှိကြောင်း၊ ယခု ရေဂါလန် ၃၂၀၀ ကို ကျေးရွာနှင့် ဘုန်းကြီးကျောင်းသို့ လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း၊ မီးသတ်တပ်ကြပ်ကြီး စိုးမိုးအောင်နှင့် မီးသတ်ဝန်ထမ်းများ အမှတ်(၅) အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ လိုက်ပါ လှူဒါန်းပေးကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်ထိန်
(ကျောက်ပန်းတောင်း)

ခေါင်လန်ဖူးမြို့နယ် ဇီဒမ်းကျေးရွာအတွင်း စိမ့်စမ်းရေသွယ်ယူနိုင်ရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ခေါင်လန်ဖူး ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ကချင်ပြည်နယ် ခေါင်လန်ဖူးမြို့နယ် ဇီဒမ်းကျေးရွာတွင် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်က စိမ့်စမ်းရေ သွယ်ယူခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက် နိုင်ရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး သည်။

အဆိုပါလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီး ပါက အိမ်ခြေ ၁၁ အိမ်၊ လူဦးရေ ၆၉ ဦးနှင့် မူလတန်းကျောင်းတစ်ကျောင်း သောက်သုံးရေဖူလုံအောင်ဖြန့်ဝေပေး နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းလုပ်ငန်း အား ၂၀၂၁-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ ၁၅ ဒသမ ၂ ကျပ်သန်းဖြင့် ဆီးနှင်းလွှင့်ပြင် ကုမ္ပဏီကတာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

ထိုသို့ စိမ့်စမ်းရေသွယ်ယူနိုင် ရေးအတွက် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ



ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနနှင့် ကျေးရွာ ရေကော်မတီဝင်များက သည်။ ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးကြကြောင်း သိရ ငြိမ်းအိအိဖြိုး(ပြန်/ဆက်)

ညောင်တုန်းမြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးအသိပညာပေး

ညောင်တုန်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ညောင်တုန်း မြို့နယ် အားကစားနှင့် ကာယပညာ

ဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်၍ မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့်အရေးပေါ် အသိပညာပေး သရုပ်ပြခြင်းနှင့် တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း ပါးစပ်၊ နှားခေါင်းစည်း တပ်ဆင်ရေး

လှုပ်ရှားမှု ပြုလုပ်ခြင်းကို ယမန်နေ့က လမ်းမတော်လမ်းမကြီးရှိ ပြည်သူ့ ဆေးရုံရှေ့၌ ဆောင်ရွက်သည်။



ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အသိပညာပေး သရုပ်ပြကြစဉ်။ မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ် အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ စီစဉ်မှုဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ လေးများက လက်ဆေးပါ သိချင်းနှင့် အတူ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ရေး အသိပညာပေး သရုပ်ပြကြ သည်။

မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေး နှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး ကော်မတီ အဖွဲ့က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ် ထိန်းချုပ်နိုင်ရန် နှင့် ပြည်သူများ နေအိမ်ပြင်ပသို့ သွားလာပါက နှားခေါင်းစည်း တပ်ဆင် ၍ သွားလာစေရန် ပါးစပ်၊ နှားခေါင်း စည်း တပ်ဆင်ရေးလှုပ်ရှားမှု ပြုလုပ် ခြင်းကို လမ်းမတော်လမ်းမကြီးနှင့် မြို့မဈေးကြီးအတွင်း ဆောင်ရွက်ကြ ကြောင်း သိရသည်။

ကျွန်ုပ်တို့ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များနှင့် အသက်နှစ်နှစ်အောက်ကလေးများအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်

ကျွန်ုပ်တို့ ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ရခိုင်ပြည်နယ် ကျွန်ုပ်တို့ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနက ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ် ပထမ သုံးလပတ် အောက်တိုဘာလမှ ဒီဇင်ဘာလအထိ တစ်လလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များနှင့်အသက်နှစ်နှစ်အောက် ကလေး များအား ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက် နေ့လယ်က မြို့ပေါ်(၃)ရပ်ကွက်အတွင်း ထောက်ပံ့ ငွေများပေးအပ်ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ပေးအပ်ရာတွင် အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ကိုယ်ဝန် ဆောင်မိခင်များနှင့် အသက်နှစ်နှစ်အောက်ကလေး တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ခြောက်ဦးအတွက် ငွေကျပ် ၉၀၀၀၀ ၊ တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့် သုံးဦးအတွက် ငွေကျပ် ၉၀၀၀၀၊ ငွေကျပ် ၄၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ၇၆ ဦးအတွက် ငွေကျပ် ၃၄၅၀၀၀၀ စုစုပေါင်း ၈၅ ဦးအတွက် ငွေကျပ် ၃၆၀၀၀၀၀ ကို လည်းကောင်း၊ အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များနှင့် အသက်နှစ်နှစ်အောက်ကလေး တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ငါးဦး အတွက် ငွေကျပ် ၇၅၀၀၀၊ တစ်ဦးလျှင်ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ ဖြင့် လေးဦးအတွက် ငွေကျပ် ၁၂၀၀၀၀၊ တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၄၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ၁၀၇ ဦးအတွက် ငွေကျပ် ၄၈၁၅၀၀၀ စုစုပေါင်း ၁၁၆ ဦးအတွက် ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀၀၀ အား လည်းကောင်း၊ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ကိုယ်ဝန်ဆောင် မိခင်များနှင့် အသက်နှစ်နှစ်အောက် ကလေးတစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ခုနစ်ဦးအတွက် ငွေကျပ် ၂၄၀၀၀၀၊ ငွေကျပ် ၄၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ၃၃ ဦး အတွက် ၁၄၈၅၀၀၀ တို့ကိုလည်းကောင်း ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ကြောင်း သိရသည်။



အသက် နှစ်နှစ်အောက် ကလေးငယ်အား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်စဉ်။ ကျွန်ုပ်တို့(ပြန်/ဆက်)

မြေပုံမြို့နယ် ကျွန်းသာယာ-ပြင်ဝန်းကျေးရွာချင်းဆက် ကျောက်ချောလမ်းနှင့် ရေပြန်တံတားငါးစင်း တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

မြေပုံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁

မြောက်ဦးခရိုင် မြေပုံ မြို့နယ် ကျွန်းသာယာ- ပြင်ချောင်း-အုန်းချောင်း-ပြင်ဝန်း ကျေးရွာချင်း ဆက်လမ်း (၂/၀) မိုင် ကျောက်ချောခြင်းနှင့် အဆိုပါ လမ်းပေါ်ရှိ ရေပြန်တံတားငါးစင်း တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို မြေပုံမြို့နယ်

ဖွံ့ဖြိုးမှု ကြီးကြပ်ရေးရုံးမှ တာဝန်ခံများ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးသည်။

အဆိုပါ ကျေးရွာချင်းဆက် ကျောက်ချော လမ်းနှင့် ရေထုတ်ပြန်များ တည်ဆောက်ပေးခြင်းဖြင့် ကျွန်းသာယာ-ပြင်ချောင်း- အုန်းချောင်း-ပြင်ဝန်း

စသော ယင်းကျွန်းပေါ်ရှိ ကျေးရွာပေါင်းလေးရွာမှ ဒေသခံပြည်သူများ တစ်ရွာနှင့်တစ်ရွာ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုဆက်ဆံရေး အစရှိသော ကဏ္ဍ များကို ရာသီမရွေးဆက်သွယ်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းမင်းစိုး(ပြန်/ဆက်)

ကိုဗစ်ကာလအတွင်း နေအိမ်အခက်အခဲရှိသူ ပြည်သူများနှင့် အနွေးယာဉ်လုပ်သား ပြည်သူများအတွက် စုပေါင်းလှူဒါန်း

ပဲခူး ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ပဲခူးမြို့၌ ကိုဗစ်ကာလအတွင်း နေအိမ်အခက်အခဲ ရှိသော ပြည်သူများနှင့် အနွေးယာဉ်လုပ်သား ပြည်သူများအား သူညီတစ်ခန်းရုံသီတရားရိပ်သာမှ သီလရှင်ဆရာလေးခေမာရုံသီနှင့် We Love Bago နှင့်ချမ်းမြေ့ဇေယျာ ဓမ္မစကားလမ်းမှ ကိုသိန်းထိုက်လင်း နှင့် ဝန်းရံပရဟိတအဖွဲ့ဝင်များက ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက လိုက်လံလှူဒါန်းပေးကြောင်း သိရသည်။

ပဲခူးမြို့ ရွာသစ်ရပ်ကွက်ရှိ နေအိမ်အခက်အခဲ ဖြစ်ပေါ်နေသောပြည်သူများရှိကြောင်း အဆိုပါရပ် ကွက်နေသူထံမှသိရသောကြောင့် အင်းတကော်မြို့ သူညီတစ်ခန်းရုံသီတရားရိပ်သာမှ သီလရှင်ဆရာလေး က နေအိမ် ၁၀လုံး၊ ၁၇ ရာစုများနှင့် စားနပ်ရိက္ခာ များကို ထောက်ပံ့ပေးပြီး၊ ပဲခူးမြို့မဂုတစ်လမ်းတွင် အသက်(၆၀)နှင့်အထက် အနွေးယာဉ်လုပ်သား ပြည်သူများအား ဆန်အိတ်နှင့်အစားအသောက်များ ကို လှူဒါန်းပေးကြသည်။

အဆိုပါ ဝန်းရံပရဟိတအဖွဲ့များနှင့် ပြင်ပအလှူ ရှင်များ စုပေါင်းကာ ပဲခူးမြို့အတွင်း နေအိမ် အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်နေသော ပြည်သူများအား ကွင်းဆင်းကာ ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းပေးမည် ဖြစ်ပြီး ကိုဗစ်ကာလအတွင်း ဆွမ်းဆန်စိမ်း အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်နေသော တစ်ပါးကျောင်း သီလရှင်ဆရာလေးများကိုလည်း လှူဒါန်းပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆုပြည့်ဝေ(ခရိုင်ပြန်/ဆက်)

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ဝယ်ယူရရှိရေး အလှူငွေများ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်

တနင်္သာရီ ဖေဖော်ဝါရီ ၁

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး တနင်္သာရီမြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူ ရေး ရန်ပုံငွေထုထောင်ရေးကော်မတီကို ဇန်နဝါရီ ၂၂ ရက်က စတင်ဖွဲ့စည်း၍ မည်သူမဆို အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရန် ကော်မတီဝင်များက စီစဉ် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဝယ်ယူရေး ရန်ပုံငွေထုထောင်ရေး ကော်မတီတွင် မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သိုက်ထွန်း ဦးဆောင်မှုဖြင့် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များအလှူငွေ ရရှိစာရင်းဖွင့်လှစ်လက်ခံလျက် ရှိကြောင်း၊ အလားတူပင် တိုက်နယ်ဆေးရုံနှင့် ကျေးလက်ကျန်းမာရေး ဌာနခွဲတို့မှ တာဝန်ခံဆရာ ဆရာမများထံတွင်လည်း ယုံကြည်စိတ်ချစွာ ပါဝင် လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်အထိ ရဟန်း/ရှင်/စေတနာရှင် ပြည်သူများထည့်ဝင် ရရှိငွေမှာ ငွေကျပ်သိန်း ၉၀ ကျော် လက်ခံရရှိနေပြီဖြစ်ပြီး အလှူငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ နှင့်အထက် လှူဒါန်းသည့် အလှူရှင်များထံ ဂုဏ်ပြု လက်မှတ်ကို ပေးပို့ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီးဒေါက်တာ အောင်သိုက်ထွန်းက ပြောပြသည်။

နန်းသာရီ-ထိန်ဝင်း(ပြန်/ဆက်)

ဆုတစ်ဆူချင်း ကျပ်(၁၀)သိန်းဆုများ

ဈ - ၁၀၂၂၅၉	ကဆ - ၂၀၆၉၇၅	ဂ - ၃၆၃၂၈၅	ကခ - ၅၂၃၀၆၀	အ - ၆၅၂၅၅၀	ဒ - ၈၃၆၀၉၉
ဋ - ၁၃၂၄၈၇	က - ၂၅၇၅၀၂	မ - ၃၉၃၅၅၄	ကက - ၅၃၄၈၇၄	တ - ၆၈၂၅၅၉	ဒ - ၈၄၆၉၇၈
ထ - ၁၄၂၆၂၈	ဗ - ၃၀၇၆၈၂	ပ - ၄၂၅၅၆၅	ပ - ၅၅၂၇၅၉	ဗ - ၇၀၈၉၁၄	ယ - ၈၅၅၆၅၅
တ - ၁၈၄၇၈၄	ဒ - ၃၃၅၂၃၃	ည - ၄၈၃၆၄၆	န - ၅၇၆၃၁၈	ရ - ၇၈၆၈၂၆	ဏ - ၈၅၆၇၁၀
ထ - ၁၉၅၉၇၁	ဟ - ၃၅၀၂၄၉	ဏ - ၄၉၂၅၉၇	ည - ၆၂၉၁၆၉	ကဆ - ၈၃၁၆၂၂	

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ဆုမဲစနစ်

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၃)သိန်းဆုများ

ကယ - ၁၁၄၄၆	က - ၃၅၂၃၁	ကယ - ၇၀၀၁၂	ခ - ၈၉၃၀၂
ပ - ၁၄၄၅၂	ကဆ - ၄၂၃၂၈	ဟ - ၇၀၂၈၇	ရ - ၉၀၉၀၈
က - ၃၁၃၅၉	ဘ - ၄၃၃၀၇	ဌ - ၇၀၆၃၆	ကယ - ၉၁၉၅၁
ဌ - ၃၂၂၆၀	ပ - ၅၈၃၁၁	ယ - ၇၀၆၄၃	န - ၉၅၆၁၈
သ - ၃၄၂၈၄	ကခ - ၆၂၅၈၅	က - ၈၃၇၃၄	ဌ - ၉၉၇၀၁

အကုရာနှင့် ရွှေဂထန်း(၅)လုံး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၃)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၂)သိန်းဆုများ

ဟ - ၁၃၆၈	ဌ - ၃၇၁၆	င - ၆၅၅၆	သ - ၈၅၁၅
သ - ၂၂၉၂	ဘ - ၃၇၃၀	အ - ၆၆၅၂	ဌ - ၈၈၅၆
ဋ - ၂၆၇၁	ပ - ၃၇၃၁	ကင - ၇၁၃၉	ကခ - ၉၁၀၀
ဟ - ၃၀၈၁	အ - ၅၇၀၆	ကယ - ၇၃၂၈	စ - ၉၁၆၄
ထ - ၃၁၉၇	ဖ - ၆၄၁၅	အ - ၈၃၈၇	လ - ၉၇၅၅

အကုရာနှင့် ရွှေဂထန်း(၄)လုံး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၂)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၁)သိန်းဆုများ

ပ - ၁၅၀	ယ - ၃၈၁	ပ - ၇၃၄	မ - ၉၂၂
မ - ၁၉၃	ကဈ - ၄၉၂	ဈ - ၇၄၅	ည - ၉၃၈
ဘ - ၂၇၂	ဗ - ၅၃၉	ကစ - ၈၁၂	ကစ - ၉၆၄
ယ - ၃၀၄	ကယ - ၆၀၁	ယ - ၈၃၆	ကဂ - ၉၆၆
ဂ - ၃၂၃	ကဆ - ၆၆၃	ကဂ - ၈၇၅	ဂ - ၉၉၁

အကုရာနှင့် ရွှေဂထန်း(၃)လုံး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၁)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၅)သောင်းဆုများ

န - ၁၀	အ - ၄၈	ခ - ၇၇	န - ၁၀
ကခ - ၁၀	ဒ - ၅၁	င - ၈၇	န - ၁၀၀၈၀၈
ခ - ၁၄	ကယ - ၅၅	ကဈ - ၈၉	န - ၁၀၉၆၇၇
တ - ၁၅	ကက - ၅၆	မ - ၉၀	
ဏ - ၃၆	ခ - ၅၉	ဇ - ၉၅	
ကဂ - ၃၈	ဘ - ၆၈	ကဇ - ၉၆	
ကဆ - ၄၅	င - ၆၉	ကဈ - ၉၉	
က - ၄၇			

ကခ - ၁၀

အကုရာနှင့် ရွှေဂထန်း(၅)လုံး အစဉ်လိုက်တူ-ကျပ်(၅)သောင်း

ကခ- ၁၀၂၉၁၀
ကခ- ၁၀၇၂၂၆

ပုံနှိပ်စဉ်ကပင်ပါဝင်ခြင်းမရှိသည့် န-၁၀၀၀၀၀နှင့် န-၁၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀၀ အစားထိုးဖွင့်လှစ်ပေးသည့် ပေါက်ဂဏန်းများ ဖြစ်ပါသည်။

ပုံနှိပ်စဉ်ကပင်ပါဝင်ခြင်းမရှိသည့် ကခ-၁၀၀၀၀၀ နှင့် ကခ-၁၀၀၀၀၀၀ ဂဏန်းများအတွက် အစားထိုးဖွင့်လှစ်ပေးသည့် ပေါက်ဂဏန်းများ ဖြစ်ပါသည်။

ဘဏ္ဍာသိမ်း ရငွေကျပ်သိန်း(၂၅၀၀)မှ ရှိမြင့်သော ဆုမဲများ

ဆုတစ်ဆူချင်း ကျပ်(၁၀)သိန်းဆုများ

ဖ - ၄၅၃၄၀၆	ရ - ၄၇၇၃၉၅	တ - ၇၀၂၄၃၈	င - ၇၉၅၆၃၅
------------	------------	------------	------------

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ဆုမဲစနစ်

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၃)သိန်းဆုများ

ကယ - ၆၀၅၂၈	ကစ - ၉၆၂၂၁
------------	------------

အကုရာနှင့် ရွှေဂထန်း(၅)လုံး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၃)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၂)သိန်းဆုများ

လ - ၁၅၆၅
ဋ - ၇၉၆၀

အကုရာနှင့် ရွှေဂထန်း(၄)လုံး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၂)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၁)သိန်းဆုများ

ဗ - ၃၉၉
ဒ - ၈၉၇

အကုရာနှင့် ရွှေဂထန်း(၃)လုံး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၁)သိန်း

၁။ ၂၀၂၁ ခုနှစ် ၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၁) ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသည့် အောင်ဘာလေသိန်းဆုဖွင့်ပွဲတွင် (၂၄) ကြိမ်မြောက် ကျပ်(၁၀၀၀)တန်အတွက် ဆုမဲ (၂၄၄၅၉၁) ဆု ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပါသည်။

၂။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ မတ်လ (၁)ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည့် (၂၅) ကြိမ်မြောက် ကျပ်(၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိ လက်မှတ်များကို (က)အကုရာမှ (ကစ) အကုရာထိ ၊ အကုရာ (၃၉)လုံးနှင့် အရန်ထိအကုရာ (ကဆ) (၁)လုံး၊ စုစုပေါင်း အကုရာ(၄၀)လုံးတို့ကို ခွဲဝေ ရောင်းချ ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ (၂၄)ကြိမ်မြောက် ကျပ်(၁၀၀၀)တန် ဆုမဲများအနက် ကျပ် (၁၀)သိန်းနှင့်အထက် ဆုမဲများအား ထိဆွေ ထုတ်ပေးခြင်းကို (၂. ၂. ၂၀၂၁) ရက်နေ့မှစတင်၍ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်ဆုမဲများအား ထိဆွေထုတ်ပေးခြင်းကို (၁၁. ၂. ၂၀၂၁) ရက်နေ့မှစ၍ လက်ခံဆောင်ရွက် ပေးမည် ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ဆုငွေများကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ တရားဝင် ကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာ ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်မူရင်း/မိတ္တူ၊ အိမ်ထောင်စု စာရင်း မူရင်း/မိတ္တူ ၊ (၆)လအတွင်း ရိုက်ကူးထားသည့် လိုင်စင်ဓာတ်ပုံ (၃)ပုံ တင်ပြရန်လိုအပ်ပါသည်။

အောင်ဘာလေသိန်းဆုငှာနဲ့

အောင်ဘာလေသိန်းသိမ်းပေါက်စဉ်အား www.ird.gov.mm တွင် ကြည့်ရှုထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးက ကြေညာချက်အမှတ် (၁/၂၀၂၁) ထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးက ကြေညာချက်အမှတ် (၁/၂၀၂၁) ကို ယနေ့ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကြေညာချက်အပြည့်အစုံမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည် -

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး
ကြေညာချက်အမှတ်(၁/၂၀၂၁)
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၅ ရက်
(၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်)

၁။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ(၈)ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် အခြေခံအသုံးပြုခဲ့သော မဲစာရင်းများမှာ ကြီးမားစွာ ကွာခြားမှုများရှိနေသဖြင့် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ပျက်ကွက်ခဲ့ပါသည်။ ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အထူးအစည်းအဝေးအား ခေါ်ယူ၍ ဖြေရှင်းပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့သော်လည်း ဆောင်ရွက်ရန် ဆက်လက်ပျက်ကွက်ခဲ့ပါသည်။ နိုင်ငံတော်သမ္မတအား အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီ အစည်းအဝေးခေါ်ယူဖြေရှင်းပေးရန် နှစ်ကြိမ် တင်ပြခဲ့သော်လည်း

ငြင်းပယ်ခဲ့ပါသည်။

၂။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများစစ်ဆေးခြင်းအပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်သည့် လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

၃။ လတ်တလောဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

၄။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။

၅။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။

၆။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီ စံချိန်စံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး

COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၂၀၉ ဦး တွေ့ရှိ

COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၂၀၉ ဦး တွေ့ရှိခြင်း

(၁-၂-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

(၃၁-၁-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁-၂-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) အတွင်း ဓာတ်ခွဲခွဲစစ်မှုစုစုပေါင်း (၉,၀၁၉) ခု အား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၂၀၉) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။

ဓာတ်ခွဲခွဲစစ်မှုများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစစ်သိမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၁-၂-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲခွဲစစ်မှုအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲခွဲစစ်မှုစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲစစ်ရာဌာန (ရန်ကုန်)	(၆၄၂) ခု	(၁၀) ဦး
ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (ရန်ကုန်)	(၃၇၇) ခု	(၃) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲစစ်ရာဌာန (မန္တလေး)	(၂၃၀) ခု	(၂) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲစစ်ရာဌာန (မော်လမြိုင်)	(၅၄) ခု	(၉) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲစစ်ရာဌာန (တောင်ကြီး)	(၁၈၈) ခု	(၁) ဦး
ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲစစ်ရာဌာန (မူဆယ်)	(၂၇၁) ခု	(၆) ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၂၀၂) ခု	(၂) ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခွဲစစ်များ	(၂) ခု	-
နေပြည်တော်ကောင်စီ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစစ်သိမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၃) ခု	(၂) ဦး

နေပြည်တော်ကောင်စီ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၅၆၈) ခု	(၃၀) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၆,၄၅၂) ခု	(၁၂၄) ဦး
စုစုပေါင်း	(၉,၀၁၉) ခု	(၂၀၉) ဦး

COVID-19 နေ့စဉ် စစ်သပ်တွေ့ရှိရမှုနှုန်း (test positivity rate) မှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည် -

	၂၃-၁-၂၁	၂၄-၁-၂၁	၂၅-၁-၂၁	၂၆-၁-၂၁	၂၇-၁-၂၁	၂၈-၁-၂၁	၂၉-၁-၂၁	၃၀-၁-၂၁	၃၁-၁-၂၁	၁-၂-၂၁
ဓာတ်ခွဲခွဲစစ်မှုစုစုပေါင်း	၂၀,၃၉၇	၁၈,၇၀၆	၁၇,၉၂၄	၁၉,၆၆၇	၁၆,၅၅၆	၁၆,၃၇၈	၁၈,၂၇၁	၁၆,၃၂၅	၁၆,၂၇၉	၉,၀၁၉
ပိုးတွေ့လူနာ	၅၀၇	၄၇၆	၃၈၃	၄၁၁	၄၃၄	၃၅၀	၃၆၃	၃၄၉	၂၈၁	၂၀၉
ပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်း	၂.၅	၂.၅	၂.၁	၂.၁	၂.၆	၂.၁	၂.၀	၂.၁	၁.၇	၂.၃

မှတ်ချက်။ COVID-19 စစ်သပ်တွေ့ရှိရမှုနှုန်းမှာ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသည့် အရေအတွက်ပေါ်၌လည်း မူတည်နေပါသည်။ (၂၃-၁-၂၀၂၁)ရက်နေ့မှ (၁-၂-၂၀၂၁)ရက်နေ့အထိ နေ့စဉ်စစ်ဆေးသော ဓာတ်ခွဲခွဲစစ်မှုစုစုပေါင်း၏ ပျမ်းမျှ အရေအတွက်မှာ (၁၆,၉၅၂) ခု ဖြစ်ပါသည်။

စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ ❖

အင်တာမီလန်နှင့် ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်းတို့ ကိုပါအီတာလီယာဖလား ဆီမီးဖိုင်နယ်ကစားမည်



ကိုပါအီတာလီယာ ဖလားပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ် ပထမအကျော့ပွဲစဉ် အဖြစ် နည်းပြ ကွန်တီ၏ အင်တာမီလန်အသင်းနှင့် နည်းပြ ဝီယာလို၏ ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်းတို့ ပွဲစဉ်ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက် နံနက် ၂ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည် ဖြစ်သည်။ ကိုပါအီတာလီယာဖလား လက်ရှိ ချန်ပီယံမှာ နာပိုလီအသင်း ဖြစ်ပြီး ဗိုလ်လုပွဲ၌ ဂျူဗင်တပ်စ် အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ပြီး ပယ်နယ်တီ အဆုံးအဖြတ်တွင် လေးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိကာ ခြောက်ကြိမ်မြောက် ဆွတ်ခူးထားခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ဖလားပြိုင်ပွဲ ၏ အအောင်မြင်ဆုံးအသင်းမှာ ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်းဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း ၁၃ ကြိမ်ဆွတ်ခူးထားသည်။

အင်တာမီလန် အသင်းသည် ကိုပါအီတာလီယာဖလား ကွာတား စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၅ ❖

ယနေ့ မာတီကာ

တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဆီနိုဖန်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးကို ဟန်ဂေရီ၌ အသုံးပြုခွင့်ရရှိ

.....

တောင်ကိုရီးယားတွင် အားလပ်ရက် ကာလအတွင်း ပိုင်းရပ်စ်နိမ်နင်းရေး စည်းကမ်းချက်များ တင်းကျပ်သွားမည်